
Fakat sektör temsilcilerinin 
düşünceleri, kararları çok daha 
önemli. Biz de bu sayımızda 
lojistik sektörünün önümüz-
deki döneme bakışını yansıt-
mak istedik.

Sektörün önemli temsil-
cileri 2016 yılında her şeye 
rağmen büyüme gösterip ya-
tırımlarına devam ettiklerini, 

2016 her sektör için sancılı bir 
yıl oldu. Yine de yaşanan tüm 
zorluklara rağmen cirolarda, 
yatırımlarda büyük düşüşler 
yaşanmadı. Ama tedirginlikler 
ve belirsizlikler, planlamalar ve 
‘umut’ için negatif etki yarattı. 
İstatistiklere bakarak hemen 
her konuda analizler yapabi-
lir, öngörülerde bulunabiliriz. 
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büyüme ve yatırımlarını 2017 
yılında da sürdüreceklerini 
söylediler. Diğer taraftan sek-
tör temsilcileri gümrük kanu-
nu gibi yasal düzenlemelerin 
bir an önce hayata geçmesini 
istiyorlar. Krizleri başarıyla at-
latan lojistik sektörü, dinamik 
yapısı ile bu zorlu dönemeci de 
geride bırakacak.

Türk iş dünyası 2017 yılın-
da %3-4 arasında bir büyüme 
bekliyor. Bu büyümeye paralel 
olarak lojistik ve taşımacılık 
sektörü de büyüyecek. Bazı fir-
malar bu dönemeçte küçülme-
ye giderken bazılarının hedef-
lerden daha büyük rakamlarda 
büyümesi kaçınılmaz. Benzer 
şekilde sektörün istihdam ra-
kamlarında da sevindirici ge-
lişmeler bekleniyor. Özellikle 
yeni tamamlanan ve tamamla-
nacak olan limanlarda denizci-
lik alanında çok sayıda uzman 
personele ihtiyaç duyulacak.

TİCARİ araç satışlarında ya-
şanan sert düşüşün de etkisiyle 
ticari araç lastik satışlarının da 
hayal kırıklığı yaratacağı dü-
şünülüyordu. Özellikle kamu 
inşaat yatırımları ticari araç las-
tik satışlarını ve lastik kaplama 
sektörünü memnun etti. 2016 
yılında 1 milyon 700 bin civa-
rında ağır vasıta lastiği satıldığı, 
500 bin lastiğin de kaplama iş-
lemi gördüğü tahmin ediliyor.
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YENİ gümrük kanununun 
taslak çalışması hazırlandı ve 
sektör temsilcilerinin görüşle-
rine sunuldu. Dijital gümrük 
ortamına geçişten Yetkilendi-
rilmiş Yükümlü Sertifikası’na 

Yeni Gümrük Kanunu 
Tasarısında Bizi
Neler Bekliyor?

YILLIK 322 bin araç ka-
pasiteli 12 modern gemili 
filosuyla Türkiye-Avrupa 
arasında Ro-Ro gemileri 
ile intermodal taşımacılık 
yapan U.N. Ro-Ro İşletme-
leri A.Ş., sektörde önemli bir 
gelişmeye imza atarak Ulusoy 
Denizcilik’i satın alıyor. Satın 
alma için Ulusoy Denizcilik 
Grubu ile sözleşme imzalayan 
U.N. Ro-Ro, sözleşme bedeli 
olan 215 milyon Avro ile Ro-
Ro ve denizcilik sektörünün 
en önemli yatırımlarından 
birini hayata geçiriyor.

İnşaat Sektörü
Ticari Lastik 
Pazarını 
Ayakta Tuttu

Devamı 3. sayfada
Devamı 24. sayfada

TÜRK TIR’larından Av-
rupa’ya geçiş ücreti alınması 
uygulamasına karşı açılan 
dava geçtiğimiz ay Avrupa 
Adalet Divanı’nda görüldü. 
İstanbul Lojistik tarafından 
Macar Ulusal Vergi ve Güm-
rük İdaresi’nin aleyhine açı-
lan davada, geçiş belgesinden 
ücret alınmasına karşı çıkan 
şirkete verilen cezaya itiraz e-
le alındı. Avrupa Birliği (AB) 
Komisyonu Türk tezleri 
çerçevesinde alınan ücretin 

kaldırılması yönünde görüş 
bildirdi. Duruşmada, Avru-
pa Adalet Divanı savcısının 
görüşünü 6 Nisan’da sunaca-
ğı belirtildi. Sene sonundan 
önce de mahkemenin kararı-
nı açıklaması bekleniyor.

Devamı 16. sayfada

Devamı 6. sayfada

Devamı 11. sayfada

Mercedes, Türkiye’ye
Yatırımı Sürdürecek

Devamı 21. sayfada

SEKTÖRDE 50’nci yılı-
nı kutlayan Mercedes-Benz 
Türk A.Ş., 2016 yılında 616 
adet otobüs, 8 bin 581 adet 
kamyon, 8 bin 069 adet hafif 
ticari araç ve 32 bin 666 adet 
otomobil satışı gerçekleştir-
di. Şirketin ikinci el satışları 
ise toplamda 4 bin 907 adede 
ulaştı. Mercedes-Benz Türk, 
2016 yılında yüksek per-
formansıyla ulaştığı toplam 

U.N. Ro-Ro 
Ulusoy 
RoRo’yu 
Satın Aldı

İş Var, Umut Var 
Tedirginlik de Var

49 bin 932 adet araç satışı 
ile zorlu şartlarda seneyi yi-
ne başarıyla kapattı. Aksaray 
Kamyon Fabrikası, yeni yatı-
rımları ile ihracatını daha da 
artırmayı hedefliyor. 2016 
yılında 90 Milyon Avro’dan 
fazla yatırım yapan şirketin, 
1967’de kurulduğu günden 
bu güne toplam yatırım tuta-
rı 1 Milyar Avro’yu aştı. 
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kadar bir çok alanda yeniliğin 
olduğu kanunun bu yıl içeri-
sinde yasalaşması bekleniyor. 
Yeni Gümrük Kanunu için 
şimdi söz sektörde. Sunulan 
taslak için tüm görüşler alın-
dıktan sonra bu yıl ortaların-
da kanunlaşması bekleniyor. 
Taslağın detaylarını konunun 
uzmanı; EY Küresel Ticaret 
Lideri, Yetkili Yönetici Ser-
can Bahadır’a sorduk.

Kritik Dava Nisan’da 
Devam Edecek
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Emre Eldener, sektörün 2016 yı-
lında geldiği noktanın altını çizer-
ken 2017 yılına dair öngörülerini 
aktardı. Lojistik sektörünün sorun-
larını ve beklentilerini de açıklayan 
Eldener, 2017 yılında sektöre devlet 

ULUSLARARASI Taşımacılık ve 
Lojistik Hizmet Üretenleri Derneği 
(UTİKAD) Yönetim Kurulu üye-
leri basın mensupları ile bir araya 
geldi. InterContinental İstanbul 
Otel’de düzenlenen basın toplan-
tısında UTİKAD Yönetim Kurulu 
Başkanı Emre Eldener, Türk lojistik 
sektörüne ilişkin değerlendirmeleri-
ni basın mensupları ile paylaştı.

Lojistik sektörünün 2016 yılının 
değerlendirildiği ve 2017 yılı bek-
lentilerinin paylaşıldığı toplantıda, 

desteği beklediklerini kaydetti. 
Yaptığı sunumda 2016’nın hem 

Türkiye hem de çevre coğrafyalar-
daki ülkeler için oldukça zorlu bir 
yıl olarak tarihe geçtiğini belirten 
Emre Eldener, “Türkiye GSYH’ı 

Lojistiğin Hacmi 100 Milyar TL

içinde yaklaşık yüzde 12-13 paya 
sahip bir sektör olan lojistik sektö-
rünün hacminin de yaklaşık olarak 
100 milyar TL olduğunu söyleyebi-
liriz. Tabii ki amacımız bu payı ar-
tırmaktı” diye konuştu.

“Denizyolu taşımacılığı 
en büyük paya sahip”

2016 yılına genel olarak bakıl-
dığında dış ticaret hacminde çok 
ciddi bir küçülme yaşanmadığı-
nı belirten Emre Eldener, “Taşı-
macılık özelinde rakamsal veriler 
ışığında bir değerlendirme yapmak 
gerekirse 2014 yılından bu yana 
düşüş yaşandığını gözlemliyoruz. 
Bunun yanı sıra 2016 yılında mod-
lar arasında yine denizyolu taşıma-
cılığının en büyük paya sahip oldu-
ğunu görüyoruz. Taşıma modları 
arasında ton bazında karşılaştırma 
yapıldığında ihracatta yüzde 74, 
ithalatta ise yüzde 95,4 ile denizyo-
lu taşımacılığının tercih edildiğini 
görebiliyoruz. İhracatta denizyolu 
taşımacılığını yüzde 24,5 ile kara-
yolu, yüzde 1 ile havayolu ve yüzde 
0,5 ile demiryolu izliyor. İthalatta 
da durum pek farklı görünmüyor. 
Yüklerin yüzde 4’ü karayolu ile ta-
şınırken demiryolu yüzde 0,5 ora-
nında tercih edilmiş. Havayolunun 
istatiksel olarak ne yazık ki yüzde 
0,1’lerde kalıyor. Değer bazından 
incelendiği takdirde de denizyolu 
ihracatta yüzde 54 gibi bir oranla, 
ithalatta ise yüzde 67 ile tüm taşıma 
modlarını geride bırakıyor. Değer 
bazında karayoluna düşen pay ise 
ihracatta yüzde 32,5, ithalatta yüz-
de 20 olarak karşımıza çıkıyor. Ha-
vayolu değer bazında hem ithalat 
hem de ihracatta yüzde 12-13’lerde 
kalırken, demiryolu yüzde 1’i bile 
zar zor yakalıyor” diye konuştu. 

“Yeni gümrük kanunu taslağı 
için çalışıyoruz”

Gümrüklerde yaşanan sıkıntılara 
da değinen Eldener, Yeni Gümrük 
kanunu taslağının hazırlanması sü-
recinde UTİKAD olarak aktif rol 
oynadıklarını da belirtti. Tek Pen-
cere sistemine tam olarak geçileme-
mesi, dijitalleşme sürecinin tamam-
lanamaması ve lojistik süreçlerde 
global entegrasyonun sağlanama-
ması gibi çözülmesi gereken sorun-
lar olduğunu söyleyen UTİKAD 
Başkanı “Yeni gümrük  kanunun dış 
ticareti ve lojistik akışları kolaylaştı-
racak şekilde hazırlanmasını ve yü-
rürlüğe girmesini umuyoruz” dedi.

2

Eldener, “Taşımacılık özelinde rakamsal veriler ışığında bir 
değerlendirme yapmak gerekirse 2014 yılından bu yana 
düşüş yaşandığını gözlemliyoruz. Bunun yanı sıra 2016 
yılında modlar arasında yine denizyolu taşımacılığının en 
büyük paya sahip olduğunu görüyoruz.”
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AB Komisyonu: Türk TIR’larından Ücret Alınamaz
TÜRK TIR’larından Avrupa’ya 
geçiş ücreti alınması uygulaması-
na karşı açılan dava geçtiğimiz ay 
Avrupa Adalet Divanı’nda görül-
dü. İstanbul Lojistik tarafından 
Macar Ulusal Vergi ve Gümrük 
İdaresi’nin aleyhine açılan davada, 
geçiş belgesinden ücret alınmasına 
karşı çıkan şirkete verilen cezaya 
itiraz ele alındı. Duruşmada Avru-
pa Birliği (AB) Komisyonu Türk 
tezleri çerçevesinde alınan ücretin 
kaldırılması yönünde görüş bildir-
di. Yaklaşık iki saat süren dava du-
ruşmasında, konuyla ilgili olarak 
Avrupa Adalet Divanı savcısının 
görüşünü 6 Nisan 2017’de sunacağı 
belirtildi. Sene sonundan önce de 
mahkemenin kararını açıklaması 
bekleniyor. Daha sonra alınan ka-
rar, davayı Avrupa Adalet Divanına 
taşıyan Macaristan’ın Szeged İdare 
Mahkemesine gönderilecek.

UND İcra Kurulu Başkanı Fatih 
Şener, 2014 yılında Macaristan’ın 
438 Avro’luk geçiş ücretini ödeme-
diği için bir tır şoförüne 2 bin 400 
Avro’luk para cezası verildiğini, bu 
cezayı ilgili anlaşmalara aykırı oldu-
ğu için davaya dönüştürdüklerini, 
Macaristan’daki yerel mahkemenin 
de konuyu Avrupa Adalet Divanına 
taşıdığını aktardı. 

Bunun üzerine Avrupa Adalet 
Divanının üye ülkeler ile AB Ko-
misyonuna görüş sorduğunu be-
lirten Şener, “Macaristan ve İtalya 
benzer görüşleri yazdılar ancak AB 
Komisyonu net olarak, Türk tarafı-
nın tezlerinin doğru olduğunu, alı-
nan ücretlerin taşımayı pahalılaştır-
dığını ve dolaysıyla malların serbest 
taşınması taahhüdüne uymadığını 
yazdı. Yarın duruşma var ve AB Ko-
misyonunun da anlaşmaların bek-
çisi olma durumu var. Komisyon 
hukukçularını gönderiyor. Türk ta-
rafının Türk, Macar ve Avusturyalı 
avukatları var” dedi. 

Davayı “tarihi” olarak niteleyen 
Şener, AB Komisyonunun değer-
lendirmesinin, büyük oranda mah-
kemenin kararını etkilemesini bek-
lediklerini sözlerine ekledi. 

UND ve TİM, ilgili bakanlıkla-
rın desteğiyle, Macaristan, Avus-
turya, Bulgaristan, Slovenya, İtalya, 
Romanya, Yunanistan’a karşı Türk 
tırlarına uyguladıkları kota ve tarife-
ler nedeniyle kapsamlı bir mücadele 
başlattı. Böylece, ikili veya transit 
geçiş belgesi kotaları, geçiş belgesi 

ücretleri, profesyonel sürücü vizesi 
işlemlerindeki karmaşıklık, mali-
yetler ve kalış süresi kısıtlamaların 
kaldırılması amaçlandı. 

Haziran 2015’te AB Komisyonu-
na gönderilen şikayet dosyasında, 
söz konusu kısıtlamalar nedeniyle 
Almanya ve diğer ülkelerle yapılan 
ticaretin ciddi zarar gördüğü belir-
tildi. AB Komisyonu da, Temmuz 
2015’te yayınladığı Türkiye-AB 
Karayolu Yük Taşımacılığı Anlaş-

ması Etki Analizinde, sadece geçiş 
belgesi kotaları nedeniyle Türkiye 
ve AB arasındaki ticaretinin yılda 
3,5 milyar Avro kaybettirdiğine 
vurgu yapıldı. Türkiye’nin en bü-
yük ticaret partneri Almanya gü-
zergahında taşımaları engelleyen 
kota kaynaklı sorunlara karşı yerel 
düzeyde idari davalar açılmaya baş-
landı. Konu ilk olarak, Macaristan 
ve Avusturya’da mahkemelerin 
gündemine geldi. 

UND İcra Kurulu Başkanı Fatih Şener.

Birinci sayfadaki haberin devamı
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EKOL, Trieste (İtalya) ile 
Kiel (Almanya) arasında yeni 
bir blok treni hizmete alıyor. 
Trieste Limanı’nı Baltık-Ad-
riyatik koridoruna bağlayan 
ilk tren hattı olan bu çözüm, 
25 Ocak 2017’de hizmet ver-
meye başladı.  Ekol, bu yeni 
tren bağlantısının yanı sıra, 
Stena Line’ın Kiel ile Göte-
borg (İsveç) arasındaki hattı 
üzerinde bir Ro-Ro bağlantı-
sı sağlayacak.  

Trieste ile Kiel arasında-
ki demir yolu mesafesi bin 

360 km, Kiel ile Göteborg 
arasındaki deniz yolu mesa-
fesi ise 234 deniz mili. Tren, 
32 birim treyler taşıyabilen 
16 çift cep vagondan olu-
şacak. Bu yeni hattın treni 
her Çarşamba saat 10.00’da 
Trieste’den yola çıkıp bir 
sonraki gün saat 14.00’te 
Kiel’e ulaşacak. Pazar günleri 
ise saat 13.00’te Kiel’den ha-
reket edip pazartesi 17.00’de 
Trieste’ye dönecek.

Yeni intermodal bağlan-
tısı üzerine açıklama yapan 
Ekol Lojistik Taşımacılık 
Grubu Genel Müdürü Mu-
rat Boğ; “Ekol’ün genişleme 
stratejisinin devamı olarak 
İskandinavya, Kuzey Alman-
ya, Baltık Denizi ile Güney 
Avrupa ve Türkiye, İran gibi 
ülkeleri birbirine bağlayacak 
yeni bir intermodal köprüyü 
devreye aldığımız için bü-
yük gurur duyuyoruz. Kiel’e 
ulaşacak tren bağlantısıyla 
beraber, Göteborg gibi diğer 
bölgelere Cuma sabahından 
başlayarak teslimatlar yapı-
lacak. Yeni bağlantımız ile 
Kuzey Almanya, Danimarka, 
Finlandiya ve İsveç’e  hız-
lı  teslimat yapabileceğiz. Bu 
avantajı kullanarak Trieste ve 
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Dünyanın, nitelikleri açısından lider lojis-
tik hizmet üreticisi Almanya’dır. Türki-
ye’deki yatırımları ve dış ticaretimizdeki 
rolü itibariyle dikkatle gözlenmesi gereki-
yor. Ülke, lojistik alanında kendi içinde yıl-
lık 230 milyar Euro dolayındaki iş potansi-
yeline sahip. Süreçlerin hiçbir aşamasında 
tesadüfe yer olmayan bir lojistik hizmet 
üretimi gerçekleştiriliyor. İşte bu sayede, 
giderek karmaşıklaşan iş yapma model-
lerine ilişkin çözüm yollarını Almanya’da 
bulmak mümkün olabiliyor. 

Federal hükümet, Ağustos başında, 
amacı altyapı bakım ve inşası için yöne-
tilebilir bir strateji oluşturmak olan yeni 
“2030 yılı Alman Federal Ulaştırma Altya-
pı Planı”nı onayladı. Bunun anlamı; yüzde 
55,65 oranında bir artışla 269.6 milyar 
Euro hacme sahip 1,000’in üzerinde yeni 
proje demek oluyor. Bütçe rakamı 2003 yılı 
planında 173.2 milyar Euro düzeyindeydi. 
Yatırımlarda Almanya’da da ilk sırayı ka-
rayolları alıyor. Bütçede yüzde 49,3 kara-
yolu, 41,6 demiryolu ve 9,1 de denizyoluna 
pay ayrılmış bulunuyor. 

Bunları nereden mi öğreniyoruz; bu ya-
tırımları anlatırken; ‘Ana aksların ve mer-
kezlerin güçlendirilmesine odaklanılıyor’ 
diyen Altyapı, Mobilite, Araştırma, Dijital 
Toplum ve Karayolu İnşasından Sorumlu 
Alman Hükümeti Federal Ulaştırma ve Di-
jital Altyapı Bakanlığı Müsteşarı Rainer 
Bomba’nın, Kargo Haber için verdiği rö-
portajdan... Akademik danışmanımız Prof. 
Stefan Iskan tarafından gerçekleştirilen 
ve dergimizin ileriki sayfalarında yer alan 
bu kapsamlı röportajın daha keyifli bir şe-
kilde okunması için fazla ayrıntısına gir-
meyeceğim ama bazı noktaların da altını 
çizmek istiyorum. 

Okurlarımız hatırlayacaktır; 212 sa-
yılı KargoHaber’de özellikle elektromo-
bilite, ağa bağlı araçlar, çekici katarları 
konularına kapsamlı şekilde değinmiştik. 
Benzer kavramlar; içleri doldurularak, 
giderek daha fazla oranda ete kemiğe 
büründürülerek Hannover IAA Fuarı’nda 
görücüye çıktı. Aynı konular Kasım ayında 
İstanbul’da gerçekleştirilen logitrans’ta 
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da çeşitli platformlarda dile getirildi. Gö-
rülüyor ki artık hayatımızda önemli dönü-
şümlere neden olacak ‘21. Yüzyıl’ın mega 
teması dijitalleşme’, sektörümüzde lojistik 
4.0 ile vücut buluyor. Yeni teknik imkanlar 
ve fiber optik hatlar alanında Türkiye’nin 
de önemli adımlar attığını görüyoruz. Güç-
lü bir dijital altyapı, Almanya’da da ilk sı-
rada ve 4 milyar Euro’luk federal bir fon 
programı ile destekleniyor. 

Güçlü bir dijital altyapı ile birlikte, 
Türkiye’nin de gündemindeki 5G’nin ikinci 
önemli dönüşümü yaparak lojistiği büyük 
ölçüde şekillendirmesi bekleniyor. Diğer ye-
niliklerin yanı sıra ürün takibinin bir son-
raki aşamasında, 5G teknolojisi ile taşıma 
araçlarının veya ürünlerin konum verileri 
son derece doğru şekilde toplanabilecek. 

2020 yılında, elektronik olarak bağlı 
çekicilerin yarı otomatik operasyon için 
pazara sunulmaya hazır hale gelmesi bek-
leniyor. Bu da Almanya’nın lojistik yatı-
rımlarındaki üçüncü temayı oluşturuyor. 
Elektromobiliteyi desteklemek adına ayrı-
lan 300 milyon Euro’luk şarj istasyonları 
programının hayata geçmesiyle, 2020 iti-
bariyle taşımacılık da bundan yararlana-
bilir olacak. 

Teknoloji, altyapı yatırımları, milyarlar-
ca Euro, ‘sihirli’ sözcükler hepsi bir yana; 
Almanya’nın gelişmişliğinin ve refahının 
özünde, aynı zamanda taşımacılığı taç-
landıran; “Gönderi araçlarının lojistik sek-
töründe yeni fırsatlar bulması gerekir ki; 
gelecekte de Almanya’nın refahının temel 
taşı olarak kalabilsin” felsefesi yatıyor... 

İşin Başı Felsefe

Kiel arasındaki bu yeni inter-
modal çözümümüzü en kısa 
sürede haftada iki sefere çı-
karmayı planlıyoruz. Transit 
sürelerimizi daha da optimize 
etmemize yardımcı olacak bu 
gelişme, müşterilerimiz için 
sevindirici bir haber” dedi. 

Kısa süre önce Trieste’de 
bulunan EMT Terminal’in 
çoğunluk hisselerini satın 
alan Ekol’ün de girişimi so-
nucunda Trieste Limanı’nın 
kuzeydeki pazarlara doğru 
daha da yayıldığını kanıtla-
yan bu yeni hizmet ile ilgili 
Trieste Liman Yönetimi Baş-
kanı Zeno D’Agostino; “Bu 
proje Trieste’nin demir yolu 
taşımacılığı için ne kadar uy-
gun bir konumda olduğunu 
bir kez daha gözler önüne 
seriyor. Limanımızın Orta ve 
Doğu Avrupa’ya açılan önce-
likli giriş kapısı olduğunu da 
göstermiş oluyoruz” açıkla-
masında bulundu.

ARKAS Lojistik, Marketing 
Türkiye’nin Akademetre ta-
rafından yapılan ‘İtibar ve 
Marka Değer Performans 
Ölçümü’ araştırmasını baz 
alarak gerçekleştirdiği ‘The 
ONE Awards Bütünleşik Pa-
zarlama Ödülleri’nde lojistik 
kategorisinde 1’incilik ödülü-

nün sahibi oldu.
Toplam 12 ilden 1200 ki-

şiyle gerçekleştirilen yüz yüze 
görüşmeler sonucunda 40 ka-
tegoride sektörün yıl içinde 
itibarını en çok artıran mar-
kalar belirlendi.

Lojistik kategorisinde bi-
rincilik ödülüne layık görülen 

Arkas Lojistik adına Arkas 
Holding Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı ve Lojistik 
Hizmetleri Grup Başkanı Di-
ane Arkas aldı. Sahneye Arkas 
Lojistik Genel Müdürü Mus-
tafa Çiper ve Genel Müdür 
Yardımcısı Onur Göçmez ile 
çıkan Arkas, “Bizi bu noktaya 
taşıyan tüm müşterilerimize 
ve bu ödülü almamızı sağlayan 
herkese teşekkür ederiz” dedi.

‘İtibar ve Marka Değer 
Performans Ölçümü’, ‘Genel 
Başarı’ ve ‘Yıl Performansı’ 
alanlarında dokuz ana, 16 alt 
kriterde yüz yüze anket yön-
temiyle gerçekleştirildi.

Ekol Trieste-Kiel Arasında 
Tren Taşımalarına Başladı
Ekol, Trieste Limanı’nı Baltık-Adriyatik 
koridoruna bağlayan ilk tren hattı olan 
Trieste-Kiel arasında hizmet vermeye başladı. 

Ekol Lojistik 
Filo Genel Müdürü 
Alper Bilgili Oldu
EKOL Lojistik’in, Filo 
Genel Müdürü pozisyonu-
na tecrübeli isim Alper Bil-
gili atandı.  

16 Ocak 2017 itibarıyla 
Ekol Lojistik bünyesine 
Filo Genel Müdürü olarak 
katılan Alper Bilgili, 2014 
yılından bu yana Mars 
Lojistik’te Filo Yönetimi 
Genel Müdürü olarak gö-
rev yapıyordu. 2005-2014 
yılları arasında ise yine 
aynı şirkette Genel Mü-
dür Yardımcılığı görevini 
yürüttü. Aras Kargo’da 
Operasyon Yöneticisi 
olarak çalışan Bilgili önce-
sinde ise Arkas Lojistik’te 

Satış Uzmanı olarak görev 
aldı. Bilgili, kariyerinin 
ilk adımlarını ise Omsan 
Lojistik’te attı. 

Ekol Lojistik Filo Genel 
Müdürlüğü görevine ge-
tirilen Alper Bilgili, 1997 
yılında Ortadoğu Teknik 
Üniversitesi İnşaat Mü-
hendisliği bölümünden 
mezun oldu. 2000 yılında 
araştırma görevlisi olduğu 
Boğaziçi Üniversitesi’nde 
Ulaşım Mühendisliği ala-
nında yüksek lisans eğiti-
mini tamamladı ve 2001’de 
de İstanbul Teknik 
Üniversitesi’nden MBA 
derecesini elde etti.

Arkas Lojistik’e Birincilik Ödülü
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gümrük işlemlerini sonradan 
kontrol etmek ve güvenilir ol-
mayan şirketler için gümrük 
kontrollerin arttırılmasının 
sağlanması gerekmektedir. 
Böylece gümrük idaresi asli 
amacı olan gümrük kaçak-
çılığı ile mücadelede daha 
fazla kaynak ayırma imkanı 
bulacaktır. Böylece gümrük 
idaresinin “Yasa dışı ticaretin 
önlenerek yasal ticaretin des-
teklenmesi” sloganına uygun 
davranılmış da olunur.

Diğer taraftan, yeni güm-
rük kanunu tasarısında ön 
plana çıkan “kayıt yolu” ile 
gümrük işlemlerinin sonuç-
landırılmasının gümrükleme 
süreçlerinde ciddi bir avantaj 
yaratacağı görülüyor. Özel-
likle tüm gümrük işlemle-
rinde “elektronik veri işleme 
tekniğini” kullanma hedefi, 
şirketler açısından elektronik 
donanım ve yazılımlarının 
birbirlerine entegre olma zo-
runluluğu getireceği düşünül-
mektedir. Ayrıca bu gümrük 
idaresi, lojistik şirketleri ve 
müşavirlerinin de bu geliş-
melere paralel elektronik do-
nanım ve yazılımlarını da ye-
nilemelerine neden olacaktır. 
Nitekim gümrük idaresinde 
AB destekli bir modernizas-
yon çalışmasının da yapılaca-
ğı bilinmektedir.

Ancak yeni gümrük ka-
nunu bir fırsat olarak da gö-
rülmelidir. Şu anki tasarı AB 
Gümrük Kodu’nun birebir 
çevirisidir. Gümrük idaresi 
birçok taraf ile (sivil toplum 
örgütleri, gümrük müşavirle-
ri gibi) bir araya gelerek yerel 
mevzuat ve şartlara uygun 
hale getirilecektir. Özellikle 
mevcut tasarıda yerel mevzu-
atımız ile çelişen durumların 
(idari yolları tüketmeden yar-
gı yoluna başvurmak, zama-
naşımı süresinde mali yılı esas 
almak gibi) düzeltileceği ka-
naatindeyiz. Süregelen uygu-
lamalarda yaşanılan bir takım 
sıkıntılı konuların kanun ile 
çözümü olacaktır. Bu noktada 
da değişikliğin bir fırsat olarak 
görülmesi gerekmektedir. 

Bunlara kısaca şu şekilde 
belirtilebilir:

• Gümrük verg�ler�nde za-

YENİ gümrük kanununun 
taslak çalışması hazırlandı 
ve sektör temsilcilerinin gö-
rüşlerine sunuldu. Dijital 
gümrük ortamına geçişten 
Yetkilendirilmiş Yükümlü 
Sertifikası’na kadar bir çok 
alanda yeniliğin olduğu ka-
nunun bu yıl içerisinde yasa-
laşması bekleniyor. Bu yeni 
taslağın detaylarını konunun 
uzmanı; EY Küresel Ticaret 
Lideri, Yetkili Yönetici Ser-
can Bahadır’a sorduk.

Taslak halinde olan yeni 
gümrük mevzuatını nasıl 
değerlendiriyorsunuz? Ek-
sik ve hatalı gördüğünüz 
yönler neler sizce?

Gümrük kanununun ye-
nilenmesi ihtiyacı, yeni “Av-
rupa Birliği (AB) Gümrük 
Kodu”nun (Union Customs 
Code - UCC), 01 Mayıs 
2016’da yürürlüğe girmesi 
nedeniyle olmuştur.Yeni AB 
Gümrük Kodu’ndaki temel 
yaklaşımın uluslararası tica-
retin kolaylaştırılması oldu-
ğunu görüyoruz. Özellikle, 
“kağıtsız bir gümrük ortamına 
geçiş 2020’ye kadar kademe-
li geçiş)”, “Yetkilendirilmiş 
Yükümlü Sertifikası(YYS-
AEO), şirketlerin gümrük 
işlemlerinde merkezi gümrük-
leme ve öz değerlendirme” im-
kanının sağlanması gibi yeni 
uygulamalar öne çıkıyor. Yeni 
gümrük kanunun bu yenilik-
lere paralel uygulamalar öngö-
receğini tahmin ediyoruz.

Tasarıya baktığımızda AB 
Gümrük Kodu’nda olduğu 
gibi yetkilendirilmiş yükümlü 
Şirketlerin gümrük işlemleri-
ni hızlandıran ve vergi ödeme 
yöntemlerini kolaylaştıran 
kurumsal yapıların yer aldı-

ğını görüyoruz. Örneğin YYS 
şirketleri teminat ile ilgili 
şartları yerine getirdiklerinde 
birden fazla beyana ilişkin ay-
lık olarak (aynı KDV beyanı 
gibi) tek bir kalemde ödeme 
imkanı sağlamaktadır. Mev-
cut gümrük kanunu her bir 
beyanın (her bir kalem eşya-
nın) ayrı ayrı gümrük işlemle-
rinin sonlandırılması dikkate 
alındığında bu yenilik ciddi 
bir yaklaşım değişikliğidir. 
Aynı zamanda merkezi güm-
rükleme gibi uygulamalar da 
bu amaca hizmet etmektedir. 
Bu yeniliklerin sadece gü-
venilir şirket olarak bilinen 
YYS şirketlerine sağlandığını 
belirtmek gerekir. Halihazır-
da yetkilendirilmiş yükümlü 
sertifikası alan firma sayısı 
46’dır. Bu sayının çok daha 
artması gerektiği açıktır. Bu 
sayı arttıkça yeni gümrük ka-
nunun bu yaklaşımlarının da 
şirketler tarafından daha iyi 
anlaşılacaktır.

Bu noktada bir parantez 
açmakta yarar var. Çünkü dış 
ticaret işlem sayımız her ge-
çen gün artmakta ama işlem 
sayısına göre personel sayısı, 
gümrük sayısı, liman sayısı 
aynı oranda artmamaktadır. 
Gümrük idaresi tarafından 
bu altyapının güçlendirilme-
sinin zaman alacağı dikkate 
alındığında (liman sayısı, 
gümrük sayısı gibi) gümrük-
te işlem yapan güvenilir şir-
ketlerin daha sonra kontrol 
edilmesi önem arz etmekte-
dir. Hale hazırda güvenilir 
şirket olma göstergesi Onay-
lanmış Kişi Statü Belgesidir. 
Bu belge 15.08.2017 tarihi 
YYS Belgesi olacaktır. Bu 
nedenle YYS şirketlerinin sa-
yısını arttırarak bu şirketlerin 

halinde gümrük idaresi ver-
gilerin yüzde 45’ine varan bir 
idari para cezası hesaplıyor. 
Bu uygulamada sanki vergi 
ödeme yönünde irade göste-
ren şirketler cezalandırılıyor 
gibi görünüyor. Aynı durum-
da Maliye Bakanlığı’nda söz 
konusu değildir. Örneğin 
bir KDV ithalat ile ilgili ise 
kendiliğinden bildirime de 
verginin yüzde 45’i oranında 
ceza tatbik edilirken Gelir 
İdaresi’ne beyan edildiğinde 
sadece vergi ödenmektedir. 
Yeni Gümrük Kanunu tas-
lağının 218’inci maddesinin 
taslağında da belirtilen bu 
uygulamanın yeniden göz-
den geçirilmesi ve Maliye 
Bakanlığı’ndaki yaklaşım gibi 
herhangi bir cezai işleme tabi 
tutulmaması sağlanabilir. Ya 
da ithalat işlemi gerçekleşti-
rildikten sonra belli bir süre 
içinde (örneğin beyanname-
nin tescil edildiği tarihinden 
itibaren 60 gün içerisinde 
gibi) gümrük idaresine ken-
diliğinden beyan edilmesi 
halinde ilgili idari para cezası 
uygulanması alternatiflerinin 
değerlendirilmesi önerilebilir. 

Sizce yeni mevzuat ne za-
man yürürlüğe girer? 

Bilindiği üzere 1 Mayıs 
2016 tarihinde Avrupa Birliği 
Gümrük Kodu (Union Cus-
toms Code) yürürlüğe girmiş-
tir. Ancak bu kanun için uzun 
süre çalıştıklarını biliyoruz. 
Çünkü bu tasarı ile gümrük 
iş yapma usulleri yeniden dü-
zenlenmekte ve bunun içinde 
yasal altyapı dışında elektro-
nik bir alt yapı da gerektir-
mektedir. Aynı zamanda bu 
kanuna uyumlu olarak yönet-
melik, genelgelerinde değişti-
rilmesi gerekmektedir. Bun-
ların hazırlanmasının zaman 
alacağı ortadadır. Bu nedenle 
bu yılın ortasından önce yasa-
laşmasını beklememekteyiz. 

Lojistik firmalarının yeni 
düzenleme ile elde edeceği 
avantaj ve dezavantajları sı-
ralayabilir misiniz?

Yeni gümrük kanununda 

temel yaklaşım ticareti ko-
laylaştırılmak üzerine kurul-
muştur. Bunun içinde sadece 
mevzuat değişiklikleri öngö-
rülmemekte, aynı zamanda 
elektronik alt yapıda öngö-
rülmektedir. Bu yaklaşımla 
beraber gümrükte iş yapma 
modeli de değişmektedir. 
Buna uyumlu olarak lojis-
tik şirketlerinde taşımacılık 
stratejilerini değiştirmeleri 
gerekeceği kanaatindeyiz. 
Özellikle YYS şirketleri bu 
kanun ile yerinde gümrükle-
me ve merkezi gümrükleme 
gibi enstrümanları kullana-
caklardır ki bu uygulamalar 
doğrudan lojistik şirketleri-
ni ilgilendirmektedir. YYS 
şirketleri YYS sahibi lojistik 
şirketleri ile çalışmak iste-
yecektir. Kaldı ki dahilde 
işleme rejimleri kapsamın-
da yapılan ihracatta bir zo-
runluluktur. Bu açıdan ba-
kıldığında güvenilir olarak 
atfedilen YYS sahibi lojistik 
şirketlerin bu yeni kanun ile 
daha da önemli hale gelece-
ğini söyleyebiliriz. 

Ayrıca, lojistik hizmetleri 
gümrükleme sürecinin önem-
li bir parçasıdır. Kaliteli, hızlı 
ve güvenilir bir lojistik faali-
yeti gümrükleme sürecinin 
de doğru işlemesine neden 
olmaktadır. Yeni Gümrük 
Kanunu tasarısında özellikle 
güvenilir lojistik şirketlerine 
de beyan aşamalarının kolay-
laştırıldığı görülmektedir.

Eklemek istedikleriniz?
Yeni gümrük kanunun bir 

fırsat görülmesi hususunu bir 
kez daha vurgulamak isteriz. 
Bu vesile ile gümrükleme sü-
recinde ve süreçlerin başlan-
gıcı olan lojistik işlemlerinde 
iyi niyetli çalışanların koru-
nacak şekilde düzenlemeler 
yapılması gerekir. Umarız 
süreç her taraf için olumlu so-
nuçlanır. Ticaretteki hızdan 
ve iş yapma modelinden kay-
naklı hataların düzeltilebildi-
ği, karşılıklı güvenin esas alın-
dığı ve ticaretin kolaylaştığı 
bir yasal düzenlemelere vesile 
olmasını bekliyoruz.

manaşımı 3 yıl iken vergi as-
lına bağlı olmayan cezalarda 
zaman aşımı süresi 8 yıldır. 
Bir kanunda zamanaşımı ver-
gi için ne ise ceza için de aynı 
olması gerekir. Aynı kanunda 
tarh edilen vergi ile ceza fark-
lı zamanaşımı sürelerine tabi 
oluyor. Yeni düzenleme ile 
gümrük kanunu kapsamında 
tarh edilen vergi ya da ceza-
larda sadece gümrük kanu-
nundaki zamanaşımı tatbik 
edilmesi sağlanmalıdır. Aslın-
da bunun ana nedeni gümrük 
işlemlerindeki cezai işlemlere 
kabahatler kanunun uygulan-
masıdır. Yeni kanun ile güm-
rük kanunun özel bir kanun 
olduğu ve kendine özel usul 
hükümleri içirdiği vurgula-
narak Kabahatler kanunun 
uygulanmasının dışına çıkıl-
ması mümkün olabilir.

• Loj�st�k h�zmetler�n gel�ş-
mesi ve hızlı ürün tesliminin 
fark yarattığı günümüz tica-
ret dünyasında yüklemeden 
kaynaklı hataları da berabe-
rinde getirmektedir. Bu gibi 
lojistik hizmetlerinden kay-
naklı hataların düzeltilmesi 
için daha açık ve net yasal dü-
zenlemeler yapılması gerekir. 
Şuan için aynı eşyanın miktar 
farklılığı için kanunun 234/3 
üncü fıkrası kapsamında iş-
lem tesis edilebilirken farklı 
bir eşya çıktığında nasıl bir 
yol izleneceği (yeni bir be-
yanname açma, ithalat rejim 
kararının tatbiki gibi) açıkça 
düzenlenmemiştir. Yeni ka-
nun ile iyi niyetli mükellef-
lerin sadece yüklemelerden 
kaynaklanan hatalarının da-
ha kolay düzeltilmesinin önü 
açılması gerekir. Ya da bu im-
kan sadece YYS şirketleri için 
yapılabilir. 

• Mevcut kanununda eks�k 
ithalat vergileri matrahının 
gümrük idaresine “kendili-
ğinden bildirim” durumun-
da idari para cezasının yüzde 
15’i oranında idari para cezası 
tatbik edilmektedir. Şöyle ki, 
şirket tarafından fark edilip 
eksik vergilemenin tamam-
lanması için gümrük idare-
sine bir bildirim yapılması 

Yeni Gümrük Kanunu 
Tasarısında 
Bizi Neler Bekliyor?

EY Küresel Ticaret Lideri, Yetkili Yönetici Sercan Bahadır.

6

Gümrükleme işlemlerimizi kolaylaştırması, hızlandırması, lojistik 
firmaların bu alanda yaşadıkları bir çok sıkıntıları gidermesi ve dijital 
entegrasyonun sağlaması için gerekli altyapıyı sunması beklenen 
Yeni Gümrük Kanunu için şimdi söz sektörde. Sunulan taslak için tüm 
görüşler alındıktan sonra bu yıl ortalarında kanunlaşması bekleniyor. 

Birinci sayfadaki haberin devamı
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bağlantısını sağlayacak 100 
kilometrelik Malkara-Ça-
nakkale kesimi için ihalede 
teklifler alınacak. İhalede, 
teknik olarak yeterli bulunan 
firmalar kısa bir süre içinde 
tekrar davet edilerek teklif-
lerinde verdikleri süreleri 
yarıştırılacak ve en kısa süreyi 
teklif eden firma ihaleyi ka-
zanmış olacak. 

Dünyanın “en uzun açık-
lıklı köprüsü” olma unvanı-
nı alacak “1915 Çanakkale 
Köprüsü” için Anadolu 
yakasındaki Lapseki’nin Şe-
kerkaya mevkisi ile Avrupa 
tarafındaki Gelibolu’nun 
Sütlüce mevkiinde ihale-
ye teklif vermeyi düşünen 
firma grupları tarafından 
şimdiden sondaj ve zemin 
etüdü çalışmalarına baş-
landı.  

Trakya’dan Ege ve 
Akdeniz’e uzanan taşımacı-
lık hattında Çanakkale’yi,  
Marmara Bölgesi’nde vazge-
çilmez bir konuma taşıyacak 
köprü, Gelibolu ile Lapseki 
arasında yapılacak. 

İki yakanın birbirine, ke-
nar açıklıkları ile kendisinin 
toplam uzaklığı 3 bin 860 
metre ve yaklaşım viyadük-
leri ile 5 kilometre üzerinde 

ULUSLARARASI ana ula-
şım koridorlarının üzerinde 
yer alan Türkiye’nin, bölgesel 
ve kıtalar arası ticarette bir 
köprü konumuna gelebilmesi 
amacıyla yapılması planlanan 
dev ulaşım projelerinden ba-
zıları hizmete alınırken, ba-
zılarının temelinin atılması 
planlanıyor. Bakü-Tiflis-Kars 
Demiryolu Projesi’nden 1915 
Çanakkale Köprüsüne, 3 Kat-
lı Büyük İstanbul Tünelinden 
Kanal İstanbul’a kadar pek 
çok proje hayata geçirilecek.

“Demir İpek Yolu” olarak 
da adlandırılan Bakü-Tiflis-
Kars Demiryolu Projesi’nin 
bu yılın ilk yarısında hizmete 
açılması planlanıyor. Bakü-
Tiflis-Ceyhan ve Bakü-Tiflis-
Erzurum projelerinden sonra 
her üç ülkenin gerçekleştir-
diği üçüncü büyük projede, 
hat işletmeye alındığında 1 
milyon yolcu ve 6,5 milyon 
ton yük taşınabilecek. 2034 
yılında proje hattı üzerinde 
3 milyon yolcu ve 17 milyon 
yük taşıma kapasitesine çıkıl-
ması planlanıyor.

Dünyanın üçüncü, Tür-
kiye’nin ikinci deniz üzerine 
yapılacak havalimanı olan Ri-
ze-Artvin Havalimanı ihalesi, 
bu yıl içinde tamamlanacak.

Rize merkeze yaklaşık 34 
kilometre, Trabzon merke-
ze yaklaşık 105 kilometre ve 
Artvin sınırına 75 kilometre 
uzaklıktaki Yeşilköy ve Pazar 
sahili mevkisine inşa edilecek 
havalimanının, 3 bin metreye 
45 metrelik pisti, 265 met-
reye 24 metrelik taksi yolu 
denilen bağlantı yolu ve 300 
metreye 120 metrelik  de ap-
ronu olacak.

Havalimanı için yaklaşık 
25 milyon ton taş dolgu ol-
mak üzere toplam 88,5 mil-
yon ton dolgu yapılacak. En 
derin yeri 22 metre olmak 
üzere ortalama 17 metrelik 
bir dolgu oluşturacak.

Havalimanı, terminal bi-
nası ve diğer üst yapı tesisle-
riyle yılda 2 milyon yolcuya, 
Türkiye’nin 56. havalimanı 
olarak hizmet verecek.

Yeni tüp geçit
Ulaştırma, Denizcilik ve 

Haberleşme Bakanlığı Altyapı 
Yatırımları Genel Müdürlü-
ğünce 3 katlı Büyük İstanbul 
Tüneli Projesi’nde ön yeter-
lilik alan 6 firma, 15 Şubat’ta 
mali ve teknik tekliflerini su-
nacak. 2017 yılında tamam-
lanması planlanan projenin 
etüt, proje ve mühendislik 
hizmetleri kapsamında, ka-
rada ve denizde derin sondaj 
çalışmaları yapılarak, zemin 
verileri belirlenecek. İhale sü-

recinin ardından 1 yıl içinde 
mühendislik projelerinin ta-
mamlanması planlanıyor.

İstanbul Boğazı’nın altın-
dan geçecek söz konusu tü-
nelde, tek tüpte hem karayolu 
hem de demiryolu bulunacak. 
Tünelde, orta katta geliş ve 
gidiş olmak üzere demiryolu, 
üst ve alt katta da lastik teker-
li araç geçişine uygun iki şerit-
li yol yer alacak.

Büyüklüğü ve kapsa-
mıyla dünyada ilk olacak 
projenin birinci ayağı,  Av-
rupa yakasında E-5 aksın-
da İncirli’den başlayan ve 
İstanbul Boğazı’ndan ge-
çerek Anadolu yakasında 
Söğütlüçeşme’ye kadar uza-
nan yüksek kapasiteli ve hızlı 
metro sisteminden, ikinci 
ayağı ise Avrupa yakasında 
TEM otoyolu aksında Has-
dal kavşağından başlayan 
ve İstanbul Boğazı’ndan 
geçerek Anadolu yakasında 
Çamlık Kavşağı’na bağlanan 
2x2 şeritli karayolu sistemin-
den oluşacak.

Tünel, TEM otoyolu, E-
5 karayolu, Kuzey Marmara 
otoyolu ve 9 metro hattıyla 
entegre edilecek. Yap-İşlet-
Devret (YİD) modeliyle yapı-
mına başlanmasının ardından 
5 yıl içinde tamamlanması 
hedeflenen tünelin kullanı-
ma geçmesiyle Avrupa yaka-
sında İncirli’den, Anadolu 
yakasında Söğütlüçeşme’ye, 
31 kilometre uzunluğunda 
14 istasyondan oluşacak hızlı 
metroyla yaklaşık 40 dakika-
da ulaşılacak. 

Avrupa yakasında Hasdal 
kavşağından Anadolu yaka-
sında Çamlık kavşağına ka-
rayoluyla yaklaşık 14 dakika-
da geçilecek. Hattın entegre 
olacağı tüm hatlardan günde 
6,5 milyon yolcunun yarar-
lanması bekleniyor.

352 kilometre uzunluğun-
da olması planlanan Kına-
lı-Tekirdağ-Çanakkale-Ge-
libolu-Balıkesir-Savaştepe 
Otoyolu’nun ilk etapta Mal-
kara-Gelibolu-1915 Çanak-
kale Köprüsü ve Çanakkale 

Merkez ilçesinde bulunan 
İğdecik ve Gölhisar Mahallesi 
civarından Kırşehir-Kayseri 
D260 karayoluna bağlanacak.

YİD modeliyle 14 
Nisan’da ihale edilecek An-
kara-Niğde Otoyol Projesi,  
330 kilometrelik otoyolun 
yapılmasıyla Edirne’den 

Şanlıurfa’ya ke-
s i n t i s i z 

u l a -

ş ı m 
s a ğ l a -

nacak. Toros 
Dağları’ndan geçen Tarsus-
Niğde kesimi ve Ulukışla 
bağlantı yolu trafiğe açıldı. 
Kırkgeçit Tünel ve Viyadük 
grubunun da parçası olan 
otoyolun tamamlanmamış 
kısmının, YİD modeliyle ger-
çekleştirilmesi planlanıyor.

Kanal İstanbul’da 
bu yıl temel atılacak

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan tarafından 
2011’de kamuoyuna  ‘çılgın 
proje’ olarak açıklanan Ka-
nal İstanbul Projesi ilgili ha-
zırlıklar tamamlandı, uygu-
lama için gerekli çalışmalar 
devam ediyor.

İstanbul’a değer katacak 

proje için yapılan yasal dü-
zenlemeyle kanalın güzer-
gahındaki mera vasfındaki 
yerler, kamulaştırma bedeli 
olmadan kullanılabilecek. 
YİD modeliyle yapılacak 
projede, süre yarıştırılacak 
ya da trafik garantisi veri-
lecek. Kanalın etrafında 
yeni cazibe alanları oluştu-
rulacak.  Ön projesi Bakan-
lıkça, uygulama projesi ise 
yüklenici firma tarafından 
hazırlanacak.

Panama ve Hollanda’da-
ki kanallarda incelemede 
bulunulan Kanal İstanbul 
Projesi’nin iki yakasına top-
lam 100 bin konut yapılacak. 
6 köprünün yer alacağı proje 
kapsamında oluşturulacak 
şehrin, spor ve kültür alanla-
rı, alışveriş ve fuar merkezleri 
de olacak.

Projenin bitirilmesi için 
hedeflenen tarih 2023 olarak 
belirlendi. 400 metre genişli-
ğinde, 25 metre derinliği ol-
ması planlanan proje için 15 
milyar dolar yatırım yapılma-
sı öngörülüyor.

Havalimanına metro yolda
İstanbul’un Avrupa yakası 

Yeniköy ve Akpınar yerle-
şimleri arasında Karadeniz 
sahil şeridindeki 76,5 milyon 
metrekare büyüklüğündeki 
alana yapılan İstanbul Yeni 
Havalimanında, çalışmalar 

daha da hızlandırılacak. 
İstanbul’un stratejik 
önemini çok farktı nok-
talara taşıyacak proje, 
Türkiye’de yapılmış en 
büyük proje olma özel-
liğine sahip bulunuyor. 
Havalimanı yapımı 

tamamlandığında dün-
yanın en büyüğü olacak 

ve aktarma merkezi olarak 
bölge ülkelerine de hizmet 
verecek. Havalimanının ilk 
etabının 26 Şubat 2018’de 
açılması hedefleniyor.

“3’üncü Havalimanı Ray-
lı Sistem Hattı Etüd-Proje” 
işi kapsamında 34 kilometre 
uzunluğunda Gayrettepe-
Yeni Havalimanı ile 31 ki-
lometre uzunluğunda  Hal-
kalı-Yeni Havalimanı olmak 
üzere toplam 65 kilometre 
olarak planlanan raylı  sistem 
hattının, birinci aşaması ola-
rak belirlenen Gayrettepe-
Yeni Havalimanı  kesimine 
ilişkin projenin ihalesi so-
nuçlandırıldı.

Yaklaşık 4 milyar 816 mil-
yon 744 bin 896 lira yatırım 
bedelli Gayrettepe-Yeni Ha-
valimanı Raylı Sistem hat 
kesimi inşaat ve elektromeka-
nik işlerini Şenbay-Kolin İş 
Ortaklığı aldı.

olacak köprünün iki ayağının 
açıklığının ise 2 bin 23 metre 
olması planlanıyor. Köprü 
ve 100 kilometrelik kısmın 
2023’te hizmete açılması he-
deflenen otoyolun, toplam 
uzunluğu 354 kilometre ola-
cak. Yol, İstanbul Silivri’den 
başlayıp, Balıkesir’in Balya 
ilçesindeki otobanla 
bir leşecek. 
Otoyol 

pro-
j e s i 
kapsamında 
Çanakkale Boğaz 
Köprüsü’nün yanı sıra top-
lam 31 viyadük, 5 tünel, 30 
köprülü kavşakla 143 alt ve 
üst geçit köprüsü yapılacak.

Edirne’den Şanlıurfa’ya 
kesintisiz otoyol için

ihale hazırlığı
Türkiye’nin önemli oto-

yol projelerinin başında ge-
len Ankara Niğde Otoyolu, 
Ankara Çevre Otoyolu’nun 
güneyinde bulunan Göl-
başı ilçesinin batısındaki 
Hacılar Köyü’nden başlaya-
cak. Otoyol, Niğde-Gölcük 
Kavşağı’nda ise sona erecek.  
Ankara Niğde Otoyolu ta-
mamlandığında Kızılırmak 
Nehri’ni geçerek Kırşehir’in 

2017 Ulaştırma Projelerinin Yılı Olacak
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Uluslararası ana ulaşım koridorlarının üzerinde yer alan 
Türkiye’nin, bölgesel ve kıtalar arası ticarette bir köprü konumuna 
gelebilmesi amacıyla yapılması planlanan dev ulaşım projelerine 
bu yıl başlanması hedefleniyor. 

Şanlıurfa’ya keilçesindeki otobanla 
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Karadeniz Zigana Tüneli İle Lojistik Merkezi Olacak
TÜRKİYE’NİN Karadeniz kıyı-
sındaki kentleri ile Doğu ve Güney-
doğu Anadolu Bölgelerini birbirine 
bağlayarak tarihi İpek Yolu’nu can-
landırmayı amaçlayan karayolu ça-
lışmaları tüm hızıyla devam ediyor. 

Yapımına geçen yıl başlanan tü-
nel tamamlandığında Avrupa’nın 
en uzun çift tüp tüneli olacak. Bin 
800 metrelik kısmın kazıları ta-
mamlanan tünel 2020’de bitecek. 

Gümüşhane Çevre Yolu ile birlik-
te proje için yaklaşık 1 milyar TL’lik 
bütçe harcanacak. Gümüşhane’nin 
Torul ilçesinde kurulan şantiyede 
280 işçi çalışırken, Trabzon tarafı-
na da kurulacak şantiyeyle birlikte 
işçi sayısı 400’e çıkarılacak. Ovit 
Tüneli’nden farklı bir havalandır-
ma sistemine sahip olacak Zigana 
Tüneli’nde şaft uygulanacak. 

2014’ten itibaren projelendirilen 
Trabzon-Gümüşhane yolu kapsa-
mında inşasına başlanan Yeni Zigana 
Tüneli ile trafiğin yaz-kış durmak-
sızın ilerlemesi hedefleniyor. Dağlık 
ve eğimli bölgedeki zorlu koşulları 
bypass edecek ana tünel ve bağlantı 
tünelleri sayesinde Trabzon- Gü-
müşhane arasındaki yolculuk 1 saatin 
altına inecek. Trabzon Limanı’nın 
kapasitesinin arttırılarak “uluslararası 
lojistik merkezine” dönüştürülmesiy-
le birlikte, bölgenin ekonomik cazi-
besini kat be kat yükselteceği belirti-
len proje, tamamen yerli mühendisler 
tarafından yapılıyor. Yeni Zigana Tü-
neli en büyük kapalı geçit olacak.

Karadeniz, İran ve Ortadoğu böl-
gelerindeki tarım, enerji, endüstriyel 
ürünler ve hayvancılık gibi ticari ça-
lışmalar için tünelin bitişi bekleniyor. 
Araçların 90 km hız yapabileceği tü-
nelde tek yönde iki gidiş sağlanacak. 

500 iş gününde bitirilmesi plan-
lanan yeni Zigana Tüneli’nin yıl 
sonunda ihale edilip inşa aşamasına 
gelmesi hedefleniyor. Yerli mühen-
disler ve personel ile yapılacak yeni 
tünel sayesinde Zigana Dağı’na 500 
metre daha az tırmanacak sürücü-
ler, yolun da yaklaşık 10 kilometre 
kısalmasıyla yakıt ve zamandan ta-
sarruf sağlayacak.

Özellikle kış aylarında yağışın ve 
karın yoğun olduğu geçitte keskin 
virajlar ve rampalar da bu projeyle 
ortadan kalkmış olacak. Zigana Tü-
neli ile birlikte sürücülere konforlu, 
güvenli ve ekonomik bir ulaşım im-
kanı sağlanmış olacak.

Toplamda 29 km olacak
Gümüşhane’nin Torul ilçe-

sine bağlı Köstere köyü mevkisi 
ile Trabzon’un Maçka ilçesine bağlı 
Başarköy köyü arasında her biri 14,5 
kilometre ve toplam 29 kilometre u-
zunluğunda çift tünel inşa edilecek.

Yeni Zigana Tüneli ile Başarköy 
Vadisi’nden bin 15 metre kotundan 
girilip, bin 264 metre kotuna yüzde 
3,30 eğimle tırmanılıp, yüzde 0,85 
eğimle inerek Köstere Vadisi’nden 
bin 212 metre kotundan çıkmak su-
retiyle Zigana Dağı geçilecek.

Mevcut Zigana Tüneli yaklaşık 

bin 800 metre kotlarından geçer-
ken, Yeni Zigana Tüneli’ne ise yak-
laşık 800 metre düşük kottan girile-
rek Zigana Dağı yaklaşık 560 metre 
düşük kottan geçilmiş olacak.

Yolu 50 dakika kısaltacak
Zigana Dağı’nın önce tırmanıl-

ması, ardından da inilmesi dolayısıy-

la Gümüşhane-Trabzon arasındaki 
100 kilometrelik virajlı yol, hava 
ve yol durumuna göre değişmekle 
birlikte 1-1,5 saat arasında kat edi-
lebiliyor. Türkiye’nin en uzun kara-
yolu tünelinin ulaşıma açılmasının 
ardından bu yolun 40 dakikada alı-
nacağı tahmin ediliyor.

2020’de bitmesi planlanan Zigana Tüneli Trabzon-
Gümüşhane arasını 1 saate indirecek. Tünel bölgeyi 
lojistik merkezi yapacak. 





LOJİSTİK

11
OCAK 2017

DEMİRYOLU ve Intermo-
dal Taşımacılık yöntemlerini 
ana iş dalı olarak benimseyen, 
bu doğrultuda yatırımlar ya-
pan ve hizmet kapasitesini 
her geçen gün geliştirmeye 
çalışan Rail Cargo Group 
yeni yıl hedeflerini de her 
zamanki gibi en üst seviyeler 
olarak belirledi.

Olumlu ve olumsuz birçok 
gelişmenin yaşandığı 2016 
yılını hedeflerinin üzerin-
de rakamlarla tamamlayan 
Rail Cargo Logistics Türkiye 
olarak 2017 yılından beklen-
tilerimizin oldukça yüksek 
olduğunu özellikle belirt-
mek isterim. Çevre dostu, 
ekonomik ve kolay planlama 
avantajları yaratabilen, artan 
hizmet kalitesi sayesinde her 
geçen gün daha tercih edilir 
hale gelen Demiryolu ve In-
termodal taşımacılık yöntem-
lerinin etki alanının da geliş-
mesiyle birçok yeni firmaya 
hizmet vermeye başladığımız 
2016 yılındaki başarımızı 
2017 sürdürmemiz en önemli 
hedeflerimizden. Bu doğrul-
tuda çalışmalarımızı 2017 
yılında da devam ettireceğiz . 

Piyasa dengelerinin yakın 
zamanda en optimum nok-
tada olacağını ümit ederken, 

2017 yılında da pazarı çok 
iyi takip etmemiz ve proaktif 
yaklaşımlarla en doğru stra-
tejileri belirlememiz gerekti-
ğini de vurgulamak isterim. 
Lojistik ve taşımacılık sektö-
rü enerjisini makro ekono-
mideki dinamizmden ve dış 
ticaret dengesinden elde eder, 
her ne kadar tüm hedefler ya-
kalanmış olsa da 2016 yılı bu 
açıdan bakıldığında kolay bir 
sene olmadı ama 2017 için 
beklentilerimiz dengelerin 
daha olacağı yönünde. Özel-
likle döviz kurlarındaki dal-
galanma ve İthalat /İhracat 

dengesizliği ana işi demiryo-
lu taşımacılığı olan Rail Car-
go Logistics için de oldukça 
önemli sorun. İyi yapılanmış 
bir sistemimiz ve güçlü bir 
mali yapımız sayesinde bir-
çok zorluğun üstesinden ge-
lip bütçe hedeflerimizi yaka-
layabiliyor olsak da büyüme 
hedeflerimizi yakalamamız 
için piyasa dengelerinin de 
yerini bulması bizim açımız-
dan çok önemli. 

Bu anlamda belirtmek 
isterim ki hızlı bir şekilde 
büyüyen Türkiye lojistik ve 

taşımacılık sektörü ülkemizi 
Avrupa’nın en önemli Lojistik 
merkezlerinden biri haline ge-
tirecek yeterlikte altyapı, ka-
lifiye insan gücü ve bilgi biri-
kimine sahiptir. Daha önemli 
başarıları yakalamak için 
2017 yılında beklentimiz si-
yasi gerilimlerden uzak, hu-
zurlu, istikrarlı ve ekonomik 
dengeleri oturmuş bir ülke 
olarak işlerimizi geliştirmek 
ve hedeflenen büyümeyi ya-
kalamak olacaktır. 2017’nin 
sektörümüz için başarılı bir 
yıl olmasını diler, demiryo-
lu ve Intermodal taşımacılık 
yöntemlerinin Türkiye gene-
linde daha da yaygınlaştığı ve 
bu çevre dostu yöntemler ile 
ortaya çıkan katma değerden 
daha fazla firmanın kazanç 
elde ettiği bir yıl olmasını te-
menni ederim.

2016 her sektör için san-
cılı bir yıl oldu. Yine de 
yaşanan tüm zorluklara 
rağmen cirolarda, yatı-
rımlarda büyük düşüşler 
yaşanmadı. Ama tedir-

ginlikler ve belirsizlikler, 
planlamalar ve ‘umut’ için 
negatif etki yarattı. İstatis-
tiklere bakarak hemen her 
konuda analizler yapabilir, 
öngörülerde bulunabiliriz. 

Fakat sektör temsilcileri-
nin düşünceleri, kararları 
çok daha önemli. Biz de bu 
sayımızda lojistik sektörü-
nün önümüzdeki döneme 
bakışını yansıtmak istedik.

İş Var, Umut Var 
Tedirginlik de Var

Rail Cargo Logistics İş Geliştirme 
ve Pazarlama Müdürü Barış Polat

Helsinki arasında da yine Ro-
Ro gemileri hiç çekici ve şoför 
olmadan Türkiye-İsveç taşıma 
süresini 6 gün, Finlandiya’yı 
ise 7 günde neredeyse hiç ka-
rayolunda yol gitmeden hızlı, 
güvenilir ve çevreci bir çö-
züm daha üretmiş oluyoruz. 
Bunların haricinde de sadece 
Türkiye ile Avrupa ülkeleri 
arasında değil; Avrupa ülke-
lerinin birbirleri arasında da 
farklı hat yatırımlarına 2017 
yılında da devam etmeyi 
planlamaktayız. 

Şu anda Yalova’da inşa-
atı devam eden limanımız, 
Türkiye’nin en önemli sanayi 
ve otomotiv üreticilerine çok 
yakın mesafede. Yatırım be-
deli 35 milyon Avro’yu aşan 
terminalimizi inşaat çalış-
malarının beklediğimizden 
daha zorlu geçmesi nedeni 
ile ancak 2017 Mart ayı gibi 
devreye alarak uluslararası 
karayolu taşımacılığına ope-
rasyonel avantajlar getirece-
ğiz. Türkiye ve Azerbeycan 
ticaret yolunun üzerinde bu-
lunan Qazvin’i 2020’ye dek 
Ortadoğu’nun en modern ve 
yüksek kapasiteli “Lojistik 
Üssü” yapmak. 65 bin m2’lik 
bir arsa üzerinde, içerisinde 
hem otomasyonel hem kon-
vansiyonel çözümler barındı-

2016 yılının son 9 aylık veri-
lerine baktığımız zaman 422 
milyon Avro’ya ulaşarak 2015 
yılına göre yüzde 15 büyüme 
yakaladığımızı görüyoruz. 
2016 içerisinde Çekya ve 
İran’daki yapılanmalarımızla 
birlikte ülke portföyümüzü 
14’e yükselttik. Ro-Ro filo-
muzu büyütmek adına 2 yeni 
Ro-Ro siparişi verdik. Sipariş 
verdiğimiz Ro-Ro’larımızdan 
280 treyler kapasiteli ME-
LEQ gemimiz 18 Kasım’da 
Almanya’nın Flensburg ken-
tinde denize indirildi. Şubat 
2017’de ise Türkiye-İtalya 
arası seferlere başlamasını he-
defliyoruz. İkinci gemimiz de 
2018 yılında teslim edilecek. 
İtalya - Trieste’de Ro-Ro ve 
blok tren seferleri için kul-
landığımız limanın işletme-
ciliğini yapan Europa Multi-
purpose Terminals firmasının 
yüzde 65 hissesini de 6 Aralık 
itibarıyla bünyemize kattık. 
Aynı anda 2 farklı Ro-Ro’nun 
operasyonlarını yürütecek 
kapasiteye sahip Trieste’deki 
limanda, yapılacak ilave yatı-
rımlarla birlikte tren yükleme 
kapasitesi günde karşılıklı 10 
sefere çıkartılacak. 

Mevcutta Türk ve Yunan 
Ro-Ro’ları’na hizmet veren 
liman, ileriki dönemlerde İs-

rail ve Mısır gibi ülkelere de 
hizmet vermeyi de hedefliyo-
ruz. 2016 yılı 110 bin Ro-Ro 
ve 70 bin tren kapasitesi ile 
kapanacakken, 2017 yılı için 
hedef 140 bin Ro-Ro ve 100 
bin trene hizmet verebilmek. 
Intermodal taşımacılık hiz-
meti kapsamında kullandığı-
mız elektrikli blok tren sefer-
lerimize bir yenisini daha ilave 
ettik. Şuanda İtalya Trieste, 
Almanya Köln ve Ludwigsha-
fen şehirleri, Çekya’nın Ost-
rava, Fransa’nın Sete şehirleri 
arası faaliyet gösteren haftalık 
toplam 44 blok tren seferimi-

ze Sete-Paris hattı da dahil ol-
du. Bu hattımız da 7 Aralık’ta 
Paris’te gerçekleşen 6. Nuit 
du Shortsea Shipping et de 
l’intermodalité Gala’sında 
Multimodal Operatör kate-
gorisinde ödüle layık görüldü.  

2017 yılı itibariyle de yine 
bir ilke imza atıyor ve yeni 
yatırımımız olan Trieste-Kiel 
blok tren hattının 25 Ocak 
tarihinde -seferlerine başla-
dık. Böylece ülkemizin nere-
deyse her bölgesi ile Kuzey 
Almanya ve Danimarka ara-
sındaki sefer süresini 5-6 gün; 
Kiel ile Malmö ve Göteborg, 

sunda ise, 220 bin metrekare 
kapalı alanı olan, 120 milyon 
Euro yatırım bütçesine sahip, 
Türkiye’nin tek çatı altındaki 
en büyük lojistik merkezini 
Şekerpınar’da inşa ediyoruz. 
2017 yılı ilk çeyreğinden iti-
baren faaliyete geçmesi plan-
lanan LEED sertifikalı bu 
tesisimiz, ihtiyaç duyduğu 
enerjinin büyük bir kısmını 
güneş panelleri ile sağlayarak 
kendi içerisinde birçok ilki ve 
yeniliği de sektörümüze ge-
tirmiş olacak. İkinci olarak, 
Ankara’da varolan 60 bin palet 
kapasiteli yüksek otomasyon 
teknolojisine sahip tesisimizi 
yüzde 50 oranında büyüt-
mek için hem inşaat hem de 
otomasyon sistemlerini içeren 
yaklaşık 20 milyon Avro’luk 
bir yatırım yapmaktayız. 

Üçüncü olarak ise özellikle 

perakende sektörü için teda-
rik zinciri sürelerini ve ma-
liyetlerini önemli derecede 
düşürecek bir lokasyon olan 
Aksaray’da hem otomasyo-
nel hem de konvansiyonel 
çözümler içeren bir lojistik 
merkezi yatırımımız devam 
etmekte. Diğer taraftan ino-
vasyon ve teknoloji yatırım-
larımıza da devam ediyoruz. 
Yoğun bir şekilde Endüstri 
4.0 devrimine hazırlanıyor, 
artık Ekol 4.0’ı konuşuyor 
onun için projeler yürütüyo-
ruz. Endüstri 4.0 stratejisinin 
sektörümüze inovasyon, kat-
ma değer ve sürdürülebilirlik 
alanlarında önemli fırsatlar 
sunacağına inanıyoruz. Tüm 
çalışmalarımızla sektörümü-
zün ufkunu açarak, ülkemiz 
ve dünya ekonomisine katkı 
sağlamaya devam edeceğiz.

ran büyük bir lojistik merkezi 
kurmak üzere temelini attı-
ğımız İran tesisimizin kon-
vansiyonel bölümünü 2017 
yılının ilk yarısında hizmete 
sunmayı hedefliyoruz.

İran’daki mevcut yatırımla-
rımızın dışında 2017’de Slo-
venya, Slovakya, Gürcistan, 
Azerbaycan, Kazakistan ve Fas 
öncelikli yatırım planlarımız 
arasında. Depolama konu-

Ekol Lojistik Yönetim Kurulu Başkanı Ahmet Musul

Birinci sayfadaki haberin devamı

Haberin devamı 12’nci sayfada.
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Bu kapsamda limanımızın 
saha büyütme dolgu alanla-
rını Haziran ayı başında ta-
mamladık. Limanımız şu an 
350 bin araca hizmet verebi-
lir duruma geldi. Bir diğer ya-
tırımımız ‘Proje Taşımacılığı’ 
alanında oldu. Türkiye‘de ilk 
defa kullanılan yeni bir ekip-
man ve alt yapılarla birlikte 
yaklaşık 2.5 milyon dolarlık 
bir yatırımı hayata geçirdik. 
Mühendislik çözümlerimizi 
yeni ekipmanlarımızla bir-
leştirerek özellikle rüzgâr 
enerjisi alanında farklılıkları 
müşterilerimize sunacağız. 
Son olarak İnovasyon ve Ar-
Ge çalışmalarımız üçüncü 
temel yatırım alanımızı oluş-
turdu. Özellikle inovasyon 
ve Ar-Ge 2016 ajandamızda 
önemli bir yer tutuyordu. 
Bildiğiniz gibi 5746 sayılı 
Araştırma ve Geliştirme Fa-

valık, Konya gibi noktalarda 
depo, aktarma merkezi ve 
çeşitli hizmet birimleri bu-
lunmaktadır. Mart ayı başı 
itibariyle ise Güzeller Orga-
nize Sanayi’de 20 bin palet-
lik yeni bir depo açılışı daha 
gerçekleşmiş; yaz başında da 
Gebze Güzeller Organize Sa-
nayi Bölgesi’nde 15 bin palet 
kapasiteli yeni bir depolama 
tesisini devreye almıştır. Bun-
lar ek olarak Alışan Lojistik;  
son dönemde yurtiçi nakliye 
alanındaki dağıtım hizmet-
lerine Konya’da açtığı yeni 
operasyon merkezini ve 5 
bin palet kapasiteli 3 bin 500 
metrekare kapalı alan ve 5 bin 
metrekare açık alanı kapsayan 
yeni deposunu da eklemiştir. 
Böylelikle toplam 255 bin 
palet depolama kapasitesi ile 
Marmara, Trakya, Ege ve Çu-
kurova Bölgesi’nden sonra, 
tüm İç Anadolu Bölgesi’ne 
hizmet vermeye başlamıştır. 

Çözüm odaklı, kaliteli ve 
farklılık yaratan hizmetler 
için kurulduğu günden itiba-
ren yatırımlarına devam eden 
Alışan Lojistik; 2016 yılın-
da da son yıllardaki büyüme 
trendini devam ettirmiş ve 
yılı yüzde 20 büyüme ile ta-
mamlamıştır. Bu doğrultuda 
2017 yılında da yine yaklaşık 
aynı düzeylerde bir büyüme 
hedefi bulunmaktadır.

2016 yılında genel ekonomik 
performansa baktığımızda 
ilk 6 ayda yüzde 4’ler sevi-
yesinde büyüyen bir Türki-
ye ile karşılaşıyoruz. Ancak 
Temmuz ayında ülke olarak 
yaşadığımız ve hala yaşama-
ya devam ettiğimiz şoklarla 
farklı bir ekonomik gerçeklik 
ile karşı karşıya kaldık. Yaşa-
nan gelişmeler Türkiye’nin 
büyüme ivmesine de etki etti. 
Ülke büyüme hızımız düşe-
rek yılın ikinci yarısını yüz-
de 2,3 büyüme ile kapattık. 
Borusan Lojistik açısından 
2016 hedeflerin tutturuldu-
ğu bir sene oldu. 2016 yılını 
Türk Lirası bazında yüzde 
20 büyüme ile kapattık. Se-
ne başında belirlediğimiz bu 
hedefe ulaşmış olmak bizim 
adımıza sevindirici oldu. Bu 
noktada mevcut müşterileri-
mizin düşen iş hacimlerini, 

1985 yılında 20 araçlık filo 
ile bir Uluslararası Nakliyat 
firması olarak kurulan Alı-
şan Group; bugün 31 yıllık 
tecrübesiyle bünyesinde baş-
ta Lojistik İnşaat, Sigorta ve 
Kimyasal Yıkama sektörle-
rinde şirketler barındıran bir 
Şirketler Topluluğu halini 
almıştır.  Bu şirketlerden,  
2005 yılında Hollandalı orta-
ğı ile birlikte kurmuş olduğu 
Alışan Den Hartogh; halen 
gelişmiş, modern ve çevreci 
tesisiyle Türkiye‘de Kimyasal 
taşıyan ekipmanları Avrupa 

standartlarında modern tek-
niklerle yıkamakta ve çıkan 
atıkları özel arıtma sistemle-
riyle bertaraf ederek doğaya 
karışmasına engel olmaktadır.

Grubun Lokomotif Şirketi 
Alışan lojistik; günümüzde 
ulaştığı 450 adet öz mal araç 
filosu ile taşımacılık sektörü-
ne yön veren önemli oyun-
culardan birisidir. Lojistik 
sektöründe profesyonel an-
lamda verimli, güvenilir hiz-
met sağlayıcı ve aynı zamanda 
çözüm ortağı sıfatıyla küresel 

kazanmış olduğunuz yeni 
müşterilerimizle gidermemiz 
önemli bir yer tuttu. Öte 
yandan geçen yıl yapmayı 
planladığımız yatırımlarımızı 
da gerçekleştirdik. 

2016’da 3 temel yatırıma 
odaklandık. Bunlardan ilki 
limandaki araç sahamızın 
kapasitesini 250 bin adetten 
350 bin adede çıkartmaktı. 

pazarlarda faaliyet gösteren 
bir dünya markası olmak için 
müşterilerine çözüm odaklı, 
kaliteli ve farklılık yaratan 
hizmetler sunmaktadır. Baş-
ta kimya ve FMCG sanayi 
olmak üzere birçok alanın-
da faaliyet gösteren Alışan 
Lojistik’in; kimya sektörünün 
en önemli başlıklarından biri 
olan tehlikeli kimyasalların 
elleçlenmesi, taşınması ve 
depolanması konusunda çok 
ciddi bir uzmanlığı, altyapısı 
ve başarılı bir çalışma modeli 
bulunmaktadır. Uluslararası 
Taşımacılık, Yurt İçi Dağıtım, 
Depo Antrepo Operasyon-
ları, Likit ve Enerji Lojistiği, 
Multimodel Taşımacılık O-
perasyonları ve bunlara bağlı 
Katma Değerli Hizmetler 
üreten Alışan Lojistik; Enteg-
re Lojistik Hizmetleri alanın-
da saygın ve büyük bir marka 
halini almıştır.

Ağırlıklı olarak Gebze böl-
gesinde olmak üzere Gebze 
Güzeller OSB, Dilovası OSB 
ve Tuzla Deri OSB’de lojistik 
merkezleri bulunmaktadır. 
Bunun yanı sıra; Gaziantep, 
İskenderun, Adana, Mersin 
İzmir, Marmara Ereğlisi, Ay-

ülke büyüme hedefimize pa-
ralel olarak yaptık. 

Önümüzdeki dönem ya-
pacağımız yatırımların 20 
milyon dolarlık kısmı Ar-
Ge ve İnovasyon üzerine 
olacak. Yine önümüzde ki 
dönemlerde biri İstanbul’da 
diğeri İzmir’de toplam 112 
bin metrekare alana sahip 
iki depomuzu hizmete alma-
yı planlıyoruz. İnovasyon ve 
Ar-Ge konusunda 2017’de 8 
farklı dijitalleşme projesi ve 
bir yeni inovatif ürünümüz 
bulunuyor. Ar-Ge merkezi-

Turquality kapsamına alın-
ması sektör için 2016 yılının 
olumlu bir gelişmesi olarak 
değerlendirilebilir.

2017 yılının ilk çeyreğin-
de lojistik sektörü için eldeki 
verileri değerlendirdiğimiz-
de durağan bir ilk çeyrek ile 
karşılaşacağımızı düşünüyo-
ruz. Türkiye’nin yaşadığı 
bütün sıkıntıları güçlenerek 
aştığını düşündüğümüzde 
2017’den temel beklentimiz 
büyümenin sürdürülebilir 
olması yönünde. Barsan Glo-
bal Lojistik olarak ülkemize 
ve sektörün gelişimine olan 

miz üzerinden yürüteceğimiz 
çalışmalarımız sonucunda, 
şirket satışlarımızda ek yüz-
de 5’lik bir artış elde etmeyi 
hedefliyoruz. Özetle, 2017 
genelinde inovatif iş model-
leri geliştirmeye ve başarılı 
bulduğumuz projeleri baş-
latmaya odaklanacağız. Müş-
terilerimizin kendi tedarik 
zincirleri içindeki lojistik ma-
liyetlerini düşürebilmek veya 
hızlandırabilmek, onlara ye-
ni pazarlara girerken rekabet 
avantajı sağlayabilmek önce-
liğimiz olacak. 

inancımız tamdır. 2017 yı-
lında büyüme hedeflerimi-
zi ve yatırım planlamamızı 
eksiksiz olarak uygulamaya 
devam edeceğiz. 19 ülke 56 
lojistik merkezde yürüttüğü-
müz faaliyetlerimize 20 yeni 
merkez daha açarak hayata 
geçireceğiz.

aliyetlerinin Desteklenmesi 
Hakkında Kanun çerçevesin-
de, Bilim Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı tarafından “Ar-Ge 
Merkezi” olarak Nisan ayın-
da onay aldık. Ar-Ge merke-
zimizi kurduğumuz günden 
bugüne 100 milyon TL se-
viyesinde yatırım yapmıştık. 
Bu alandaki yatırımlarımıza 
önümüzdeki dönemde aldı-
ğımız belgenin de sağladığı 
artan bir motivasyonla de-
vam edeceğiz. 

Bu yıl Türkiye yüzde 
2-3’ler seviyesinde bir bü-
yüme hedeflemekte. Ancak 
ön ekonomik gelişmelerden 
okuduğumuz Türkiye 2017 
yılında pozitif bir büyüme 
sağlayabilirse çok şanslı ola-
cağımızdır. Lojistik sektörü 
ise her şeye rağmen Türkiye 
ortalamasının üstünde bir 
büyüme sergileyecektir. 

Biz de Borusan Lojistik 
olarak bütçelerimizi yüzde 3 

2016 yılı ülkemizde sek-
törümüz için zorlu bir yıl 
oldu, özellikle yılın ikinci 
yarısından sonra güney 
sınırımızda yaşananlar, 
terör olayları, dövizdeki 
dalgalanmalar ve yükse-

liş sektörü etkileyen un-
surlardı. Sektörümüz yılı 
geçen seneye göre az da 
olsa daralma ile kapattı. 
Ancak, turizmden sonra 
en fazla hizmet ihracatı 
yapan lojistik sektörünün 

Borusan Lojistik Genel Müdürü İbrahim Dölen

Alışan Lojistik Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Damla Alışan  

Barsan Global Lojistik Yönetim 
Kurulu Başkanı Cengiz Çaptuğ

Arkas Holding Loj. Hizmetleri 
Grup Başkanı Diane Arcas 
GEÇEN yıl ulaştırma, depo-
culuk, forwarding şirketleri-
nin hepsini tek çatı altında 
birleştirerek yarattığımız si-
nerji sayesinde operasyon sü-
reçlerini daha hızlı ve verimli 
hale getirdik.Tek merkezden 
güçlü takım çalışması ile ver-
diğimiz hizmetler sayesinde 
karlılığımızı da artırdık. 

Küresel ekonomide yaşa-
nan belirsizlikler ve yavaşla-
maya rağmen yılın ilk dokuz 

ayında geçen seneye kıyasla 
karlılıkta TL bazında yüzde 
38 artış yakaladık, 2016 yılını 
bu oranla kapatmayı, 2017 yı-
lında da karlılığını korumayı 
hedefliyoruz.   Büyük taşıma 
projelerine imza attığımız bu 
yılın ardından 2017’de de gü-
cümüzü ve farkımızı gösteren 
TANAP gibi referans pro-
jelerimizin sayısını artırmak 
istiyoruz. Kapalı depo hiz-

metlerimizi genişletmek ve 
konteyner taşımacılığına yö-
nelik 30 çekici ve farklı iş kol-
larına yönelik farklı özellik-
leri olan ekipman yatırımları 
yapmak da gündemimizde. 

Önemli projelerimizden 
biri de demiryolu serbest-
leşmesi. Özel sektörde en 
fazla yük taşıyan şirket olan 
AR-GÜ de serbestleşmeye 
hazırlanan şirketler arasında 
yer alıyor.

Vagon işletmecisi bir şir-
ket olarak Türkiye’de ilk defa 
ECM (Bakımdan Sorum-
lu Kuruluş) belgesini alan 
şirket AR-GÜ oldu. AR-
GÜ’de EYS (Emniyet Yö-
netim Sistemi) sertifikası ile 
ilgili çalışmalar da sürüyor. 
Filomuzdaki 706 vagonla 35 
bin ton taşıma kapasitemiz 
var. Dolayısıyla kapasite ile 
ilgili gerekliliği hâlihazırda 
fazlasıyla yerine getiriyoruz. 
Ancak beklediğimiz loko-

motif yatırımına geçebilmek 
için TCDD altyapı kullanım 
ücreti, enerji kullanım bedel-
leri gibi ekonomik dataların 
belirlenmesini bekliyoruz. 
Lokomotif yatırımı yapıp 
kendimiz işletmeyi planlıyo-
ruz. Özel sektörün kendi lo-
komotiflerini almasıyla, ha-
vayolu yolcu taşımacılığında 
yaşandığı gibi bu sektörde de 
büyük gelişmeler olacağına 
inanıyoruz. Diğer taraftan 
lokomotif siparişi verilmesi, 
teslimi ve işletmeye başlan-
ması iki seneyi bulacak. Bu 
noktada özel sektör sistemini 
kurana kadar TCDD’nin ge-
çiş sürecini nasıl planlayacağı 
da önemli.

11’inci sayfadaki haberin devamı
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2016 yılının taşımacılık ve lo-
jistik sektörü açısından zor bir 
yıl olduğunu söylemek yanlış 
olmaz. Sektör, ülkemizde ya-
şanan terör saldırıları ve dış 
ticaret hacmindeki dalgalan-
malardan önemli ölçüde et-
kilenmiştir. Özellikle komşu 
ülkelerde ve yakın coğrafya-
mızda yaşanan krizler, siyasi 
belirsizlikler ve güvenlik risk-
leri sebebiyle yolların kapan-
ması, lojistik ve taşımacılık 
sektörünü ciddi anlamda et-
kilemiştir. Bununla birlikte; 
2016 yılında dış ticaret rakam-
larında yaşanan gerilemeler 
doğal olarak lojistik sektörü 
için de olumsuz sonuçlar or-
taya koymuştur. Bu duruma 
istinaden, sektör firmaları, ci-
ro hedeflerini revize ederken, 
yeni pazar arayışlarını bahsi 
geçen sıkıntılardan dolayı as-

SEKTÖRÜMÜZ geçtiğimiz 
2016’yı yüzde 4 ila 4,5’luk bir 
büyüme performansıyla kapat-
tı. Bu yılı, iyimser bir bakışla 
2017’nin de ülke büyümesinin 
bir puan üzerinde yine yüzde 
4’lük bir büyümeyle kapatma-
sını bekliyoruz. Türkiye olarak 
içinde bulunduğumuz coğraf-
ya bizim için bazı zorluklara 
gebe. Yaşanan siyasi ve eko-
nomik çalkantılar, güvenlik 
riskleri, ticaret yolları üzerin-
de olumsuz bir etki yaratıyor. 
Karlılık bizim sektörümüzde 
sürdürülebilir büyüme açısın-
dan kritik bir öneme sahip. 
Sektörümüzde karlılık 5 yıl 
öncesine kadar yaklaşık yüz-
de 10 civarındaydı. Bu rakam 
bugün yüzde 4’ün altına kadar 
düşmüş bulunuyor. Bu durum 
şirketlerin yaşama şansını dü-
şürüyor. Riskleri azaltmak için 
yenilikçi bir anlayışla faaliyet-
leri sürdürmek gerekmektedir. 

kıya almış ve birçok yabancı ve 
yerli sermaye yatırım kararını 
ertelenmek zorunda kalmıştır. 
Diğer yandan, uluslararası ta-
şımacılık sektöründe yer alan 
global şirketler ise yeni yatı-
rımlardan ziyade tahsilatları 
zamanında yapabilme ve belir-
sizlikten oluşan riski yönetme 
endişesine kapılmıştır. 

2017 yılına dair öngörüle-
re bakıldığında, globalde ve 
Türkiye bazında yaşanan jeo-
politik gelişmeler ve güvenlik 
endişeleri sektörü olumsuz 
etkilemeye devam edebilece-

ği söylenebilir. Bu bağlamda, 
2017 yılından beklentilerimiz, 
öncelikle siyasi zeminde bir 
istikrarın sağlanması, komşu-
larımızla yeniden iyi ilişkiler 

Sektörde farklılık yaratmak, 
maliyetleri düşürmek, ino-
vatif çözümler üretmek şart. 
Özellikle son bir yıldır yaşanan 
krizler kâr marjının azalmasına 
sebep oldu. Bu durum sadece 
Türkiye’yle sınırlı değil. Ülke-
mizin bulunduğu coğrafyadaki 
güvensiz ortam da lojistik sek-
törünün potansiyeline ulaşma-
sını engellemektedir. 

Sektörün yanı sıra, 2016 
yılı Mars Logistics açısından 
olumlu geçti. Yılı yüzde 12’lik 

kurulması ve Avrupa - Türkiye 
arasındaki anlaşmazlıkların or-
ta vadede ortadan kaldırılma-
sıdır. 2017 yılına dair sektörel 
bazda konuşmak gerekirse; 
petrol fiyatlarının yükselme-
siyle beraber maliyetlerin art-
ması, altyapı eksiklikleri, 
mevzuat sorunları ve gümrük 
kapılarında yaşanan sorunlar 
öncelikli gündem maddeleri 
olacaktır. Bütün olumsuz ko-
şullara rağmen Türkiye’nin 

bir büyüme ve 250 milyon Av-
ro ciroyla kapatıyoruz. İhtiyaç-
larımız doğrultusunda filo ve 
depolarımıza yatırım yaptık. 
Geride bıraktığımız yılda bir-
çok yenilikle sektörümüzde 

öncü olma rolümüzü sürdür-
dük. 2016’da yetkilendirilmiş 
yükümlülük ve FORS belge-
lerini aldık. Ayrıca Milkrun 
hizmeti vermeye başladık. Al-
manya-Giengen arasında baş-

potansiyelinde çok dinamik 
bir ticaret ve yatırım ortamının 
varlığının giderek gelişmekte 
olduğu hatırlamalıdır.

Gök-Bora Lojistik, olarak, 
ana faaliyet alanımız olarak u-
luslararası kara taşımacılığı ala-
nının yanı sıra hava, deniz, pro-
je ve depolama alanında hizmet 
sağlamaktayız. 2016 yılında, 
yaşanan olumsuz gelişmelere 
rağmen satış rakamları şirke-
timiz için önceki yıla kıyasla 
memnuniyet vericidir. 2016 yı-
lı bizim için var olan müşterile-
rimizi korumak ve müşterileri-
miz için daha kolay ulaşılabilir 
olma yolunda önemli adımlar 
atılmıştır. Bununla birlikte, 
uluslararası karayolu taşımacı-
lığında, hasar, kayıp ve çalın-
tıların da dahil edildiği hasar-
sızlık oranı geçen yıllara göre 
büyük oranda iyileştirilmiştir. 

lattığımız tren seferleri de mar-
kamız adına 2016 yılındaki 
önemli gelişmelerden birisiydi. 
Öte yandan Bursa, İzmir ve 
Mersin ofislerimiz de yeni yer-
lerine taşındı. Avrupa’nın yanı 
sıra Asya pazarına da açıldık. 
2017’de de yüzde 12 oranında 
büyümeyi hedefliyoruz. 

Bu yılın ilk çeyreğinde Ha-
dımköy’deki yeni lojistik mer-
kezimizi hizmete sokacağız. Bu 
yeni tesise 30 milyon Avro’luk 
bir yatırım yaptık. Almanya-
Türkiye ve Lüksemburg-Türki-
ye arasındaki yeni Intermodal 
hattımızı 2017’de daha da ge-
liştireceğiz. Başka bir güzer-
gahta da yeni bir Intermodal 
servisi için fizibilite çalışmala-
rını sürdürüyoruz. Ayrıca filo-
muza da 20 milyon Avro’luk 
yatırım yapacağız. İstanbul-
Anadolu yakasında da bir lojis-
tik merkezi inşa etme planımız 
var. Mars Logistics olarak “yeşil 
lojistik” kavramına çok önem 
veriyoruz. Intermodal taşıma 

2016 yılında hız verdiğimiz, 
müşterilerimize daha kaliteli, 
sürdürülebilir, düşük maliyetli 
ve verimli hizmet sunmamızı 
sağlayan intermodal yatırım-
larına 2017 yılında da devam 
etmeyi planlamaktayız. Her 
şeyden önemlisi doğa dostu 
bir taşımacılık modeli olan 
intermodal ile karbondioksit 
salınımı en alt seviye indirmek 
ve böylece çevre korunmasına 
katkıda bulunmak bizim için 

sistemimizle çevreci ve sürdü-
rülebilir bir dünya yaratmaya 
katkı sağlıyoruz. Bu katkımızı 
daha da artırarak sürdüreceğiz.

Sektörümüzde farklı taşıma 
yollarına göre farklı sorunlar 
oluşabiliyor. Denizyolundaki 
en büyük sorunumuz, coğrafi 
konumumuzun gücüne, 3 tara-
fımızın deniz olmasına rağmen 
limanlarımızın Avrupa’daki 
seviyede olmaması. Tren ta-
şımacılığı konusunda coğrafi 
içyapımızın engebeli oluşu 
sebebi ile ray sisteminin tüm 
yurda yeterli düzeyde ulaşama-
mış olması istenen oranda tren 
taşımacılığının kullanılmasını 
engellemektedir. Kara taşıma-
cılığı ise ülkemizin Avrupa’nın 
en büyük filolarından birine sa-
hip olması sebebi ile önemli bir 
konumdadır. Ancak filomuzun 
gücü Avrupa tarafından uygu-
lanan geçiş belgesi sınırlandır-
maları ile ciddi anlamda per-
formans kaybına uğramaktadır. 
Aynı zamanda ithalat - ihracat 

en önemli önceliklerden birisi 
olmaya devam edecektir. 750 
araçlık genç - çevreci filomuz, 
500’ü aşkın çokuluslu çalışa-
nımızla, farklı sektörlerdeki 
müşterilerimize lojistik ve 
tedarik zinciri çözümleri sun-
maya devam edeceğiz. 2017’de 
daha yetkin, hizmet çeşitliliği 
artmış, müşterilerine daha faz-
la katma değer üreten bir Gok-
Bora Lojistik ile yolumuza de-
vam etmeyi arzuluyoruz.

arasındaki hızlı değişen araç 
talebi dengesizlikleri de nav-
lun dengesinin düzenli gitme-
sini engellemektedir. Bunun 
sonucunda hizmet sağlayan 
ve hizmet alan taraflar senelik 
hedeflerini tutturmada ciddi 
zorluklar yaşamaktadırlar. Bir 
önceki sorunlarda da değin-
diğimiz gibi öncelikli olarak 
bir master plan oluşturmamız 
gerekiyor. Son olarak bizi etki-
leyen bir diğer durum da coğ-
rafyamızdaki negatif ortam. Bu 
krizlerin aşılmasıyla Türkiye, 
lojistik sektöründe çok önemli 
başarılara imza atacaktır. 

Gök-Bora Lojistik Satış ve Pazarlama Direktörü Sefa Ezgin

Mars Logistics Genel Müdürü Ali Tulgar

DHL Express E-ticaret İçin 185 Milyon Dolar Yatırım Yapacak
TÜRKİYE’DEKİ e-ticaret 
sektörü için en önemli pazar-
ların başında gelen ABD’de 
zaman taahhütlü gönderilerin 
ve e-ticaret hacminin artışına 
bağlı olarak yeni bir yatırım 
planı açıklayan DHL Express, 
2016 ve 2017 yılı boyunca 185 
milyon dolar yatırım yapacak. 
Müşteri memnuniyetini en üst 
seviyeye çıkarmayı hedefleyen 
yatırım kapsamında işgücünün 
artırılması, yeni teknolojik çö-
zümlerin hayata geçirilmesi ve 
tesislerin büyütülmesiyle bir-
likte hanelere yapılan e-ticaret 
gönderilerinin teslimatında 
verimlilik ve etkinlik artışı 
bekleniyor. Bu yatırım tüm 
dünyada çevrimiçi peraken-

de satış yapan şirketler için de 
müşteri memnuniyetini artıra-
cak önemli bir kazanım anla-
mına geliyor. 

“DHL Express Türkiye veri-
lerine göre, 2016 yılında Tür-
kiye’deki e-ticaret sitelerinden 
yurtdışına giden gönderilerin 
yaklaşık yarısı ABD’ye teslim 
edildi. İhracat açısından olduk-
ça zorlu bir yıl olmasına rağ-
men, ABD’ye yönelik e-ticaret 
gönderileri 2016 yılında da 
yüzde 5 artışla büyümeye de-

vam etti. Ve ABD’ye ulaştırılan 
tüm gönderiler içinde e-ticaret 
gönderileri yüzde 29’luk bir 
paya sahip olarak, bu büyüme-
de önemli bir rol oynadı. 

“e-ticaret pazarını sağlıklı 
bir şekilde büyütmek için 

çalışıyoruz”
DHL Express Türkiye 

CEO’su Claus Lassen, DHL’in 
küresel e-ticaret sektörüne ve 
ABD pazarına yönelik yatı-
rımlarına ilişkin değerlendir-
mesinde, “DHL Grubu olarak 

halihazırda 400 milyar dolar 
seviyesinde bulunan ve 2020 
yılında 1 trilyon dolara ulaş-
ması beklenen küresel e-ticaret 
pazarını sağlıklı bir şekilde 
büyütmek için çalışıyoruz. 
Teknolojiye, çalışanlarımıza 
ve altyapıya yaptığımız yatı-

rımlarla gönderilerin en hızlı, 
etkin ve verimli şekilde ulaş-
ması gereken noktaya varması-
nı sağlıyoruz. Bununla birlikte 
çevrimiçi perakendeciler için 
özel gönderi araçlarımız, yerel 
gümrük uzmanlığımız ve hızlı 
gümrük çözümlerimiz de özel-

likle e-ticaret alanındaki genç 
girişimcilerin işlerini kolaylaş-
tırarak büyümelerine destek 
oluyor” diye konuştu. 

“Türkiye’de de en önemli 
büyüme alanlarından birinin 
e-ticaret olduğuna inandıkla-
rını ifade eden Claus Lassen, 
“Perakendenin geleceğini şe-
killendiren bu sektörün nihai 
tüketiciye daha iyi hizmet ver-
mesi için tüm global ağımızla 
destek oluyoruz. Yakın zaman-
da ABD’de hayata geçirdiği-
miz yatırım, Türkiye e-ticaret 
sektörünün en önemli pazar-
larından biri olan bu ülkede 
e-ticaret gönderi verimliliğini 
artırarak önemli katkı sağlaya-
cak” dedi.

DHL Express, ABD’de giderek büyüyen 
e-ticaret sektörünün ihtiyaçlarını karşılamaya 
yönelik olarak iki yıla yayılan 185 milyon 
dolarlık bir yatırım planı açıkladı. 
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modern ve hızlı iletişim im-
kanları lojistikte de sadece 
şirketler tarafından değil aynı 
zamanda iş modelleri ve sü-
reçleri tarafından da devrim 
niteliğinde değişime uğratı-
lıyorlar. Örnek olarak sadece 
akıllı telefondan seyahat için 
rezervasyon yapmayı veya 
paket serviste gönderi takibi-
ni veriyorum. Bugün bunlar 
müşterilerin beklediği stan-
dartlar haline geldi. Otomas-
yonlu liman elleçlemesi, ağa 
bağlı makinelerin, araçların, 
konteynerlerin arasında oto-
masyonlu bilgi değişimi, Lo-
jistik 4.0’ın anahtar kelimele-
ri. Gönderi araçlarının lojistik 
sektöründe yeni fırsatlar bul-
ması gerekir ki; gelecekte de 
Almanya’nın refahının temel 
taşı olarak kalabilsin.

Uber gibi geleceğin plat-
form iş modellerinin Alman 
nakliyecilerini zora sokaca-
ğını düşünüyor musunuz? 
Bunu Alman Demiryolla-
rı CEO’su Dr. Grube’nin 
sözleriyle ifade etmek ge-
rekirse, bugünün taşımacı-
lık şirketleri, bir nevi akıllı 
platformların taşeronları 
gibi, onların kontrolünde 
çalışan ‘arabacılara’ mı dö-
nüşecekler?

Alman lojistik hizmetleri 
nitelik açısından dünyada 
lider konumda. Bu durum, 
Dünya Bankası’nın “Reka-
bete Bağlanma (Connec-
ting to Compete)” başlıklı 
en son araştırmasında da 
teyit ediliyor. Uber gibi iş 
modelleri başarabilirse bun-
ların yerini alabilir - ama 
sadece niş pazarlarda. İş 
erbapları, mesleklerini na-
sıl icra edeceklerini bilirler. 

TEDARİK Zinciri Yö-
netimi ve E-Ticaret alan-
larında Uygulamalı Bi-
limler Ludwigshafen am 
Rhein Üniversitesi’nde öğre-
tim görevlisi ve Aysberg Basın 
Yayın’ın Akademik Danışma-
nı olan Prof. Dr. Stefan Iskan, 
Müsteşar Rainer Bomba ile 
Endüstri 4.0 ve lojistikte di-
jitalleşme, otonom sürüşün 
yetileri, Avrupa karayolu taşı-
macılığında çekici katarları ve 
Federal Alman kabinesinin, 
Almanya’da yakın dönemde 
ertelenmiş olan başlıca inşaat 
projelerinden türetilmiş olan 
“Büyük Ölçekli Projeler Ey-
lem Planı”ndan alınmış olan 
derslere ilişkin bir söyleşi 
gerçekleştirdi. Derin ekono-
mik bağları olan Almanya ve 
Türkiye arasındaki ticari iliş-
kilerin geleceğine dair önemli 
ipuçları ve öneriler sunan Ra-
iner Bomba, ulaştırmanın yeni 
trendlerine Alman hükümeti-
nin yaklaşımını da aktardı.

Endüstri 4.0, Akıllı Data ve 
Otonom Sürüş. Son zaman-
larda dijital devrimden söz 
ediliyor. Bu propagandalar 
doğrulandı mı?

Adı geçen konular, dijital-
leşmenin sürücüleri. Bunlara 
propaganda diyemem. Bana 
göre propaganda çok fazla 
abartılmış, kısa vadeli bir ol-
gudur. Bu konuların gelişerek 
devam eden dijitalleşme süre-
ci ise geniş kapsamlı vurguları 
olan, uzun vadeli ve sürdü-
rülebilir bir konudur. Dünya 
giderek daha fazla ağa bağlı 
hale geliyor. Artan dinamizm 
ve karmaşıklık, sanal ve ger-
çek dünyayı istikrarlı şekilde 
birbirine bağlayarak yöneti-
lebilir. 18. yüzyılda mekanik-
leşmeden söz ediyorduk. 19. 
yüzyılın karakteristik öğeleri 
ise endüstrileşme ve ona bağlı 
elektrifikasyon oldu. 20. yüz-
yılda otomasyon ve tedarik 

zinciri yönetimi gündeme 
geldi. 21. yüzyılın başında 
‘Siber-Fiziksel Sistemler’, 
‘Gömülü Sistemler’, ‘Her şe-
yin İnterneti’ konuları dönüp 
dolaşıyordu. Fiziksel ve dijital 
altyapı artan biçimde bilgi-
sayar çiplerine sahip parçalar 
sağlama veya gerçek zamanlı 
iletişim gibi kavramlar ile bir-
leştiriliyor. ‘Akıllı Fabrika’ ve-
ya ‘Ağa Bağlı Tedarik Zinciri’ 
gibi konseptler, farklı çözüm-
ler sunuyor.

Kara ve demiryolu yük tra-
fiğinde IT (bilgi teknoloji-
leri) kullanımı yeni bir şey 
değil. Şimdi dijitalleşme 
konusunda neden bu kadar 
çok hamle var? 

Uzun zamandır çok sa-
yıda gelişme zaten anahtar 

kelime “telematik” adı al-
tında mevcuttu: uzun mesa-
feli etki sistemleri, yan şerit 
serbest bırakma, optimize 
trafik kontrolü ve bilgisi 
için taşımacılığa ilişkin bil-
gisayar merkezleri ile online 
trafik verilerine sahip ha-
reketlilik verileri pazarı bu 
başlıklar arasındaydı. Diji-
talleşme, 21. yüzyılın mega 
teması haline geldi. Bu, ö-
zellikle yüksek performans-
lı geniş bant ağları ve fiber 
optik hatların kullanımını 
mümkün kılan yeni teknik 
imkanların bir sonucudur.

Endüstri 4.0 ve dijitalleşme 
konularında orta ölçekli Al-
man forwarding şirketlerine 
ne söylemek istersiniz?

Dijitalleşme, lojistik fir-
malarının gelecekteki reka-
betçiliğini de belirleyecektir. 
Dijital ağlar ve buna bağlı 

Yük taşımacılığının hangi 
alanlarında ağ bağlantısı 
en fazla gelişmiş durumda? 
Yakın gelecekte otoyollar-
da otonom araçlar ve trafik 
akışını kontrol edecek akıllı 
trafik sistemlerini görecek 
miyiz?

Özel olarak otonom, bir 
başka deyişle şoförsüz araçla-
ra göre trafik akışını düzen-
leyecek somut planlar henüz 
mevcut değil. Her şeyden ön-
ce otomatik sürüşün bir son-
raki gelişim aşaması olan tam 
otomatik sürüş için ön şartla-
rın oluşturulması gerekiyor. 
Otomatik sürüş teknolojileri-
nin sürekli olarak gelişmesine 
bağlı olarak; genişleme trendi 
daha çok uzun vadede akıllı 
trafik sistemleri ile etkileşim 
içine girecek olan ağ kompo-
nentleri etrafında dönüyor. 
Yük taşımacılığında otomatik 
ve ağa bağlı sürüş açısından 
bakıldığında ise en gelişmiş 
uygulamalardan biri kesinlik-
le çekici katarları. Elektronik 
olarak bağlı çekicilerin yarı 
otomatik operasyon için pa-
zara sunulmaya 2020 yılında 
hazır hale gelmesi bekleniyor.

Yaklaşık bir yıl önce bakan-
lığınız A9 otobanından A9 
dijital test alanını kurdu. 
Otomatik süreç için gerçek 
trafik şartları altında tam 
olarak ağ bağlantılı bir yol 
test ediliyor. Binek ve tica-
ri araçlar açısından ilk de-
neyimler ne durumda? Bu 
bağlamda netleştirilmesi 
gereken teknik ve yasal ko-
nular neler ve önümüzdeki 
yıllarda durum ne olacak?

Dijital test alanı otoba-
nında otomatik ve ağa bağlı 
sürüş alanında otomotiv ve 
yan sanayi endüstrilerinin 
yanı sıra bilgi ve komüni-
kasyon teknolojileri (ICT) 
sektörlerinden şirketler de 
yenilikçi uygulamaları test 
ediyorlar. Örneğin MAN bu 
test alanını elektronik olarak 
bağlı çekicilerin - yani katar-
ların testi için kullandı. Fe-
deral hükümet “Otomatik ve 
Ağa Bağlı Sürüş Stratejisi” ile 
otomatik ve ağa bağlı sürüş 
sistemlerinin tanıtılması için 
en iyi şartları ve gerekli ön 
şartları oluşturmak adına ba-

zı ilkeler benimsedi. Strateji; 
etkinlik altyapısı, hukuk, 
inovasyon, ağ oluşturma, si-
ber güvenlik ve veri koruması 
ile sosyal diyalog alanlarında 
uygulanıyor. Örneğin yasal 
anlamda, şoförün otomatik 
sistemlerin çalışmasına gü-
venmesi gerektiği ve arıza-
ların göz önüne alınmaması 
gerektiği gerçeğini düzenle-
meyi hedefleyen karayolu ka-
nunu değiştirmek için taslak 
kanun üzerinde çalışıyoruz. 

Nakliye işinde çalışan küçük 
ve orta ölçekli işletmeler ile 
kurumlar da bireysel olarak 
e-kamyonlarını test ediyor-
lar. Her ne kadar daha makul 
menzillere sahip olsalar da 
bu grup için de yenilikçi çö-
zümler söz konusu. Pil men-
zilleri ve gerekli altyapı anla-
mında ne zaman çığır açıcı 
bir yenilik bekliyorsunuz?

Elektrikli araçlar özellikle 
kent içi yük taşımacılığında 
emisyon ve gürültü kont-
rolü sebepleri ile giderek 
daha fazla önem kazanıyor. 
Şu anda araç üreticilerinin 
elektrikli dağıtım araçlarının 
teknolojik gelişimi açısından 
büyük çabaları var. IAA Ti-
cari Araçlar fuarı kapsamında 
yüksek hacimli üretim yapan 

Kontrat lojistiğini, proje 
taşımacılığını veya tek du-
raklı alışveriş gibi modelleri 
düşünün. Bu gibi durum-
larda arabacılıktan çok öte 
kavramlar söz konusu.

Almanya’da lojistik endüst-
risinin gidişatını dijital-
leşme süreci belirliyor. Bu 
bağlamda sizin biriminizde 
en çok gündemde olan ilk 3 
konu neler?

Birinci sırada, kapsamlı 
ve güçlü bir dijital altyapı 
geliyor. Bu anlamda geniş 
bant yayılımı ve federal 
fon programı uyguluyoruz. 
Herkesin dijital değişimin 
yeniliklerinden faydalana-
bilmesi için kapsamlı şe-
kilde hızlı internet erişimi 
olmazsa olmaz bir önkoşul-
dur. Almanya’daki evlerin 
yüzde 71.2’sinde en az 50 
Mbit/s indirme hızına sahip 
internet bağlantısı mevcut. 
Federal hükümet geniş bant 
fon programı yayılım için 
toplam 4 milyar Euro fon 
sağlıyor. Özellikle geleceğe 
yönelik cam fiber teşvik edi-
liyor. İkinci önemli konu da 
yeni mobil radyo standardı 
olan 5G. Bu, lojistiği önemli 
ölçüde şekillendirecek. 5G 
teknolojisi diğer yeniliklerin 
yanı sıra ürün takibinin bir 
sonraki aşamasını sağlıyor. 
‘Varlık takibi’ aracılığı ile 
taşıma araçlarının veya ü-
rünlerin konum verileri son 
derece doğru şekilde topla-
nabiliyor. Gelecekte sipariş 
tarihinden itibaren tüm 
taşıma süreci tedarikçiler 
ve müşteriler için istendiği 
anda gerçek zamanlı olarak 
erişilebilir olacak. Üçüncü 
temayı da otomatik ve ağa 
bağlı sürüş ile çekici katar-
ları olarak adlandırıyorum. 
Eylül 2015’de federal hü-
kümet “Otomatik ve Ağa 
Bağlı Sürüş Stratejisi – lider 
tedarikçi kal, pazar lideri 
ol, düzenli operasyon yap” 
başlıklı, şu anda da Federal 
Ekonomik İlişkiler ve Enerji 
Bakanlığı himayesinde yü-
rütülen stratejiyi benimsedi. 
Federal hükümet, optimal 
çerçeve şartları ile otomatik 
ve ağa bağlı sürüş sistemle-
rinin devreye sokulması için 
gerekli ön şartları oluştur-
mak için çaba harcıyor.

“Dijitalleşme 21’inci Yüzyılın 
Mega Konusu Haline Geldi”

Altyapı, mobilite, araştırma, dijital toplum ve karayolu inşasından 
sorumlu Alman Hükümeti Federal Ulaştırma ve Dijital Altyapı Bakanlığı 
Müsteşarı Rainer Bomba ile çok özel bir söyleşi gerçekleştirdik. 
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bazı ticari araç üreticileri ta-
mamen elektrikli çekicileri 
pazara sunacaklarını açıkla-
dılar. Önümüzdeki yıllarda 
elektrikli çekicilerin özellikle 
şehir içinde daha da yaygın 
hale gelmesi ve erişimin sü-
rekli olarak artması bekleni-
yor. Buna ilaveten hidrojen / 
yakıt hücresi sürüş seçeneğini 
de takip ediyoruz. BMVI yu-
karıda söz ettiğim tedarik ve 
araştırma fonları ile mevcut 
eğilimleri destekliyor. 18 Ma-
yıs 2016 tarihinde elektro-
mobiliteyi desteklemek için 
kabul edilen tedbirler paketi 
de ayrıca, “Almanya’da Elekt-
rikli Araçların Şarj Altyapısı” 
programı için 300 milyon 
Euro’yu içeriyor. 2017’den 
2020’ye kadar kapsamlı bir 
yükleme altyapı ağının inşası 
desteklenecek. Bundan taşı-
macılık da faydalanacak.

Troleybüs gibi bir elektrik 
hattına bağlı hareket eden 
çekicileri alternatif olarak 
görüyor musunuz?

Ağır tonajlı uzun yol çekici 
trafiğinde orta ve uzun vadeli 
seçenek olarak yakıt hücresi 
kombinasyonlu hidrojen ya-
kıtı kullanımını öngörüyo-
rum. Elbette havai hatlı hibrit 
çekiciler de bir seçenek olabi-
lir ama bunun önemli riskleri 
ve yan etkileri de olur. Eğer bu 
yaklaşımı sadece Almanya be-
nimser ve komşularımızdan 
biri uygulamazsa tüm çekici-
lerin sadece üçte biri elektrik-
li Alman otoyollarında hibrit 
havai hat teknolojisini kulla-
nır ve kalan üçte biri yanma-
lı motor kullanmaya devam 
eder. Ayrıca elektrikli olma-
yan otoyolları da sadece içten 
yanmalı motora sahip olan 

çekiciler kullanabilir. Havai 
hatlı altyapı inşası çift haneli 
fatura çıkarır. Arka planda 
bunlar olunca, maddi kay-
nakların, taşımacılıkta enerji 
kaynaklarının geliştirilmesi a-
çısından nasıl daha amaca yö-
nelik kullanılabileceği sorusu 
gündeme geliyor. Öncelikle 
uzun mesafeli ağır çekici tra-
fiğinde hidrojen teknolojisi-
ne bakmak gerekiyor. Ancak 
bir gün beklenmedik şekilde 
bu yöntemin işe yaramadığı 
anlaşılırsa hibrit havai hatlı 
çekiciler olası bir seçenek ola-
rak göz önüne alınır. 

Son dönemde özellikle 
Stuttgart bölgesi daha sık 
ince-ayar alarmı verme-
ye başladı. Karbondioksit 
emisyonu konusunun şehir-
lerde ve lojistik şirketlerinin 
tedariğinde daha da kötü bir 
hal aldığına dair belirtiler 
var. Önümüzdeki yıllarda 
taşımacılık sektörü ne ile 
karşı karşıya kalır? Gelece-
ğin şehir içi taşımalarında 
ne tür dağıtım kavramları 
ortaya çıkabilir?

Almanya’daki belediyelerin 
şehirlerde emisyonları azalt-
maları gerektiği bir gerçek. 
Bunun için alternatif dağıtım 
konseptlerine olduğu kadar 
yeni trafik konseptlerine de 
ihtiyaç var. Elektrikli ve al-
ternatif yakıtlı araçların daha 
fazla kullanımı bu nedenle 
federal hükümet tarafından 
maddi olarak destekleniyor. 
Elektrikli dağıtım araçları ve 
yolcu otomobilleri finansal 
olarak sübvanse ediliyor ve 
gerekli depolama altyapısı da 
kuruluyor. Alternatif taşıma 
gereçleri yük bisikletlerini de 
içeriyor. Almanya’da haliha-

zırda şehirlerde kullanılan bu 
araçlar uygun şartlar sunuyor. 
Bu, bir aktarma noktası ve ye-
terli sayıda alıcı oluşturmayı 
da içeriyor.

Örneğin paket teslimatında 
giderek artan robot kulla-
nımını göz önüne alırsanız, 
Endüstri 4.0 tartışmasının 
hala etik olarak savunula-
bilir olduğunu düşünüyor 
musunuz? Sizin bu konuda-
ki fikriniz nedir? Taşımacı-
lık ve lojistik sektöründeki 
çabaları akla yatkın hale 
getirmeye çalışırken Al-
manya’daki sosyal politika 
konularına da girmiş olmu-
yor muyuz?

Endüstri 4.0 veya Dijital-
leşme anahtar kelimelerinin 
altında yatan gelişmelerin ta-
şımacılık ve lojistik sektörün-
deki çabaları akla yatkın hale 
getirme olarak tanımlayama-
yız. Bunlar daha çok insanla-
rın 4’üncü endüstri devrimi 
olarak adlandırdıkları, global 
değişime uğrayan bilgi ve ile-
tişim yapısındaki değişiklik-
lerin bir ifadesi. Geleceğin 
çalışanları rutin ve standart 
aktiviteleri giderek daha az 
yapacak ama bugüne oranla 
daha geniş bir görev yelpazesi 
üstlenecek. Bugün bir lojistik 
şirketiniz varsa, gelecekte bil-
gi lojistiği uzmanı olacaksınız.

Nüfus yapısındaki değişik-
likler ve kalifiye iş gücünün 
Almanya’da daha fazla diji-
talleşme ve otomasyona ih-
tiyaç doğurduğu söyleniyor. 
Bu yönde başka ne tür gö-
rüşler var?

 Nüfus yapısındaki değişik-
liği yapıcı kılmak için dijital-
leşmenin yarattığı fırsatların 
da kullanılması gerekiyor. Di-
jital altyapının ihtiyacı olan 
da budur. Global ekonomi 
ve eylemler; yerel hayatı, eko-
nomiyi ve dijital çağda kırsal 
kesimde çalışıyor olmayı da 
dışlamıyor. Geniş bant yayı-
lımı bu nedenle demografik 
değişimin etkilerini hafiflete-
bilir. Bu değişimden en çok 
etkilenen kırsal kesim ve iş gü-
cü eksikliği de dijitalleşmenin 
avantajlarını yaşıyor. Örneğin 
ülkede hızlı bir internet alt-
yapısı varsa evden / uzaktan 
çalışma mümkün olabiliyor. 
Almanya’nın her yerinde bi-
rinci sınıf tıbbi bakım sağlaya-
bilmek için gelecekte tele-ilaç 
kavramı çok daha fazla önem 
kazanacak. Bunun bir örneği, 
mikroklinik olarak adlandı-
rılan, eğitimli personelin ön 
tetkikleri yapıp uzmanlara 
yönlendireceği yapıların oluş-
turulması. Mesela küçük bir 
hastanede uzman radyolog 
bulundurmaya değmez. Has-

talara tele-radyoloji, yerinde 
bilgisayarlı tomografi gibi 
görüntüleme teknikleri sunu-
labilir. “Ortak klinik”teki rad-
yolog dijital kayıtları alarak 
değerlendirir. Böylece hasta 
yolda kaybedeceği süreden, 
hastane de toplam süreden ve 
masraftan tasarruf etmiş olur. 
Tabii ki bu noktada yüksek 
güvenlik standartlarına uyul-
ması gerekir. 

Bir başka örnek de sensör 
sistemleri. Kalp ve damar has-
talıkları başlıca ölüm nedenle-
ri arasında yer alıyor. Hastalar 
uygun sensör ve görüntüleme 
teknikleri ile izlenebilirse 
kalp krizinin akut riskleri 
azaltılabilir. Bu da özellikle 
merkeze uzak kırsal kesimler 
için önemli bir faktör olan 
müdahale sürelerini kısaltır. 
Son 40 yılda Avrupa’da or-
talama ömür beklentisi 10 
yaştan fazla arttığı için bu tür 
medikal bakım / görüntüle-
me hizmetleri giderek daha 
da önemli hale geliyor.

“AB 2016 Trafik İzleme 
Raporu” verilerine gö-
re Almanya, Hollanda ve 
İsveç’in ardından üçüncü 
sırada yer alıyor. Taşıma-
cılık endüstrisinin altyapı 
açısından önümüzdeki yıl-
lara ilişkin beklentisi ne ol-
malı? Şu anda hangi prog-
ramlar planlanıyor?

Yeni “2030 yılı Alman Fe-
deral Ulaştırma Altyapı Planı” 
3 Ağustos 2016 tarihinde fe-
deral kabine tarafından onay-
landı ve bakanımız Sayın Ale-
xander Dobrindt tarafından 
açıklandı. Bu planın amacı 
altyapı bakım ve inşası için yö-
netilebilir bir strateji oluştur-
mak. Yeni federal yol haritası 
269.6 milyar Avro hacme ve 
binin üzerinde projeye sahip. 
173.2 milyar Avro olan 2003 
yılı planına göre gözle görülür 
bir artış var. Bu toplam yatırım 
hacminin yüzde 49.3’üne te-
kabül eden 132.8 milyar Avro 
karayolu, 112.3 milyar Avro 
(yüzde 41.6) demiryolu ve 
24.5 milyar Avro (yüzde 9.1) 

da denizyoluna ayrılıyor. Ana 
aksların ve merkezlerin güç-
lendirmesine odaklanılıyor. 
Otoyollarımızda güzergahla-
rın mesafelerini azaltmak için 
gerekli tedbirleri alıyoruz. De-
miryolunda yaklaşık 800 kilo-
metrelik güzergahta sıkışıklık-
ları azaltmaya çalışıyoruz. 

Demiryolu yük taşımacılığı, 
büyüme oranları ve olumlu 
geleceği (intermodal / kon-
teyner taşımacılığı) ile gün-
deme geliyor. Pan-Avrupa 
bölgesindeki tüm özelleş-
tirme çabalarına rağmen 
uygulamada her bir ülkenin 
halen birbirinin sistemin-
den oldukça farklı şekilde 
işlediğine ilişkin bir izlenim 
mevcut. Size göre önümüz-
deki yıllarda demiryolu yük 
trafiğinde sınır geçişlerinde 
ne tür gelişmeler olacak ve 
bu sistemler arasındaki ağ 
bağlantılarının derecesini 
nasıl değerlendiriyorsunuz?

Aslında uluslararası de-
miryolu yük taşımacılığı şu 
anda potansiyelinin gerisinde 
işliyor. Beklenen yük taşıma 
hacimlerini çevre dostu yön-
temler ile güçlendirmek şart. 
AB sınırlarında bu, TEN 
koridorları ve aynı zamanda 
yeni yapılan sınır ötesi yük 
taşıma koridorları üzerinden 
yapılıyor. Avrasya demiryo-
lu yük trafiğindeki artış çok 
memnuniyet verici ancak 
halen mevcut olan teknik ve 
yasal sorunların ortadan kal-
dırılması gerekiyor.

Lojistik bakış açısı ile şu an-
da Türkiye’de incelenmesi 
gereken çok sayıda altyapı 
projesi var (3’üncü Boğaz 
Köprüsü, boğazın altından 
geçen tüp geçit vb). Bu bağ-
lamda Türkiye’den ne öğre-
nebiliriz ya da tersine biz-
den öğrenecekleri ne var?

Etkili bir altyapı ekono-
mik büyüme için ön koşul-
dur. İstanbul’daki gibi geniş 
altyapı projeleri uluslararası 
arenada rekabetçi kalabil-
mek için her zaman önemli 
olacaktır. Almanya’da bü-
yük ölçekli projeler, zaman 
zaman bütçe veya teslim sü-
releri tutturulamadığı için 
manşete çıkıyor. Ne var ki, 
Almanya’nın temel uzman-
lıklarından olan planlama 
ve inşaat konuları halen hem 
milli hem de uluslararası an-
lamda yüksek itibara sahip. 
Her yıl Alman planlama 
ve inşaat endüstrisi binler-
ce başarılı proje uyguluyor. 
Bu köklü ünü korumak için 
2015 yılının sonunda fede-
ral kabinede büyük ölçekli 
bir eylem planı benimsedik. 
“Önce dijital, sonra gerçek 
inşaat” mottosu ile dijitalleş-
menin sunduğu avantajları 
kullanacağız. Risklere daha 
fazla dikkate alacak, birbiri-
miz ile daha ortaklık odaklı 
biçimde ilişki kuracak ve 
kamuoyuna karşı daha şeffaf 
olacağız. Uygulama tam hız 
devam ediyor. Deneyimleri-
mizi Türk ortaklarımıza da 
aktarmak istiyoruz.

Alman Hükümeti Federal Ulaştırma ve Dijital Altyapı
Bakanlığı Müsteşarı Rainer Bomba (solda) ve Aysberg Basın Yayın 

Akademik Danışmanı Prof. Dr. Stefan Iskan.
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2020 yılında dünya nüfu-
sunun 8.3 milyara ulaşması 
beklenirken, ticarette aslan 
payını alan deniz ticaretinin 
de istikrarlı bir şekilde geli-
şeceğinden kimsenin şüphesi 
yok. Dünya ticareti yavaşlasa 
dahi denizcilik önemini her 
zaman koruyacak. Bu sebep-
le girişimciler yük gemilerine 
yatırıma ara vermiyorlar. İs-
tatistiklere göre dünyada ge-
nelindeki toplam yük gemi-
lerinin sayısı 90 bine ulaştı. 
Bu rakamın önemli bir kıs-
mı küçük gemilerden oluşsa 
da global ölçekteki gemiler 
şu rakamlara ulaştı; dökme 
yük gemi sayısı 16.892, ge-
nel kargo gemisi 10 bin 919, 
ham petrol tankeri 7 bin 
065, konteyner gemisi 5 bin 
239, kimyasal tanker 5 bin 
204, Ro-Ro ve yolcu gemisi 
4 bin 316, sıvı doğalgaz tan-
keri bin 770. 

DÜNYA genelinde taşıma-
cılık yapan gemilerin toplamı 
90 bine yaklaşırken, sektörün 
büyük oyuncuları sahip ol-
dukları gemi sayısıyla diğer 
oyuncularla arasındaki farkı 
hızla açıyorlar. ‘Dünyanın 
en büyük konteyner gemi 
operatörü’ ünvanını elinde 
bulunduran APM Maersk, 
2016 yılında 629 gemi raka-
mına ve 3.3 milyon TEU ka-
pasiteye ulaştı. 

Mediterranean Shg Co 485 
gemi, CMA CGM Group 
450 gemi, COSCO 292 gemi, 
Evergreen 188 gemi, Hapag-
Llyod 167 gemi, PIL(Pasific 
Int. Line) 139 gemi, Ham-
burg Süd 116 gemi, Yang 
Ming Marine Transport 100 
gemi, NYK line 99 gemi, X-
Press Feeders Group 99 gemi, 
OOCL 97 gemi, Wan Hai 
Lines 87 gemi, MOL 79 gemi 
sayısı ile sıralamayı takip etti.

Denizcilikte Gemi Sayıları Her Geçen Gün Artıyor
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Türkiye’deki uluslararası 
karayolu firması müşterile-
rine intermodal taşımacı-
lık alanında katma değerli 
hizmet sunan U.N. Ro-Ro, 
Ulusoy RoRo’yu satın alarak 
Türkiye’nin Avrupa ile tica-
ret hacminin artmasına des-
tek olacak.

Halihazırda yılda 322 bin 
araç kapasiteli 12 modern 
gemili filosuyla İstanbul 
Pendik, İstanbul Ambarlı ve 
Mersin’den İtalya’daki Tries-
te ve Ancona Limanları’na, 
Pendik’den Fransa’daki Tou-
lon Limanı’na düzenli Ro-Ro 
seferleri gerçekleştiren U.N. 
Ro-Ro, satın almayla beraber 
İzmir Çeşme Limanı’ndan 
haftanın 3 günü gerçekleşen 

YILLIK 322 bin araç ka-
pasiteli 12 modern gemili 
filosuyla Türkiye-Avrupa 
arasında Ro-Ro gemileri ile 
intermodal taşımacılık yapan 
U.N. Ro-Ro İşletmeleri A.Ş., 
sektörde önemli bir geliş-
meye imza atarak Ulusoy 
Denizcilik’i satın alıyor. Satın 
alma için Ulusoy Denizcilik 
Grubu ile sözleşme imzalayan 
U.N. Ro-Ro, sözleşme bedeli 
olan 215 milyon Avro ile Ro-
Ro ve denizcilik sektörünün 
en önemli yatırımlarından 
birini hayata geçiriyor.

Bu yatırımla, Türk eko-
nomisine olan güvenini bir 
kez daha vurgulayan U.N. 
Ro-Ro, Türkiye ihracatının 
ve nakliyecilerin lehine fayda 

yaratmaya devam etme konu-
sundaki kararlılığını da gös-
termiş oldu.

U.N. Ro-Ro’nun Ulusoy Ro-
Ro satın almasıyla Türkiye’nin 
Avrupa ile ticaret hacminin 
artmasına katkı sağlanırken, 
nakliyeciler U.N. Ro-Ro’nun 
halihazırdaki Pendik, Ambarlı 
ve Mersin limanlarının yanı-
sıra Ege Bölgesi’ne hitap eden 
Çeşme Limanı’ndan da ihracat 
yapabilme esnekliğine sahip 
olacak. Böylece Türk ihracat 
ürünleri Avrupa’ya daha reka-
betçi fiyatlarla ve daha hızlı ula-
şabilecek. Çeşme’den Trieste’ye 
yapılan sefer sıklığı artacak ve 
Avrupa’da Bari ve Lavrio gibi 
yeni coğrafyalara hatlar açıla-
rak seferler yapılabilecek.

ma değerli hizmetlerden de 
yararlanacak.

2017 U.N. Ro-Ro’nun 
yatırım yılı

U.N. Ro-Ro, 2017 içeri-
sinde İtalya Trieste limanını 
büyütmeyi, Fransa Toulon li-
manına sefer sayısını artırmayı 
ve gemi uzatmalarını  bitirerek 
taşıma kapasite artışını hayata 
geçirmeyi hedefliyor. 2017 yılı 
içerisinde iki gemi uzatma ya-
tırımları Türkiye’de yapılacak. 

destekleriyle oluşan Ro-Ro 
taşımacılığı da yaramıza mer-
hem olamadı. Yaşadığımız bu 
zorluklar sonucunda bölge-
mizdeki taşımacılarımızla bir 
araya geldik. Ne yapabiliriz? 
Nasıl üstesinden gelebiliriz 
diye üzerinde uzun uzun tar-
tıştık, konuyu değerlendir-
dik. Sonunda 55 cesur taşı-
macı kendi işimizi kendimiz 
yapmaya karar verdik. 2014 
yılında kurulan Hatay Ro-Ro 

Türk tersanelerine olan güven 
ile yüksek yatırım maliyetle-
ri olan bu projeler ilk kez bir 
Türk tersanesinde yapılacak, 
böylece Ro-Ro gemisi uzatma 
projelerinde ciddi bir bilgi biri-
kimi sağlaması ve Türk tersane-
lerinin ilerde benzer projelerde 
yer alması sağlanmış olacak. 
Ayrıca 2017 içerisinde U.N. 
Ro-Ro’nun yeni hatları olan 
İtalya, Almanya ve Benelüks’e 
tren hatları eklenecek.

aslında bir çeşit sosyal sorum-
luluk örneğidir. Hiç deniz 
taşımacılığını bilmeyen 55 
Karayolu taşımacısının inan-
cı ile kurduk ve Ekim 2014 
tarihi itibarıyla ilk seferimizi 
başlattık” dedi.

Gemilerin kiralanması, 
operasyon ekibinin oluştu-
rulması ve ardından başlatı-
lan seferler ile 2 yıldan fazla 
bir süredir her türlü zorluğa 
rağmen Türkiye’nin Suu-
di Arabistan ve Ortadoğu 
ülkelerine olan ihracatını 
taşımaya devam ettiklerin 
kaydeden Güler sözlerini 
şöyle sürdürdü; “Bu amatör 
ruhumuz ve gayretimiz so-
nucunda geldiğimiz nokta 
bizler için büyük gurur.

Trieste seferlerini de 5’e çı-
kartacak. Ek olarak, Çeşme-
Toulon seferleri ile İzmir böl-
gesi direkt olarak Fransa’ya 
bağlanacak. Yeni başlayacak 
olan İstanbul-Çeşme-Bari 
seferleri ile İtalya’nın güney 
bölgesine Ro-Ro seferleri 
başlatılacak ve Yunanistan 
geçişlerine alternatif  bir rota 
hayata geçecek. 

Satın alma sonrasında, 
U.N. Ro-Ro Çeşme-Trieste 
hattında satın alma öncesine 
göre avantajlı navlun fiyatla-
rıyla taşıma gerçekleştirecek. 
Böylece İzmir ve çevresin-
deki nakliyeciler, U.N. Ro-
Ro’nun Ro-Ro ve intermo-
dal hizmetlerini kullanırken, 
avantajlı fiyatlardan ve kat-

HATAY Ro-Ro, Türkiye İh-
racatçılar Meclisi’nin (TİM) 
düzenlediği ‘Türkiye’nin 500 
Büyük Hizmet İhracatçısı’ 
araştırması sonucuna göre 
‘Hizmet’ ihracatçısı sırala-
masında 55’inci sırada yer 
alırken, ‘Eşya Taşımacılığı ve 
Lojistik Hizmetleri’ katego-
risinde 20’nci sırada yer aldı.

Hatay Ro-Ro Yönetim 
Kurulu Başkanı İbrahim 
Güler konu ile ilgili yaptı-
ğı açıklamada, “Suriye sınır 
kapısının kapanmasının ar-
dından bölgemizde taşıma-
cılarımız ve ihracatçımızın 
faaliyetleri neredeyse durma 
noktasına geldi. Ekonomi ve 
Ulaştırma, Denizcilik ve Ha-
berleşme Bakanlıklarımızın 

U.N. Ro-Ro Ulusoy RoRo’yu Satın Aldı

Hatay Ro-Ro İlk 500 Büyük Hizmet 
İhracatçısı Sıralamasında 55’inci Oldu

U.N. Ro-Ro’da CEO’luk Görevini 
Selçuk Boztepe Devraldı 

U.N. RO-RO’DA CEO 
koltuğuna, 23 Ocak 2017 
itibariyle eski DHL Güney-
doğu Avrupa Bölge Direk-
törü Selçuk Boztepe atandı. 
2011-2016 yılları arasında 
U.N. Ro-Ro’da CEO göre-
vini üstlenen Sedat Gümü-
şoğlu ise şirketin yönetimin 
kurulu danışmanı olarak de-
vam edecektir.

1998 yılında Saha Satış 
Müdürü olarak DHL eki-
bine katılan Boztepe, 2000 
yılında DHL Express’in 
Avrupa ve Gelişen Pazarlar 
(EMEA) Bölgesinde ‘En 
İyi Satış Yöneticisi’ ödü-
lünü kazandı. 2003-2004 
yıllarında Deutsche Post 

DHL Group’un Avrupa’da-
ki entegrasyon projelerinde 
Proje Yöneticiliği görevini 
üstlenen Boztepe, görevi sü-
resince Satış Ekipleri Enteg-
rasyonu, Ciro Yönetimi ve 
Avrupa Satış Programı gibi 
projeleri gerçekleştirdi.

U.N. Ro-Ro İşletmeleri 
A.Ş. CEO görevini üstle-

nen Selçuk Boztepe, 2004 
yılında DHL’in Türkiye’deki 
uluslararası karayolu taşıma-
cılığı faaliyetlerini başlata-
rak önce İş Geliştirme ve Sa-
tış Direktörü (2005–2006), 
daha sonra Genel Müdür 
(2007-2008) pozisyonla-
rında görev yaptı. Selçuk 
Boztepe, 2009’dan bu yana 
Güneydoğu Avrupa Bölge 
Direktörü olarak görevine 
devam ediyordu. 

Marmara Üniversitesi 
mezunu olan Selçuk Bozte-
pe, ABD Maine Üniversi-
tesi “Çağdaş Yönetim Tek-
nikleri” Executive MBA 
programını 2001 yılında 
tamamladı.

Birinci sayfadaki haberin devamı
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Antalya Limanı’ndan
2.6 Milyon Ton Yük Taşındı
ANTALYA Limanı işletici firması 
Global Holding iştiraki Port Ak-
deniz Genel Müdürü Özgür Sert, 
2016 yılını değerlendirdi. 2016’da 
yaşadıkları zorluk, sıkıntılara rağ-
men bazı kalemlerde büyüme, bazı 
kalemlerde de hemen hemen aynı 
kaldıklarını anlatan Özgür Sert, 
2017’den beklentilerinin fazla oldu-
ğunu, daha iyi ve en azından daha 
huzurlu geçeceğini ümit ettiklerini 
söyledi. Özgür Sert, “Yatırımcılar 
olarak bizim gibi işletmeciler için en 
hassas konu bu. İşletmeler ticari ola-
rak daha sakin, huzurlu ortamlarda 
büyüme şansı yakalıyorlar” dedi.

Genel kargo olarak ifade ettikleri 
yük taşımacılığında bir önceki yıla 
oranla yüzde 3’lük büyüme sağladık-
larını belirten Özgür Sert, şöyle ko-
nuştu: “Konteyner işi hemen hemen 
bir önceki seneyle aynı rakamlarda 
gerçekleşti. İhracat ve ithalat denge-
sinde çok büyük değişiklik olmadı. 
Antalya Limanı olarak konuşuyoruz 
ama Batı Akdeniz’in çıkış nokta-
sı olduğumuz için Isparta, Burdur, 
Konya’nın bir kısmı, Afyon, Deniz-
li, Antalya şehrinin sanayi ve tica-
retinin verisini de buradan görmek 
mümkün. Çünkü ticaretin büyük 
yoğunluğu deniz yoluyla yapılıyor.” 

Geçen yıl 2.6 milyon ton civarın-
da ithalat ve ihracat gerçekleştiğini 
kaydeden Özgür Sert, “Maalesef 
devlet de desteklemesine rağmen 
deniz yoluyla ülke içinde kabotaj di-
ye ifade ettiğimiz taşıma hiç gerçek-
leşmedi. 2017’ye umutla bakarken, 
bizim gördüğümüz ve bakanlıkların 
da temelde çalışma yaptığı husus de-
miryolu projesi. Demiryolu projesi 
aslında Türkiye’nin daha iyi ticari 
koşullara veya büyümeye sahip ol-
ması için önemli kurtuluş noktala-
rından birisi. Bu cumhuriyet tarihi 
boyunca hep söylendi ama bugün-
lerde daha da önem taşıyor” dedi. 

“Demiryolu bağlantısının 
ciddi ve etkin şekilde kullanımı 

önem kazanıyor”
Çin’in eski ‘İpek Yolu’ olarak bili-

nen güzergahta bir projesi olduğunu 
kaydeden Sert, bunun, Çin’in deniz 
yolu ve diğer bağlantıları minimi-
ze ederek, trilyon dolarlık yatırım 
projesi olduğunu anlattı. Sert, “Es-
ki tarihte olduğu gibi bu projenin 
de büyük kısmı Türkiye üzerinden 
geçiyor. Demiryolu bağlantısının 
ciddi ve etkin şekilde kullanımı ö-
nem kazanıyor. Güney Çin’den yola 
çıkıp Kazakistan, Afganistan’ın bir 
kısmını, Hazar Denizi’ni geçerek 
Gürcistan ve Azerbaycan üzerinden 
Türkiye’ye ve Avrupa’ya mallarını 
taşımayı planlıyorlar. 10-15 gün 
içerisinde Çin’le Avrupa arasındaki 
her lokasyonda dahil ürünleri ulaş-
tırmayı hedefliyorlar” diye konuştu.

Özgür Sert sözlerini şöyle sür-
dürdü: “Sadece demiryoluyla değil, 
deniz yoluyla da birleştirecekler, 

Kuzey Afrika’ya ulaştırmak üze-
re. Antalya da en uygun yerlerden 
birisi. Bu konuda demiryollarıyla 
ilgili hem rehabilitasyon hem de iş-
letmecilik konusunda yeni mevzu-
atlar hazırlandı ve yürürlüğe girdi. 
Sadece bir eksiğimiz kaldı. Isparta 
ve Burdur’da üç demiryolu hattı var 
ve bunlar henüz Antalya’ya inmedi. 
Bunların Antalya’ya inmesi şehrin 

ve bölge şehirlerinin kalkınması için 
önem taşıyor. Çünkü biz bu bölgede 
ciddi şekilde maden üretiyoruz. 2.5 
milyon tonluk mal taşıması hali ha-
zırda karayoluyla gerçekleştiriliyor. 
Bu hem sürdürülebilirlik, hem do-
ğanın korunması, hem ticaretin da-
ha uygun maliyetlerde gerçekleşmesi 
anlamında herkes için gerçekten çok 
önemli bir değer.”

Port Akdeniz firmasının işlettiği
Antalya Limanı’ndan 2016 yılında

ihracat ve ithalat yapılan ürün miktarı
2.6 milyon ton oldu. 
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Ankara-İzmir, Ankara-
Sivas, Bursa-Bilecik Yüksek 
Hızlı Tren hatlarında da ça-
lışmalarının hız kesmeden 
devam ettiğini dile getiren 
Arslan, bu bölgelerde işe baş-
lamadıkları kesimin kalmadı-
ğını ifade etti. 

“Sektörün
serbestleştirilmesi için

bütün düzenlemeler yapıldı”
Konya-Karaman hızlı tren 

hattını da tamamladıklarını, 
şimdi elektrikli ve sinyalli ha-

le getirme çalışmalarının sür-
düğünü belirten Arslan, “Baş-
kentray yüzde 21 seviyelerine 
geldi. Adana-Mersin arasında 
hızlı tren hattı da yüzde 85 se-
viyelerine geldi” dedi. Arslan, 
Karaman-Ereğli-Ulukışla, A-
dana-İncirlik-Toprakkale hız-

ANKARA Gar Kule 
Restoran’da 31 Aralık 2016 
tarihinde basın toplantısı 
düzenleyen Arslan, Bakanlı-
ğın 2016 faaliyetlerini değer-
lendirdi,  2017 hedeflerini 
açıkladı. Arslan, Türkiye’nin 
kalkınmasının, büyümesinin, 
ülkenin 2023, 2053, 2071 he-
deflerine yürümesinin olmaz-
sa olmazının, ulaşımı, erişimi 
kolaylaştırmak, ulaştırma alt-
yapı projelerinden taviz ver-
meden kalkınmayı sağlamak 
olduğunu ifade etti.

Bütün projeleri, Türkiye’nin 
içinde bulunduğu coğrafya-
nın öneminin farkında ola-
rak ve bunun hakkını vererek 
planladıklarını anlatan Ars-
lan, “Özellikle ulaştırma ana 
planı hazırlıyoruz ki 2017 
yılında tamamlanacak, biz 
bundan sonraki çalışmaları-
mızı gerek bu ana plan, gerek 
kalkınma planları çerçevesin-
de yürütüyor olacağız.” dedi.

Lojistik Master plan çalış-
masını da bitirmek üzerinde 
olduklarını belirten Arslan, 
bu çalışmanın tamamlanma-
sıyla, bütün ulaştırma koridor-
larında taşımacılıktan lojistiğe 
geçmiş olacaklarını söyledi.  

Arslan, demiryolu sektö-
ründe bu sene yaptıkları yatı-
rım miktarının 6 milyar 900 
milyon lira olduğunu ifade 
ederek, “2017’de demiryolu 
sektöründe bu yıl harcadı-
ğımız paranın üzerinde bir 
harcama öngörüyoruz. Top-
lam demiryolu uzunluğumuz 
bugün itibarıyla 12 bin 532 
kilometreye erişmiş durumda 
ve biz bu sene 884 kilometre 

yeni sinyalli hat yaparak, bu 
hat uzunluğunu 5 bin 462 ki-
lometreye çıkardık. Elektrikli 
hat uzunluğumuzu da 496 
kilometre yeni elektrikli hat 
yaparak 4 bin 350 kilometre-
ye çıkardık. Özellikle 10 bin 
kilometreye yakın demiryolu 
hatlarımızı tamamen yenile-
dik” şeklinde konuştu. 

Ankara Yüksek Hızlı Tren 
Gar’ı hizmete açtıklarını 
anımsatan Arslan, kent içi u-
laşım dahil 177 milyon yolcu 

taşıdıklarını bildirdi. Arslan, 
bu sektörde lojistik merkezi 
sayısını da 7’ye çıkardıkla-
rını, 5 lojistik merkezi inşa 
çalışmasının da devam etti-
ğini, bu sene 390 kilometre 
demiryolu hattını yeniledik-
lerini belirtti. 

İnşallah yarından itibaren ar-
tık sektörde tamamen altyapı 
ve taşımacılık birbirinden 
ayrılmış, serbest piyasa şart-
larında rekabet edebilir, yeni 
taşımacıların da bu sektörde 
aktör olabileceği uygulamayı 
başlatmış olacağız. Ben bunu 
çok önemsiyorum.” 

TCDD’nin sadece TCDD 
Taşımacılık A.Ş. ile değil 
ulaştırma sektöründe faaliyet 
gösteren birçok sektör tem-
silcisine hizmete verir hale ge-
leceğini ve bundan gelir elde 
edeceğini vurgulayan Arslan, 
“Sinyal kontrolü de tamamen 
yine TCDD’de olacak. Ancak 
TCDD taşımacılık artık her 
ne kadar kamu kuruluşu ola-
rak hayatiyetini devam ettire-
cekse de özel sektörle rekabet 
edecek. Dolayısıyla yaklaşık 
25 bin çalışanın 15 bini de-
miryollarında kaldı. 9 bin 555 
kişi taşımacılık kısmına geçti. 
Bunun yarısı memur, yarısı 
işçi olmak üzere tabi ki araç-
ların tamamı taşımacılıkta 
yolcu grup lokomotifi 317 ta-
ne tamamı taşımacılıkta, yük 
vagonu yaklaşık 20 bin tama-
mı taşımacılıkta yolcu vagonu 
900 tane yine taşımacılıkta, 
jeneratör vagonu 87 tane. Bu 
da tamamen taşımacılıkta.” 
değerlendirmesinde bulundu.

TCDD Taşımacılık A.Ş 
’nin faaliyet alanlarına deği-
nen Arslan, şunları kaydetti: 

lı tren hattı çalışmalarına baş-
ladıklarına dikkati çekerek, 
şunları kaydetti: “Anadolu ve 
Avrupa yakasındaki banliyö 
hatlarının metro standartla-
rına getirilmesi ve Marmaray 
ile entegrasyonu çalışmala-
rı da devam ediyor. Ayrıca, 
İstanbul’da Bakırköy-Bahçe-
lievler-Kirazlı ve Sabiha Gök-
çen-Kaynarca hatlarında da 
çalışmalarımız sürüyor. De-
miryolu sektöründe 2016’da 
yaptığımız bence en önemli iş 

demiryollarının altyapısının 
ve taşımacılığın birbirinden 
ayrılması, sektörün havacılık-
ta olduğu gibi serbestleştiril-
mesi, rekabetin oluşturulması 
ve büyümenin önünün açıl-
ması adına yapılması gereken 
bütün düzenlemeler yapıldı. 

HÜKÜMET, demiryolların-
da ihtiyaç duyulan yatırım-
ları takip edecek Demiryolu 
Koordinasyon Kurulu kurul-
ması için harekete geçti. En 
fazla 7 kişiden oluşacak ku-
rul, demiryolu sektöründeki 
işletmeciler, acenteler komis-
yoncular arasında işbirliğinin 
sağlayarak, ihtiyaç duyulan 
yatırımları planlayacak.

Demiryolu Koordinasyon 
Kurulu’nun oluşumunu, gö-
rev ve sorumluluklarını be-
lirleyen yönetmelik taslağı 
hazırlandı. Buna göre en fazla 
7 kişiden oluşacak kurulda U-
laştırma Bakanlığı Müsteşarı, 
Demiryolu Düzenleme Ge-
nel Müdürü, Altyapı Yatırım-
ları Genel Müdürü, TCDD 

Genel Müdürü, TCDD Ta-
şımacılık AŞ Genel Müdürü, 
özel sektör demiryolu alt-
yapı ve tren işletmecilerinin 
belirleyeceği üst düzey bir 
temsilciyle özel sektör diğer 
demiryolu işletmecilerinin 
belirleyeceği üst düzey bir 
temsilci yer alacak.

Kurul, demiryolu altyapı 
işletmecileri, demiryolu tren 
işletmecileri, organizatörler, 
komisyoncular, gar veya istas-
yon işletmeciler, acentelerle 
Demiryolu Düzenleme Genel 
Müdürlüğü arasında uyum ve 
işbirliğini sağlayacak. Demir-
yolu politikaları geliştirerek 
hükümete sunacak olan ku-
rul, demiryolu sektörünü iz-
leyerek sürdürülebilir bir yapı 

kazanması için teklifler hazır-
layacak. Kurul ayrıca, Yüksek 
Hızlı Tren ve demiryolu sek-
töründeki yatırım ihtiyacıyla 
ilgili çalışmalar yaparak öne-
riler getirecek. Kurul, 6 ayda 
bir kez toplanarak sektörle 
ilgili kararlar alacak.

Bakan Arslan: “Demiryollarına 
Daha Fazla Yatırım Yapılacak”

Demiryolları İçin
Koordinasyon Kurulu

İlk Erişim Sözleşmesi İmzalandı

Ulaştırma Denizcilik ve 
Haberleşme Bakanı 

Ahmet Arslan.

Ulaştırma Denizcilik ve Haberleşme Bakanı Ahmet Arslan, 1 Ocak 
2017 tarihinden itibaren Demiryolu Sektöründe tamamen altyapı ve 
taşımacılık birbirinden ayrılmış, yeni taşımacıların da sektörde aktör 
olabileceği uygulamayı başlatacaklarını açıkladı. 

TCDD (Türkiye Cumhuriyeti Devlet 
Demiryolları) ile Demiryolu Tren İşletmecisi 
TCDD Taşımacılık A.Ş. arasında İlk Erişim 
Sözleşmesi imzalandı.

6461 sayılı Türkiye Demir-
yolu Ulaştırmasının Serbest-
leştirilmesi Hakkındaki Ka-
nun kapsamında yayımlanan 
Şebeke Bildiriminin ardın-
dan; altyapı kapasite tahsisi 
yapan TCDD ile kapasite 
tahsis başvurusu olumlu so-
nuçlanan TCDD Taşımacı-
lık A.Ş. arasında Ankara – 
Eskişehir arasında işletilecek 
Yüksek Hızlı Trenler için E-
rişim Sözleşmesi imzalandı.

TCDD Genel Müdürlüğü 
Küçük Toplantı Salonun-
da imzalanan sözleşmeyi, 
TCDD Genel Müdürü İsa 
Apaydın ve TCDD Taşıma-
cılık A.Ş. Genel Müdür V. 
Veysi Kurt imzaladı. İmza tö-
reninde konuşan TCDD Ge-
nel Müdürü İsa Apaydın, 1 
Ocak 2017 tarihinden itiba-

ren demiryolu taşımacılığın-
da yeni bir dönem başladığını 
hatırlatarak, “Türkiye De-
miryolu Ulaştırmasının Ser-
bestleştirilmesiyle Hakkın-
daki 6461 sayılı Kanun’dan 
sonra ikincil mevzuatlarla 
ilgili çalışmaların yanı sıra 
TCDD’nin yeniden yapı-
landırılması ve TCDD’nin 
bağlı ortaklığı olarak TCDD 
Taşımacılık A.Ş’nin kurulma 
işlemleri tamamlandı.

Şebeke Bildirimi de ya-
yımlanarak yürürlüğe gir-
di. Bu gün de 1 Ocak’tan 
itibaren tren işletmeciliğini 

yürütmekte olan TCDD Ta-
şımacılık A.Ş. ile Erişim Söz-
leşmesini imzalıyoruz. Bugü-
ne kadar olduğu gibi bundan 
sonra da inşallah hep birlikte 
başarılı olacağız” dedi.

 TCDD Taşımacılık A.Ş. 
Genel Müdür V. Veysi Kurt 
ise “TCDD tarafından ya-
yımlanan Şebeke Bildirimi 
ve bugün imzaladığımız 
Erişim Sözleşmesi, sektörü-
müz ve bizim açımızdan çok 
önemliydi. Yeni dönemde 
yüzümüzün akıyla daha iyi 
hizmetler yapacağımıza ina-
nıyorum” diye konuştu.

”Taşımacılık kendisi bu ser-
best rekabet şartları içerisin-
de taşımacılık yapacağı gibi 
başka özel sektör şirketleri 
de buna hazır hale geliyor. 
Onlar da yine hizmet vere-
cek ancak taşımacılık aynı 
zamanda gerek lokomotif 
gerek vagon kiralama işi de 
yapabilecek. Böylece şirket-
ler taşımacılığın elindeki atıl 
araçları da kullanabilir hale 
gelecekler. 2017 başından 
itibaren havacılık sektörün-
de olduğu gibi hem rekabete 
açılmış olacak hem serbest-
leşmiş olacak TCDD taşıma-
cılıkta artık bu yeni duruma 
ayak uyduracak şekilde zaten 
hazırlıklarını yapıyor.”

Bakü-Tiflis-Kars Demir-
yolu Projesi’ni 2017 yılının 
ilk yarısında hizmete alacak-
larını, demiryolu sektörün-
de yeni 152 kilometre yol 
yapacaklarını dile getiren 
Arslan, “YHT hatlarında 6 
adet yeni set alarak, set ade-
dini 19’a çıkaracağız. Yüksek 
Hızlı Tren seferlerini yüzde 
50 artıracağız. 10 adet YHT 
tren seti alımında ihale sü-
reçleri devam ediyor. 1 adet 
YHT Hattı Test Ölçüm Tre-
ni alacağız, çünkü artık çok 
sayıda YHT ve hızlı tren 
hattında inşaat çalışmaları 
devam ediyor” diye konuştu.
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THY ile Pakistan Uluslararası 
Hava Yolları Arasında İş Birliği
PAKİSTAN Uluslararası Ha-
va Yolları ve Türk Hava Yolları 
(THY), 1 Şubat 2017 tarihi itiba-
rıyla geçerli olacak şekilde, araların-
daki mevcut işbirliğini genişleterek, 
iki ülke taşıyıcısının yeni pazarlara 
girmesine olanak sağlayacak ve yol-
cularına yeni seyahat imkânları su-
nacak birçok noktayı kod paylaşımı 
anlaşmasına eklediler.

Pakistan Hava Yolları söz konusu 
seferlerde kendi havayolu kodu ve 
sefer numarası ile mevcut anlaşma-
da yer alan İstanbul–Karaçi /İsla-
mabad/ Lahor vv. (karşılıklı) güzer-
gahlarına ilâve olarak İstanbul ötesi 
Atlanta, Johannesburg, Atina, Ams-
terdam, Taşkent, Moskova, Miami, 
Boston, Houston, Washington, Los 
Angeles, San Francisco ve Chicago 
noktalarında satış yapabilecekken; 
Türk Hava Yolları ise, Pakistan Ha-
va Yolları’nın Karaçi ve İslamabad 
noktalarından Dubai, Abu Dhabi, 
Maskat ve Lahor noktasından da 
Dubai ve Abu Dhabi seferlerinde 
kendi havayolu kodu ve sefer numa-
rası ile yolcu taşıyabilecek.

Türk Hava Yolları, halihazırda İs-
lamabad, Karaçi ve Lahor’a haftalık 
7’şer frekans olmak üzere sefer sağlı-
yor. Genişletilen kod paylaşımı saye-
sinde, iki havayolu arasındaki işbir-
liğiyle, yolculara Türkiye ve Pakistan 
arası ve ötesinde daha iyi bağlantılar 
sunulabilecek ve esnek seyahat ola-
nakları sağlanabilecek.

Pakistan Uluslararası Hava 
Yolları’nın Cidde ve Medine sefer-
leri ile Karaçi, İslamabad ve Lahor 
noktalarından icra edilen 8 iç hat 
noktasının, 1 Ocak 2017’de yü-
rürlüğe giren yeni Özel Prorasyon 
Anlaşması (SPA)’na eklenmesiyle 
Türk Hava Yolları’nın Pakistan iç 
hatlarına erişimi kolaylaştı. Bunun-
la birlikte ilgili anlaşma kapsamına 
Türk Hava Yolları’nın uçuş düzenle-
diği birçok Avrupa noktası ve ayrıca 
tüm Amerika seferleri de eklendi. 
Yine bu anlaşma çerçevesinde Pa-
kistan Uluslararası Hava Yolları ve 
Türk Hava Yolları, Türkiye ve Pakis-
tan arasındaki turizm potansiyelini 
ve kültürel paylaşımları artırmaya 
yönelik işbirliği yapacak, iki bölge 
arasındaki iş amaçlı seyahatleri de 
teşvik edecekler.

İki havayolu arasındaki işbirliği-
nin genişletilmesi neticesinde yolcu-
ların daha makul bağlantılardan ve 
daha esnek seyahat olanaklarından 
istifade edebileceklerini belirten 
Türk Hava Yolları Genel Müdürü 
ve Yönetim Kurulu Başkanvekili Bi-
lal Ekşi; “İlerleyen süreçte, frekans 
haklarının daha da artırılması duru-
munda, mevcut işbirliğimizi tekrar 
geliştirebilecek ve bu sayede de yol-
cularımıza çok daha kısa süreli bağ-
lantılarla hizmet verebileceğiz” dedi.

Pakistan Uluslararası Ha-
va Yolları Genel Müdürü Bernd 
Hildenbrand,“Kardeş ülkeler Tür-

kiye ve Pakistan, havacılık dâhil pek 
çok alanda kültürel ve ekonomik 
olarak yakın bir işbirliği içerisinde. 
Türk Hava Yolları ile aramızdaki 
ticari ilişkiler, Pakistan Uluslararası 
Hava Yolları için büyük bir önem 
arz etmekte. Genişletilmiş bu kod 
paylaşımı anlaşması ticari bağları-
mıza değer katmakla birlikte, yol-
cularımıza daha fazla uçuş kolaylığı 
sağlayacaktır. Bu çerçevede işbirliği-

mizin daha da gelişmesi için farklı 
opsiyonlar da, önümüzdeki dönem-
de taraflarca değerlendirilebilecek-
tir” dedi.

Dünyanın iki kıta üzerinde ku-
rulmuş tek şehri olan ve Doğu ile 
Batı arasında köprü vazifesi gören 
İstanbul’u transfer merkezi olarak 
kullanan Türk Hava Yolları, 100’den 
fazlası Avrupa’da olmak üzere 246 
yurt dışı noktasına sefer icra ediyor. 
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rak endüstrinin ilk uzun yol 
doğal gazla çalışan çekicisi o-
larak dizel araçlara gerçek bir 

az yağ tüketimi ve güç aktar-
ma organlarının daha uzun 
süreli kullanım imkanı daha 
düşük maliyet ve böylelikle 
daha yüksek kar marjına ola-
nak sağladı. 

Iveco Sürücü Eğitimleri, 
Türkiye’de de gerek kurum 
içi eğitimler gerekse de araç 
satın alan müşterilere düzenli 
olarak veriliyor. Bünyesinde 
bulunan sürüş eğitmenleri ta-
rafından filolar başta olmak 
üzere bireysel kullanıcılara 
kadar belirli müfredatta sürüş 
sistemlerini tanıma ve ekono-
mik sürüş eğitimleri verilmek-
te. Türkiye’de 2016 yılının 
ikinci yarısında eğitimlerde 40 
firmadan 144 sürücüye mo-
dern sürüş sistemlerini tanıma 
ve ekonomik araç kullanımı 
eğitimi verildi. Ayrıca Tür-
kiye genelinde 48 bayi satış 
personeline sürüş sistemlerini 
ve güncel kamyon teknoloji-
sindeki yeniliklerin anlatıldığı 
ürün eğitimleri gerçekleşti. 

Eğitimde ekonomik kulla-
nım için motor en uygun tork 
bant aralığı ve Eurotronic şan-
zımanın kullanım modları o-
tomatik veya manuel kullanım 
zamanları anlatılıp uygulama 
yaptırıldı. ABS, ASR, ACC, 
LDWS gibi sürüş destek sis-
temleri kullanılması devreye 
alınması uygulamalı gösterildi.  
Iveco DSE, anlık sürüş tarzı 
değerlendirme sistemi, Iveco 
SEB motor freni ve / veya ZF 
intarder kullanımı anlatıdı. 
Astra ile ise müşterinin çalış-
ma sahasında bereber çalışıp 
motor güç tork dengesi, şanzı-
manın off-road modu, yardım-
cı fren sistemleri ve boyuna / 
enine diferansiyel kilit kulla-
nımları uygulamalı anlatıldı.

2017 Avrupa Gaz Mükemme-
liyet Ödülleri (European Gas 
Awards of Excellence 2017) 
23-25 Ocak 2017 tarihleri ara-
sında Viyana’da düzenlenen 
Avrupa Gaz Konferansı çerçe-
vesinde belirlendi. Yılın Proje-
si için 5 şirketten oluşan kısa 
listeye kalan Iveco, Avrupa gaz 
piyasasının en heyecan verici 
projeleri olarak tanındı. Bölge-
sel yönetimlerden endüstrinin 
öncülerine kadar 450 önemli 
temsilcinin ve 80 gaz üreti-
cinin katıldığı Avrupa Gaz 
Konferansı’nda Avrupa’nın 
enerji geleceğiyle ilgili sorunla-
rını masaya yatırıldı. 

ÜRÜN gamında Stralis çeki-
ciler ile Trakker ve Astra in-
şaat kamyonları bulunan Ive-
co Türkiye, sürücü eğitimleri 
ile daha ekonomik ve daha 
güvenli sürüş için sürücülere 

Iveco Marka Başkanı Pi-
erre Lahutte, konuyla il-
gili şu yorumda bulundu: 
“Iveco’nun bir kez daha sür-
dürülebilirliğe bağlılığının 
ödüllendirilmesinden çok 
gurur duyuyoruz. Iveco, ge-
leceğin taşımacılığının sür-
dürülebilir alternatif çözüm-
lerinde olduğunu çok erken 
görmüştü. 2017 Avrupa Gaz 
Mükemmeliyet Ödülleri’nde 
Yılın Projesi olarak seçilen 
Yeni Iveco Stralis NP, dev-
rimci bir gazlı çekici olarak 
sürdürülebilir taşımacılık 
için Iveco’nun uzmanlığını 
geleceğe taşıyan bir adım ola-

ipuçları veriyor. Eğitimler so-
nunda yüzde 5 - 15 oranında 
yakıt tasarrufu ve emisyon sa-
lınımında kayda değer azalma 
sağlandığı kaydedildi. Ayrıca 
daha az yıpranan lastik, daha 

yonu tarafından sıvılaştırıl-
mış doğal gazın ağır ticari 
araçlarda kullanılmasına 
dikkat çeken ‘Düşük Emis-
yonlu Mobilite İçin Bir Av-
rupa Stratejisi’ yayınındaki 
tavsiyelere katılarak bugün 
karşılaşılan yerel hava kali-
tesi, emisyon, küresel ısınma 
ve son olarak da gürültü gibi 
problemlere karşı doğal gazın 
potansiyelini gören ticari araç 
dünyasının ilk üreticisi oldu-
ğu ifade edildi.

Yeni Stralis NP
1996 yılında çöp toplama 

kamyonuyla doğal gazlı çalı-
şan taşıma araçları için pazar 

operasyonlarına başlayacak. 
4 adet Scania kamyondan 
oluşacak proje, Singapur’daki 
liman terminalleri arasında 
konteynır taşımacılığı yapa-
cak. Bu sayede Scania tekno-
lojisi ile rıhtımda gerçekle-
şecek yükleme işlemleri tam 
otomatik hale gelecek. 

Scania Araştırma ve Geliş-
tirme Müdürü Claes Erixon, 
“Otonom araçlarla başlattığı-

oluşturan Iveco, sonrasında 
şehir, daha sonrasında bölge-
sel ve bölgeler arası dağıtım, 
en sonunda da 2016 yılında 
uzun mesafe ağır ticari aracı 
olan Stralis NP’i tanıttı. 

Yeni Stralis NP, 400 bey-
gir gücü ve 1700 Nm tork 
ile dizel muadiliyle aynı gü-
cü üretirken yüzde 17 daha 
fazla güç ve yüzde 6 daha 
fazla tork ile en yakın raki-
binden ayrılıyor. 

Yakıt tanklarının büyük 
kapasitesiyle sadece LNG 
versiyonuyla1500 kilometre-
lik menzil rekorunu kırıyor. 
12 vitesli otomatik şanzıman-
la kombine edilen motor, yo-
kuş aşağı sürüşlerde ekonomi 
sağlayan ‘eco roll’ fonksiyo-
nuyla yakıt tüketimini önceki 
modele göre yüzde 5 oranın-
da düşürüyor.

mız proje, teknoloji liderliği-
mizi ortaya koyduğumuz bir 
çalışma olacak. Scania’nın oto-
nom sürüş sistemi sayesinde, 
taşımacılığın çevresel etkileri-
nin de önemli ölçüde azalması-
na öncülük edeceğiz” dedi. 

Otonom otomobil, taksi 
ve otobüsler konusunda daha 
önce testler yapan Singapur 
Ulaştırma Bakanlığı, otonom 
kamyon çalışmaları için Sca-
nia markasını tercih etti. Sca-
nia tarafından geliştirilen ve 
uygulamaya konulacak olan 
projede Singapur Ulaştırma 
Bakanlığı ile ortak çalışmalar 
yapılacak.  Projenin amacı yol 
güvenliği arttırılırken bunun 
yanı sıra yakıt tasarrufunun 
sağlanabileceğini göstermek.

alternatif ve en sürdürülebilir 
uzun mesafe kamyonu oldu.”

Iveco’nun Avrupa Komis-

SCANIA, geleceğin ağır 
ticari araç teknolojisini ge-
liştirmedeki liderliğini bir 
adım daha öne taşıyor. Sin-
gapur limanında otonom 
sürüş teknolojisine sahip 
4 adet Scania kamyon ile 
konteynır taşımacılığı ya-
pılması planlanıyor. 

Scania, üstün teknoloji-
sini kullanarak, dünyanın 
ilk tam ölçekli otonom araç 

Doğal Gazla Çalışan Uzun Yol 
Kamyonu Iveco’ya Büyük Ödül Getirdi

Iveco 144 Sürücüye 
Ağır Vasıta Eğitimi Verdi

Renault Trucks 3D Baskı İle
Euro 6c Standardında 
DTI 5 Motor Üretiyor

Scania Dünyanın İlk Tam Ölçekli
Otonom Araç Operasyonlarına Başlıyor

İlk doğal gazlı uzun yol çekicisi Iveco Stralis 
NP, 2017 Avrupa Gaz Mükemmeliyet 
Ödülleri’nde ‘Yılın Projesi’ olarak seçildi. 

RENAULT Trucks’ın 
Lyon’da bulunan Güç Ak-
tarma Organları Mühendis-
liği departmanı, geleceğin 
motor üretim yöntemi olan 
metal katkılı üretime odak-
lanıyor. Prototip olarak su-
nulan 4 silindirli Euro 6C 
standardındaki DTI 5 mo-
toru, 3D baskı kullanılarak 
özel olarak üretildi. 

Motorun tamamı hali-
hazırda tasarlanmış olsa da 
kavrama kolu ve kam mili 
yatağı başlığı, 3D metal baskı 
kullanılarak üretildi ve Euro 
6 motoru içinde 600 saat bo-
yunca başarılı bir şekilde test 
edildi. Renault Trucks Proje 
Müdürü Damien Lemasson, 
konu ile ilgili olarak: “Bu 
projedeki amacımız, metal 

katkılı üretimin motorun 
boyut ve ağırlığı üzerindeki 
pozitif etkisini göstermek. 
Bu sayede 4 silindirli bir mo-
torun ağırlığını 120 kg, baş-
ka bir deyişle yüzde 25 ora-
nında düşürebildik. Testler, 
gerçek manada 3D baskı 
kullanılarak üretilen motor 
parçalarının dayanıklılığı-
nı kanıtlamak için yapıldı” 
açıklamasında bulundu. 

Metal katkılı üretim sü-
reci, termal motorlar için 
yeni geliştirme olanakları 
sunuyor. Materyallerin kat-
man katman eklenmesi şek-
linde işleyen baskı süreci, 
kompleks organik formların 
oluşturulması için kullanıla-
bileceği gibi parçaların bo-
yutunu en uygun hale getir-

mek ve montaj işlemlerinin 
sayısını azaltarak motordaki 
parça sayısının en aza indir-
genmesini sağlamak için de 
kullanılabilir. 

Damien Lemasson, “Kat-
kılı üretim, bizi kısıtlama-
lardan kurtarıyor ve mühen-
dislerin ufkunu açıyor. Bu 
süreç, daha hafif ve fonksi-
yonel olacak gelecekteki mo-
tor teknolojisinin kaynağı,” 
diyor. DTI 5 motorundaki 
parça sayısı, yüzde 25 ora-
nında azaltıldı. Bu da 200 
adet parçanın elimine edil-
diği anlamına geliyor. 
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SEKTÖRDE 50’nci yılı-
nı kutlayan Mercedes-Benz 
Türk A.Ş., 2016 yılında 616 
adet otobüs, 8 bin 581 adet 
kamyon, 8 bin 069 adet hafif 
ticari araç ve 32 bin 666 adet 
otomobil satışı gerçekleştirdi. 
Şirketin ikinci el satışları ise 
toplamda 4 bin 907 adede ulaş-
tı. Mercedes-Benz Türk, 2016 
yılında yüksek performansıyla 
ulaştığı toplam 49 bin 932 adet 
araç satışı ile zorlu şartlarda se-
neyi yine başarıyla kapattı. 

Üretime başladığı 1968 yı-
lından bu yana toplam 80 bin 
481 otobüs ve 232 bin 448 
kamyon üreten Mercedes-
Benz Türk, 2016 yılında 3 
bin 576 adet otobüs ve 4 bin 
690 adet kamyon ihraç ederek 
üretim tesislerinde tarihinin 
en yüksek ihracat rakamına 
ulaştı. Şirket, Hafif Ticari Araç 
Grubunda ise en yüksek satış 
rakamına ulaşan ilk 3 marka 
arasında yerini aldı. Mercedes-
Benz Otomobil Grubu, 32 bin 
666 satış adediyle rakiplerini 
geride bırakarak tarihi bir re-
kora imza attı. 

2016 yılında 90 Milyon 
Avro’dan fazla yatırım yapan 

şirketin, 1967’de kurulduğu 
günden bu güne toplam yatırım 
tutarı 1 Milyar Avro’yu aştı. 

Mercedes-Benz Türk Di-
rektörler Kurulu Başkanı Süer 
Sülün yaptığı açıklamada, “Zor 
bir dönemden geçtiğimiz 2016 
yılında Mercedes-Benz Türk 
olarak sektörümüz için elimiz-
den gelenin en iyisini yaptık, 
yeni ürünlerimizi piyasaya sun-
duk ve gelenekselleşen liderli-
ğimizi sürdürdük.”

Süer Sülün, Mercedes-Benz 
Türk’ün 50. kuruluş yıldö-
nümünü kutladıkları 2017 
yılının şirket için çok önemli 
bir kilometre taşı olacağı-
nı belirterek şunları söyledi: 
“2016 yılı otomotiv sektörü 
için zorlu bir yıl oldu; ticari 
araç sektörü için ise çok da-
ha zorlu geçti. Yıl boyunca 
ülkemizde yaşanan üzücü ge-
lişmeler, bunların turizme ve 

dış ticarete etkileri ile kurdaki 
dalgalanmalar pazarda büyük 
bir daralmaya neden oldu. Bu-
na rağmen hem şehirlerarası 
otobüs hem kamyon pazarın-
da geleneksel hale gelen lider-
liğimizi sürdürmeyi başardık. 
Hoşdere Otobüs ve Aksaray 
Kamyon Fabrikamız yurt içi 
talebin azalmasına bağlı olarak 
ihracata hız vererek üretim-
lerini planlanan seviyelerde 
devam ettirdi. Otobüs ihraca-
tımız geçen yıla oranla yüzde 8 
artarken, kamyon ihracatımız 
yüzde 400 oranında yükseldi. 

Sülün sözlerine şöyle devam 
etti: “Mercedes-Benz Türk 
olarak Türkiye’nin geleceğine 
güveniyoruz ve bu doğrultu-
da 50 yıldır yaptığımız gibi 
yatırımlarımıza devam ediyo-
ruz. Bu güvenin bir göstergesi 
olarak 2016’nın Şubat ayında 
Aksaray Kamyon Fabrikamız 
için 113 milyon Avro’luk yatı-
rım planımızı açıkladık. Böy-
lece 2016 yılı sonu itibarıyla 
toplam yatırımımız 1 milyar 
Avro’yu aştı. Bu yeni yatırım-
la Aksaray Kamyon Fabrika-
mızda oluşturacağımız yeni 
tesisler ve üretime dâhil ede-
ceğimiz yeni makina ve ekip-
manlar sayesinde üretim kapa-
sitemizi ikiye katlayacağız ve 
ihracatımız ciddi bir ivme ka-
zanacak. Yeni yatırımlarımızla 
üretimde kendi rekorlarımızı 
kırmayı hedefliyoruz. 

Yarım asırdır Türkiye’de 
gururla var oluşumuzun en 
önemli sebeplerinden olan 
olan şirketimize güvenini her 
zaman koruyan paydaşlarımız, 
müşterilerimiz, çalışanlarımız 
ve halkımıza teşekkür ederiz. 
Bizler çalışanlarımıza, eğitime, 
üretim tesislerimize, araştırma-
geliştirme çalışmalarına yeni 
yılda da hız kesmeden yatırım 
yapmaya devam edeceğiz.” 

Akdeniz: “2016 yılında 
yakaladığımız başarıyı 

2017’de artırmayı 
hedefliyoruz”

Mercedes-Benz Türk Hafif 
Ticari Araçlar Pazarlama ve 
Satış Direktörü Tufan Akde-
niz ise, “Hafif Ticari Araçlar 
Grubu olarak 2016 yılında 8 
bin 069 adetlik hafif ticari araç 
satışı gerçekleştirdik. Karşılaş-
tırmalı hafif ticari araç pazarın-
da yerimizi bir basamak yukarı 
çıkararak en yüksek satış adedi-
ne ulaşan ilk 3 marka arasında 
yerimizi aldık. Öğrenci ve per-
sonel taşımacılığının yanı sıra 
turizm ve şehir içi yolcu taşı-
macılığında da önemli bir role 
sahip olan Sprinter aracımızın 
Türkiye’de 60 bininci  satışını 
gerçekleştirdik. Bu başarı çizgi-
mizi 2017 yılında artırarak sür-
dürmeyi hedefliyoruz.” dedi.

Türkiye hafif ticari araç 
pazarı, 2015’e kıyasla yüzde 
6 oranında küçülme kaydet-
ti ve seneyi 83 bin 500 adet 
ile kapattı. Karşılaştırmalı ha-
fif ticari araç pazarı ise yüzde 

10 oranında daralma yaşadı. 
Mercedes-Benz Hafif Ticari 
Araçlar Grubu buna rağmen 
toplam pazar payını yüzde 0,8 
artırarak yüzde 9,7 seviyesine 
ulaştı. Mercedes-Benz, pazar-
daki daralmaya karşın 5 bin 
084 adet Sprinter, 2 bin 985 
adet Vito olmak üzere toplam 
8 bin 069 adet hafif ticari araç 
satışı gerçekleştirerek başarısı-
nı sürdürmeye devam etti.

Mercedes-Benz Otomo-
bil Grubu Pazarlama ve Satış 
Türkiye Direktörü Şükrü 
Bekdikhan, “2016 yılında 
Türkiye’de otomobil pazarı 
bir önceki yıla göre yüzde 4,3 
büyüyerek 756 bin 938 adede 
ulaştı. Mercedes-Benz olarak 
ise yılı 32 bin 666 adetlik oto-
mobil satış rakamıyla kapata-
rak satışlarımızı bir önceki 
yıla göre yüzde 7,6 oranında 
artırdık, yeni bir satış reko-
runa imza attık ve Premium 
Segment’in 1 numaralı marka-
sı olduk. Müşteri memnuniye-
ti araştırmalarında da (NCBS) 

Satış Sonrası Hizmetler ala-
nının 1 numaralı premium 
markası olarak yerimizi aldık. 
Bu başarıda bayi ağımızın bü-
yüyen hacimle birlikte gerek 
yeni lokasyonlara, gerek di-
jitalleşmeye gerek insan kay-
naklarına son 1,5 yılda yapmış 
olduğu 40 Milyon Avro’nun 
üzerindeki yatırımlar büyük 
rol oynadı.  Hedefimiz  mü-
kemmel müşteri deneyimini 
her alanda gerçekleştirmek 
oldu ve bu yolda yürümeye de-
vam ediyoruz. 2017 yılında da 
lider konumumuzu korumayı 
hedefliyoruz.”

Mercedes-Benz Türk Hoş-
dere Otobüs Fabrikası, ülkede 
yaşanan zor şartlara rağmen 
üretimine kesintisiz devam etti 
ve 4 bin 228 adet otobüs üretti. 
Hoşdere Otobüs Fabrikasında 
üretilen Travego ve Conecto 
araçlar, Euro 6 standartlarına 
göre tamamen yenilendi.

Mercedes-Benz Türk, zor-
lu rekabet ortamında otobüs 
ürün grubunda 2016 yılında 
toplam 616 adetlik satış ra-
kamına ulaştı. Şirket, otobüs 
ihracat rakamını 2015 yılı-
na oranla yüzde 8,4 artırarak 
başta Batı Avrupa ülkelerine 
olmak üzere 3 bin 576 adetlik 
otobüs ihracatı gerçekleştirdi. 
Şirketin otobüs ihracat hacmi 
ise ilk ihracatın yapıldığı 1970 
yılından bu yana toplam 39 bin 
874 adede ulaştı. 

Mercedes-Benz Türk 
Aksaray kamyon fabrikası 

30 yaşında 
Mercedes-Benz Türk, 2016 

yılında 30’uncu kuruluş yılı-
nı kutlayan Aksaray Kamyon 
Fabrikası’nı yeni yatırımla 
güçlendireceğini açıkladı. 2017 
yılında temeli atılacak yeni 
Ar-Ge Merkezi’yle birlikte 
Mercedes-Benz Aksaray Kam-
yon Fabrikası Ar-Ge hiztmele-

rini tüm dünyaya taşıyacak.
2016 yılı itibarıyla Euro 6 

dünyasına yepyeni ürünler ile 
katılan Mercedes-Benz kam-
yon ve çekiciler; uzun yol ve 
nakliye araçları için Actros, 
inşaat araçları için Arocs, şe-
hir içi dağıtım araçları için ise 
Atego çatısı altında toplan-
dı. Kamyon ürün grubunda 
2016 yılında 8.581 adetlik 
satış gerçekleştiren şirket, 
toplamda 4.690 adetlik kam-
yon ihracatı gerçekleştirdi. 
Şirket, kuruluşundan bu yana 
toplam 37.144 adet kamyon 
ihraç etmiş oldu. Aksaray 
Kamyon Fabrikası, yeni yatı-
rımları ile ihracatını daha da 
artırmayı hedefliyor.

Şirket, 2016 yılında Türkiye 
ekonomisine verdiği katkının 
yanı sıra topluma değer katan 
kurumsal sosyal sorumluluk ça-
lışmalarını da sürdürdü. 2013 
yılından beri TEGV ile işbirliği 
içinde yürütülen  MobileKids 
Trafik Eğitim Programı ile 11 
il ziyaret edildi, 28 okulda 12 
bin 500 çocuğa eğitim verildi.  
Meredes-Benz Türk Çağdaş 
Yaşamı Destekleme Derneği 
işbirliğiyle 12 yıldır ‘Her Kı-
zımız Bir Yıldız’ isimli sosyal 
sorumluluk projesini başarıyla 
yürütüyor. Bugüne kadar 56 
ilde 3 bin 950 kız öğrencinin 
desteklendiği projede, 2016 
yılında 200’ü üniversite olmak 
üzere toplam bin 200 öğrenci 
burs aldı. Eğitimini tamamla-
yan 22 kız öğrenciye Mercedes-
Benz Türk bünyesinde iş im-
kanı sağlandı. 2014 yılında 
başlayan EML’miz Geleceğin 
Yıldızı Projesi kapsamında bu-
güne kadar Türkiye’nin çeşitli 
illerinde 20 okulda laboratu-
var yenilendi. Mercedes-Benz 
Laboratuvarlarında toplam 
882 öğrenci eğitim aldı; 308 
öğrenci Mercedes-Benz Türk 
yetkili bayilerinde staj yaptı, 
174 öğrenci mezun oldu ve 
bunların arasından 25 öğrenci 
Mercedes-Benz Türk bayile-
rinde işbaşı yaptı. 2015 yılın-
da Aksaray’da açılan Eğitim 
Evi’nde ilkokul çağındaki öğ-
rencilerin çeşitli eğitimler al-
ması sağlandı. 

Mercedes-Benz Türk 2016 
yılında gerçekleştirdiği Ar-Ge 
ve ürün yenilikleriyle birlikte 
2017 yılına yine sağlam ve ha-
zır bir şekilde giriyor. 

Mercedes-Benz Türk Yatırımlarına 
2017’de de Devam Edecek

‘Sprinter Yollara Destan’ 
Yılın Dijital ve Sosyal Medya 

Uygulaması Seçildi

Kamyon ürün grubunda 2016 yılında 8 bin 
581 adetlik satış gerçekleştiren Mercedes-
Benz Türk, toplamda 4 bin 690 adetlik 
kamyon ihracatı gerçekleştirdi. Aksaray 
Kamyon Fabrikası, yeni yatırımları ile 
ihracatını daha da artırmayı hedefliyor. 

OTOMOTİV Distribü-
törleri Derneği’nin (ODD) 
sektörel büyümeye ivme kat-
mak amacıyla organize ettiği 
‘ODD Satış ve İletişim Ö-
dülleri, 2016 Gladyatörleri’, 
The Grand Tarabya Otel’de 
düzenlenen törenle sahipleri-
ni buldu. Bu yıl yedincisi dü-
zenlenen ödül töreninde ‘Sa-
tış’ ve ‘İletişim’ olmak üzere 
iki ayrı kategoride toplam 19 
dalda ödül verildi. ‘Mercedes-
Benz Sprinter Yollara Des-
tan’ uygulamasının değerlen-
dirildiği halka açık ‘İletişim 
Ödülleri’ kategorisinde ilk 
beşe kalan adaylar, www.odd-
gladyator.com sitesi üzerin-
den verilen 60 bini aşkın oyla 
belirlendi. Ödül gecesinde ise 
jürinin canlı oylamasıyla fina-
listler yeniden değerlendirile-
rek kazananlar belirlendi.

Sprinter’in 2016 yılında 
kutlanan 20’nci yılı dolayısıy-
la geliştirilen ‘Mercedes-Benz 
Sprinter Yollara Destan’ diji-
tal ve sosyal medya uygulama-
sı, ‘İletişim Ödülleri’ katego-
risinde ‘Yılın Sosyal ve Dijital 
Medya Uygulaması’ seçildi. 

Törende ekip adına ödülü 
alan Mercedes-Benz Türk Ha-
fif Ticari Araçlar Satış ve Pa-

zarlama Müdürü Tufan Ak-
deniz, ödüle layık görülmenin 
mutluluğunu yaşadıklarını be-
lirterek, “2016’da her gün bin-
lerce kişiyi okula, işyerlerine, 
evlerine götüren Sprinter mi-
nibüs aracımızın 202nci yılını 
büyük bir kampanya ile kut-
ladık. Kampanyayla birlikte 
amacımız bu segmentin pre-
mium aracı olan Sprinter’ın 
farkındalığını perçinlemek ve 
tüm şoförlerimizle birlikte bir 
sinerji yaratmaktı. Bu amaç-
la geliştirilen dijital ve sosyal 
medya uygulamamızla trafik 
kuralları konusunda farkında-
lığı, bunun yanı sıra marka bi-
linirliğini ve sadakatini önemli 
ölçüde artırdık” dedi. 

‘Mercedes-Benz Sprinter 
Yollara Destan’ uygulaması, 
Reklamcılar Derneği tara-
fından geçen yıl Ekim ayın-
da düzenlenen Kristal Elma 
Festivali’nde,  “Mikrositeler”  
kategorisinde bronz ödülün 
sahibi oldu.  

MB Türk Direktörler Kurulu 
Başkanı Süer Sülün.

MB Türk Hafif Ticari Araçlar 
Pazarlama ve Satış Direktörü 

Tufan Akdeniz.

MB Otomobil Grubu
Pazarlama ve Satış Türkiye 
Direktörü Şükrü Bekdikhan.

Birinci sayfadaki haberin devamı
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araç satışında ulaştığımız 69 
bin adet ile bu yıl da birçok 
üretici markanın önünde yer 
aldık. Türkiye’de satılan tüm 
Fiat ve Ford markalı araçla-
rın yaklaşık 3’te 1’inin satışı-
nı Otokoç Otomotiv olarak 
gerçekleştiriyoruz. Marka 
payımız Volvo’da yüzde 38, 
Alfa Romeo ve Jeep araçlarda 
ise yüzde 37 seviyesine ulaş-
tı. Ağır ticari araç grubunda 
temsil ettiğimiz marka olan 
Ford Trucks’ta ise payımız 
yüzde 26 olarak gerçekleşti.

2017 hedeflerinde 
büyüme var

2017 yılı için sektörde yüz-
de 10 oranında daralma ya-
şanacağını tahmin ettiklerini 
belirten Görgün Özdemir, 
“2016 yılında olduğu gibi bu 
yıl da, otomotiv pazarının 
durumunu yurt içinde ve kü-
resel piyasalarda yaşanacak 
gelişmeler belirleyecek. He-
defimiz 900 bin seviyelerin-
de oluşacak pazardan yüzde 
8 oranında pay almak. Araç 
kiralama iş birimimizde ise, 
hizmet verdiğimiz 7 ülkede 
toplam 50 bin adetlik araç 
parkına ulaşarak liderliğimizi 
sürdüreceğiz. Böylece, top-
lamda, 2017 yılı için yüzde 16 
artışla 6,2 milyar TL ciro elde 
etmeyi hedefliyoruz” dedi.

Otokoç Otomotiv için 
2016’nın geleceğe yatırım 
yılı olduğunu belirten Genel 
Müdür Özdemir, “Bu amaç-
la Dijital Dönüşüm, CRM, 
İnovasyon ve Hizmette Mü-
kemmellik çalışmalarına hız 
verdik. Günümüzde çok hızlı 

OTOKOÇ Otomotiv, 2016 
yılını 5,3 milyar lira ciro 
ile kapattı. Türkiye’nin en 
büyük 31. şirketi Otokoç 
Otomotiv, 69 bin adet yeni, 
24 bin adet ikinci el olmak 
üzere toplamda 93 bin adet 
araç satışı gerçekleştirdi. Aynı 
dönemde araç kiralama tara-
fında 7 ülkede toplam 46 bin 
adetlik araç parkına ulaşan 
Otokoç Otomotiv’in servis 
ve yedek parça cirosu ise 563 
milyon TL oldu. Otokoç 
Otomotiv, 2016 yılında 101 
bin adet sigorta ve finansman 
satışı gerçekleştirdi.

Şirketin 2016 yılı perfor-
mansının değerlendirildiği 
ve 2017 hedeflerinin pay-
laşıldığı basın toplantısına 
Otokoç Otomotiv Genel 
Müdürü Görgün Özdemir, 
Otokoç Genel Müdür Yar-
dımcısı Uğur Güven, Otokoç 
Otomotiv Araç Kiralamadan 
Sorumlu Genel Müdür Yar-
dımcısı İnan Ekici, Otokoç 
Otomotiv Mali İşler Genel 
Müdür Yardımcısı Dr. M. 
Önder Kutman ve Birmot 
Genel Müdür Yardımcısı 
Çağrı Karaoğuz katıldı.

Otomotiv pazarının ikinci 
kez bir milyon adetlik satış 
barajını 2016 yılında aştı-
ğını belirten Genel Müdür 
Görgün Özdemir, tarihin en 
yüksek binek araç satışının 
da bu yıl gerçekleştiğini söz-
lerine ekledi. 2016 yılında 
Avrupa ile ilişkiler gerilerken 
Rusya ile ilişkilerin iyileşti-
ğini vurgulayan Özdemir, 
şunları söyledi: “Avrupa oto-

FORD Otosan’da 10, 20, 
25 ve 30 yılını tamamlayarak 
Ford Otosan çatısı altındaki 
hizmet süreci boyunca ‘altın 
izler’ bırakan, 4 yapraklı bir 
yonca kadar nadir bulunan, 
yoncanın uğurunu şirketinin 
başarısına taşıyan çalışanlara 
‘Altın İz Hizmet Ödülleri’ 
töreninde üst düzey yönetici-
ler tarafından ödüller verildi. 

Türkiye’nin üretim gücüne 
doğrudan katkıda bulunan ve 
kağıttaki ilk fikirden banttaki 
son ürünün müşteri ile buluş-

masına kadar bir takım ola-
rak çalışan Ford Otosanlılara, 
güne özel sahne gösterileri 
ile işitsel ve görsel bir şölen 
yaşatıldı. Ford Otosan’ın ve 
çalışanların birlikteliğinin ‘4 
Yapraklı Yonca’nın temsil et-
tiği şans, inanç, sevgi ve umut 
konseptleri ile özdeşleştiril-
diği etkinliğe özel hazırlanan 

film katılımcıları duygulan-
dırdı. Ford Otosan üst düzey 
yöneticileri, müdürleri, Türk 
Metal Sendikası temsilcileri 
ve Ford Otosan çalışanları-
nın katıldığı törende her ça-
lışanın Ford Otosan Ailesi’ne 
yoncanın uğurunu getirdiği 
vurgusu yapıldı.

Ford Otosan Altın İz Hiz-
met Ödülleri töreninin açı-
lış konuşmasını yapan Ford 
Otosan İnsan Kaynakları Di-
rektörü Nursel Ölmez Ateş, 
“ Ford Otosan çatısı altında-
ki her iş arkadaşımız bizim 
yoncamız... Ömür boyu uğu-
rumuz! Ford Otosan olarak, 
dünyaya en değerli duygular-
la iz bıraktığımız için, bırak-

tığımız izler hayatı değerli 
kıldığı için 4 yapraklı yonca-
larız. Bugün tesadüfen bura-
da değiliz. Biz geleceğe olan 
umudumuzla bir araya geldik. 
Kendimize inançla çoğaldık. 
Yaptığımız işi sevdiğimiz için 
eksiksiz olduk. Hayata, 4 yap-
raklı yoncalar gibi dokunduk. 
Dokunduğumuz her yere 
uğur getirdik. Bereketin, kıs-
metin, sorumlulukların, yü-
kün altından kalkabilmenin, 
geleceğin sembolü olduk. Biz 
Ford Otosan’ız. Bıraktığımız 
iz, yaşama sevinci, ayakları 
yerden kesen heyecanız” şek-
linde konuştu.

Ford Otosan Genel Mü-
dür Başyardımcısı Lisa King 
“Bugün burada böyle büyük 
bir toplulukla bir arada ol-
maktan büyük mutluluk du-
yuyorum. Bugün buradaki ça-
lışanlarımızın toplam kıdemi 

7280 yıl ve bu şirketimiz için 
büyük güç teşkil ediyor. Tüm 
çalışanlarımıza emekleri ve 
organizasyonumuza yaptıkla-
rı katkı ve deneyim için teşek-
kür ediyorum” dedi.

Ford Otosan Genel Mü-
dürü Haydar Yenigün, “Ford 
Otosan olarak Türkiye oto-
motiv sektörünün ‘En’lerini 
başarmamızda katkıları olan 
tüm çalışanlarımıza teşekkür 
ediyor, bu organizasyon vesi-
lesiyle paha biçilmez emekle-
rini hep birlikte kutlamaktan 
büyük mutluluk duyuyorum. 
Yıllar geçse ve bir çok şey de-
ğişse de, işimize olan bağlılı-
ğımız değişmiyor. Bizlerin de 
Ford Otosan yönetimi olarak 
sizlere bağlılığını tekrar vur-
gulamak isterim. Bugün Ford 
Otosan’ın geldiği başarılı 
nokta, sizlerin özverili çalış-
malarınızdan kaynaklanıyor. 

Büyük ailemizin verdiği bu 
enerjiyi ve şirketimize kattığı-
nız paha biçilmez değeri tüm 
çalışanlarımızla paylaşmanızı 
diliyorum” dedi.

Türk Metal Sendikası Ge-
nel Sekreteri Yücel Yücel ise 
konuşmasında “Altın İz bü-
yük bir ödüldür. Bugün bura-
da ödül alanların izlerini her 
araçta her detayda görebilirsi-
niz” dedi.

motiv pazarının iyi gitmesi 
Türk otomotiv endüstrisi-
nin iyi etkiledi ve 24 milyar 
dolarlık ihracat rakamına 
ulaşıldı. Ancak Türkiye’nin 
jeopolitik sıkıntılarının de-
vam ettiği bir yıl oldu 2016. 
Ayrıca Suriye iç savaşı, darbe 
girişimi de önemli olumsuz 
etkiler arasında yer aldı. Son 
çeyrekte bir küçülme yaşandı 
ve büyüme yüzde 3’ün altın-
da kaldı. Kurların yükselmesi 
ve otomotiv pazarını etkile-
yen bir başka etken olurken 
ÖTV artışı da otomotiv pa-
zarında hissedildi.”

Ford Trucks’ta Otokoç’un 
Payı Yüzde 26

Otomotiv pazarının 
2016’da büyümesine rağmen 
ağır ticari araç pazarının ne-
redeyse yarı yarıya düştü-
ğünü kaydeden Özdemir, 
sözlerine şöyle devam etti; 
“ Otokoç Otomotiv olarak 
2016 yılında 69 bin’i ye-
ni, 24 bin’i ikinci el olmak 
üzere toplamda 93 bin adet 
araç satışı gerçekleştirdik. 
Türkiye’nin mega otomotiv 
perakendecisi olarak yeni 

yüzde 37 pazar payına sahip, 
43 yıllık deneyimiyle hizmet 
veren Avis ve yüzde 19 pazar 
payına sahip ve 10 yıldır bün-
yelerinde bulunan Budget ile 
Otokoç Otomotiv’in doldur-
duğunu paylaşan Özdemir, u-
zun dönem araç kiralama hiz-
meti sunan Avis Filo’nun ise 
yüzde 9 payı olduğunu söyle-
di. Türkiye dışında, K.Irak, 
Kazakistan, Macaristan, Gür-
cistan, K.Kıbrıs ve bu yıl 20. 
yılını kutlayan Azerbaycan’da 

araç kiralama hizmeti sun-
duklarını belirten Özdemir, 
2017 yılında da olası fırsat-
ları değerlendirmeyi ve yeni 
ülke yatırımlarıyla yurt dışı 
faaliyetlerini yaygınlaştırmayı 
planladıklarını iletti.

Özdemir, ayrıca saatlik a-
raç paylaşım sistemi Zipcar’ın 
dünyadaki ilk lisansiyesi ola-
rak, 2016 yılında yüzde 75 
büyüme ile 140 araç ve 63 
lokasyona ulaştıklarını sözle-
rine ekledi. 

ilerleyen teknoloji, değişimi 
de beraberinde getiriyor. A-
raçlar elektronik ve bilişimle 
akıllanıyor. Gelecek, aksamı 
ve dolayısıyla hasar servis 
ihtiyacı olmayan elektrikli, 
otonom ve birbiriyle iletişim 
kurabilen araçların olacak. 
Bununla birlikte dünyada ar-
tık sahip olmak yerine, kirala-
mak daha geçerli bir kullanım 
yöntemi olarak kabul edili-
yor. Otomobil kullanımında 
kiralamak da yetmiyor, in-
sanlar otomobili paylaşmak 
istiyor. Dünya üzerinde araç 
satışları ve kiralama, yerini 
çok hızlı araç paylaşımına 
bırakıyor. Zipcar bu konuda 
bizim geleceğimiz. Biz de di-
jital dönüşüm projelerimizle 
Otokoç Otomotiv olarak 
kendimizi geleceğe hazırlıyor, 
sektörlerimizin geleceğini ha-
zırlıyoruz” dedi.

Otokoç Otomotiv’in ino-
vasyon kültürünü şirketin 
her kademesinde ve hizmetin 
her aşamasında odak noktası 
haline getirdikleri belirten 
Özdemir; “Otokoç Otomo-
tiv olarak elde ettiğimiz yük-
sek müşteri memnuniyetini 
bu bakış açısına borçluyuz. 
Yıl boyunca tüm markala-
rımızla aldığımız kıymetli 
ödüller bu çabalarımızın gu-
rur verici bir teyidi oldu” diye 
sözlerine ekledi.

Araç kiralamada yeni yurt 
dışı ofis ve tesis yatırımları 

devam edecek
Kısa dönem araç kiralama 

sektörünün, uluslararası mar-
kalar arasında ilk iki sırasını 

Otokoç 2016’da Her Alanda Büyüdü
Yılı 5,3 Milyar Ciro İle Kapattı

Otokoç Otomotiv Genel 
Müdürü Görgün Özdemir.

Ford Otosan Genel Müdürü 
Haydar Yenigün.

Otomotivde
Sigortasızlık Artıyor

TOPLANTIDA söz alan 
Otokoç Mali İşlerden So-
rumlu Genel Müdür Yar-
dımcısı Önder Kutman, 
2016 yılında 150 milyon 
TL değerinde tahvil ihraca-
tı yaptıklarını, 2017 yılında 
200 milyon TL değerin-
de tahvil ihracatı yapma-
yı beklediklerini açıkladı. 
Türkiye’de sigortasızlık 
oranının arttığını kaydeden 
Kutman, 3 puanlık artışla 
zorunlu trafik sigortasını 
yapmayanların oranının 
yüzde 30 seviyesine çıktı-

ğını söyleyerek, kaskosuz-
luk oranının da 1 puanlık 
artışla yüzde 76 olduğunu 
belirtti. 

Sigorta poliçelerindeki 
fiyat artışından ziyade yap-
tırımların yetersiz kalma-
sının sigortasızlığı arttır-
dığını açıklayan Kutman, 
bunun daha çok kültürden 
kaynaklandığını vurguladı. 
Kaskosuzluk oranının geç-
mişte daha yüksek olduğu-
nu da belirten Kutman yaşlı 
araçlarda bu oranın yüksel-
diğini de sözlerine ekledi.

Ford Otosan tarihindeki birçok başarıda 
imzası olan Ford Otosanlılar,  Altın İz Hizmet 
Ödülleri töreninde onurlandırıldı. 
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KOÇ Topluluğu şirketlerin-
den Otokar, otobüs pazarında 
rekabet çıtasını yükseltiyor. 7 
metreden 18,75 metreye kadar 
farklı uzunluktaki otobüsleri 
ile Türkiye’nin en geniş ürün 
gamına sahip olan Otokar, ser-
vis ve turizm sektörüne yönelik 
geliştirdiği yeni küçük otobüsü 
Poyraz’ı tanıttı.

Poyraz’ı sektörden gelen 
yoğun talep üzerine 2 yılda ge-
liştirdiklerini söyleyen Otokar 
Genel Müdür Yardımcısı Bas-
ri Akgül,“Otokar olarak güçlü 
Ar-Ge’miz sayesinde, müşteri 

2004-2014 yılları arasında 
üst üste 11 yıl midibüs ihracat 
liderliği ünvanını elde eden 
Anadolu Isuzu, bir yıllık ara-
dan sonra 2016 yılında tekrar 
midibüs ihracat şampiyonu ol-
du. Anadolu Isuzu, midibüs ih-
racat pazarında yüzde 53 pazar 
payı elde etti.

Citiport, Visigo, Citibus, 
Turquoise ve Novo modelle-
rini 30’dan fazla ülkeye ihraç 
eden Anadolu Isuzu toplamda 
55 milyon Avro’nun üzerinde 
ihracata imza attı. 16 distribü-
törü ile 30’un üzerinde ülkede 
faaliyette bulunan Anadolu 
Isuzu; 2020 yılında 60’a yakın 
ülkeye ulaşmayı, ihracatın top-

beklenti ve ihtiyaçlarına yöne-
lik farklı araçları en kısa sürede 
pazara sunabiliyoruz. Poyraz, 
son yıllarda özellikle düşük 
yakıt tüketimi yönündeki bek-
lentileri fazlasıyla karşılayacak. 
Şehiriçi kullanımdaki manevra 
kabiliyeti, performansı, yeni-
likçi tasarımı, gelişmiş teknik 
ve güvenlik özellikleriyle, 2017 
yılında otobüs pazarında en 
çok ürün satışının yapıldığı kü-
çük ve orta boy otobüs segmen-
tine yeni bir soluk getireceğiz. 
Otokar’ın Ar-Ge çalışmaları-
nın gücüyle müşterilerin tüm 

lam satışlardan aldığı payını 
yüzde 30’ların üzerine çıkar-
mayı ve yıllık ihracat cirosunu 
100 milyon Avro’nun üzerine 
taşımayı hedefliyor.

Konu hakkında açıklama ya-
pan Anadolu Isuzu Genel Mü-
dürü Tuğrul Arıkan, “Anadolu 

beklentilerini karşılayabilecek 
ürünleri ve çözümleri geliştir-
mek için çalışmalarımızı ara 
vermeden sürdürüyoruz.”

Poyraz yakıtta
kazandırıyor

Sınıfının en yeni aracı olan 
Poyraz, 7.2 metre uzunluğa 
sahip. En geniş iz genişliği 
ile üstün yol tutuşu sağlayan 
Poyraz’ı, güçlü, uzun ömürlü 
ve ekonomik motoru rakiple-
rinden ayrıştırıyor. Dayanıklı 
gövdesinde 112 kW gücünde, 
493 Nm’lik motoru barındı-
ran Poyraz, yüzde 42 eğimli 
rampa tırmanma performan-
sıyla rakiplerini geride bıra-
kıyor. Hafif gövde tasarımı, 
optimize edilmiş güç paketi ve 
aerodinamik gövdesi ile Poy-
raz, sınıfındaki en düşük yakıt 
tüketimine sahip. Türkiye’nin 
tüm yol koşulları gözlemlene-
rek geliştirilen Poyraz, sınıfın-
daki en iyi minimum dönüş 
yarıçapı ile dar sokaklarda bile 
manevra yapabiliyor. Poyraz, 

Isuzu olarak büyüme potansi-
yeline sahip olduğuna inandığı-
mız yurtdışı pazarlar için global 
bir vizyon belirledik. Önceleri 
limitli ürün ve bölgelerle yürüt-
tüğümüz yurtdışı pazar faaliyet-
lerimizi, geniş bir perspektife 
kavuşturacak daha global bir 

şerit takip sistemi, ABS, ESC, 
tam havalı frenler, motor ve 
imdat frenleri, viraj denge 
kolları ile önde ve arkada disk 
frenleriyle üstün güvenlik su-
nuyor. Segmentinin yükseklik 
ve genişlik olarak en ferah ara-
cı unvanına sahip olan Poyraz, 
ergonomik sürücü kokpiti, 
kumanda düğmeleri, konforlu 
koltukları, diz mesafesi ve üs-
tün güvenlik donanımı ile ta-
şımacılık sektöründe yeni bir 
dönemi başlatacak.

Yeni küçük otobüsü 

strateji ile yeniledik. Batı Av-
rupa pazarlarındaki etkinliği-
mizi, 2015 yılında Belçika Bus-
world fuarı kapsamında, ECW 
Uluslararası jürisi tarafından 
Citiport’un Avrupa’nın en er-
gonomik ve konforlu otobüsü 
ödülünü almasıyla daha da art-
tırdık. Afrika ile Ortadoğu’da 
yepyeni pazarlara yöneldik. Fa-
aliyette bulunduğumuz yurtdı-
şı pazar sayısı bugün itibariyle 
30’un üzerinde, 2020 yılı hede-
fimiz ise 60’a yakın ülkeye ulaş-
mak’’ dedi.

Anadolu Isuzu,
‘İnovasyon Stratejisi’ 

kategorisinde altıncı sırada
Türkiye İhracatçılar Mec-

Poyraz’ın tanıtım toplantısın-
da 2016 yılını da değerlendiren 
Basri Akgül, geçen yıl küçük 
ve orta boy (7-9 metre) otobüs 
pazarının yüzde 39 düzeyinde 
ve otobüs pazarının yüzde 33 
düzeyinde daraldığını belir-
terek; pazardaki bu olumsuz 
tabloya karşın Otokar’ın faa-
liyet gösterdiği segmentlerde 
liderliğini koruduğunu söyledi. 
Otokar’ın otobüs ihracat adet-
lerini de yüzde 18 düzeyinde 
artırdığını belirtti. Akgül, 50 
yıldan fazla bir süredir yolcu 

lisi’nin A.T Kearney’in deste-
ği ile düzenlediği Türkiye’nin 
ilk inovasyon yarışması olan 
İnovaLİG sonuçları açıklan-
dı. Toplam 761 şirketin ka-
tıldığı yarışmaya TİM ve A.T 
Kearney tarafından yapılan 
analiz ve jüri üyelerinin ince-
lenmesi sonucu değerlendir-
meler yapıldı.

Yapılan değerlendirme-
ler sonucunda İnovaLİG 
Ödülleri’nde Anadolu Isuzu, 
“İnovasyon Stratejisi” katego-
risinde altıncı oldu. 

Anadolu Isuzu Genel Mü-
dürü Tuğrul Arıkan yaptığı 
açıklamada: “Anadolu Isuzu 
olarak varlık nedenimiz, insan-

taşımacılığı segmentinde bele-
diye ve halk otobüslerinin yanı 
sıra personel taşıma ve turizm 
amaçlı otobüsler tasarlayan ve 
üreten Otokar’ın ürünlerinin 
40’tan fazla ülkede milyonlarca 
yolcuya hizmet verdiğini hatır-
lattı. Akgül, farklı uzunluklar-
daki otobüsleriyle Türkiye’nin 
en geniş ürün gamına sahip 
olan Otokar’ın 2016 yılında 
da Türkiye otobüs pazarındaki 
liderliğini koruyarak, üretim 
yaptığı segmentlerin topla-
mında en çok satılan otobüs 
markası olduğunu; bu pazarda 
satılan her 5 otobüsten 2’sinin 
Otokar olduğunu bildirdi.

ları ihtiyaçları ile buluşturan 
güvenilir araç ve hizmetleri 
hızlı ve sürdürebilir şekilde 
sunmak. Bu ödülün varlık ne-
denimize yönelik stratejileri-
mizde şirketimize ışık tutacağı-
na inanıyorum” dedi.

Otokar Yeni Otobüsü Poyraz’ı Satışa Sundu

Temsa İhracatta 150 Milyon Dolar Hedefliyor

Midibüs’ün Şampiyonu Anadolu Isuzu Oldu

Otokar, servis ve 
turizm alanından 
gelen yoğun talep 
üzerine 2 yıllık Ar-Ge 
sürecinin ardından 
geliştirdiği 27+1 
kategorisindeki 
küçük otobüsü 
Poyraz’ı satışa 
sundu.  

TEMSA 2016’da otobüs pa-
zarında, bin 765 otobüs satıp 
885 milyon TL ciro ve 128 
milyon dolar ihracat geliri ile 
kapattı. Yurt içi satışların yanı 
sıra aralarında ABD, İngilte-
re, Fransa ve Almanya’nın da 
bulunduğu 66 ülkeye ihracat 
gerçekleştiren firma, iki ülkeyi 
daha portföyüne ekleyecek. 

Temsa, 2016 yılının de-
ğerlendirmesini ve 2017 
hedeflerini düzenlediği top-
lantı ile basın mensuplarıyla 
paylaştı. Temsa Genel Mü-
dürü Dinçer Çelik, Yurtiçi 
Satış Direktörü Murat Anıl, 
Yurtdışı Satış ve Pazarlama 
Direktörü Kadri Özgüneş, 
Otobüs Satış Müdürü Bay-
bars Dağ, Kamu Satış Müdü-
rü Ayşegül Gökçe, Kurumsal 
İletişim Müdürü Ebru Ersan 

ve Pazarlama Yöneticisi Feri-
dun Tanır katıldı.

Temsa, 2015 yılına göre 
yüzde 28 daralan ve toplam 
5 bin 654 adet otobüsün sa-
tıldığı pazarda, 2016 yılında 
bin 765 adet otobüs sattı ve 
yüzde 31 pazar payı elde etti. 
Temsa’nın 2015 yılında 750 
milyon TL olan cirosu, 2016 
yılında yüzde 18 artışla 885 
milyon TL’ye ulaştı. 102 mil-
yon dolar olarak gerçekleşen 
ihracat cirosu yüzde 25 artışla 
128 milyon doları geçti.

Temsa Genel Müdürü Din-
çer Çelik, basın toplantısında, 
2017 yılında da lider marka 
olmaya devam edeceklerini 
belirterek, “Hep daha iyiye 
olan koşumuzu sürdüreceğiz 
ve lider marka konumumuzu 
koruyacağız” dedi.

Temsa 2016 yılında 
yüzde 31 pazar payı elde etti

Genel Müdür Dinçer Çelik, 
2016 yılında satılan toplam 
otobüs sayısının 5 bin 654 ol-
duğunu açıklayan Dinçer Çe-
lik, “Temsa olarak zorlu geçen 
2016 yılında bin 765 adetlik 
araç satışıyla yüzde 31 pazar 
payı elde ederek liderliğimizi 
koruduk. 2015 yılında top-
lam otobüs pazarı 7 bin 893 
adet iken 2016’da yüzde 28 

daralma ile 5 bin 654 seviyesi-
ne geriledi. Ancak yaşanan bu 
daralmaya rağmen Temsa’nın 
pazar payı da yüzde 26’dan 
yüzde 31’e çıktı. Yüzde 28 gibi 
büyük bir daralmanın yaşandı-
ğı pazarda siz payınızı artırarak 
yolunuza devam ediyorsanız, 
doğru ürünleri müşterilerle 
buluşturmuş ve müşterinin 
yanında olmayı başarmışsınız 
demektir” diye konuştu.

Temsa’nın gücüne güç ka-

tan unsurlardan birinin de 
satış sonrası hizmet kalitesi 
olduğunu ifade eden Dinçer 
Çelik, şu noktalara dikkati 
çekti: “Ülkemizde en geniş 
servis ağına sahip markalardan 
biriyiz. Sadece geniş bir ağda 
hizmet vermeniz yeterli olmu-
yor. Müşteri memnuniyeti dü-
zeyiniz çok önemli. İşte bura-
da elde ettiğimiz memnuniyet 
seviyesi bizi pazar liderliğine 
taşıyan en önemli etkenlerden 
birisi. Yurtiçinde 14 lokasyon-
da bayi satış ağına sahibiz. Bu 
önümüzdeki süreçte artmaya 
devam edecek.”

2016 yılında ciro da önemli 
bir yükseliş seviyesine ulaş-
tıklarının bilgisini de veren 
Dinçer Çelik şunları söyledi: 
“2015’te 750 milyon TL olan 
ciromuz, 2016 yılında yüzde 

18 artışla 885 milyon TL’ye 
ulaştı. Burada hedef 1 milyar 
TL ciroya ulaşmak. İhracat 
cirosundaki artışımız da çok 
önemli bir noktaya geldi. 2015 
yılında 102 milyon dolar ola-
rak gerçekleşen ihracat cirosu 
2016 yılında yüzde 25 artışla 
128 milyon doları geçti. Bura-
daki hedefimiz de 150 milyon 
doları aşmak.”

Temsa Genel Müdürü 
Dinçer Çelik.

Anadolu Isuzu Genel Müdürü 
Tuğrul Arıkan.
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kaplama işlemi gördüğü tah-
min ediliyor.

İstanbul’da yapılmakta 
olan 3’üncü havalimanının 
başı çektiği bu projeler bu yıl 
da devam edeceği için sektör 
2017’nin daha iyi olacağı-
nı tahmin ediyor. Örneğin 

Pazar performansına ba-
kacak olursak, 2016 yılın-
da Türkiye yenileme lastik 
pazarı bir daralma trendi 
içerisindeydi, ağır ticari araç 
lastikleri pazarında ise artış 
kaydedildiğini gördük. Oto-
büs-kamyon lastikle-
rinde ise özellikle 
bir büyüme gör-
dük. Sektörü-
müz bu potan-
siyel açısından 
son derece de-
ğerli. Brisa’dan 
bu potansiyeli 
gerçekleştirmek 
üzere çalışmala-
rını tamamladı. 
Ticari ürünler paza-
rında önemli bir iş alanı ise 
kaplama lastikleri segmenti. 
Türkiye’de lastik kaplama 
oranı bugün yüzde 25 civa-
rında, ABD ve gelişmiş Av-
rupa ülkelerinde ise bu oran 
ortalama yüzde 50’dir. Dola-

2016 yılı ticari faaliyetlerin 
yatay seyrettiği bir yıl oldu. 
Ticari araç satışlarında yaşa-
nan sert düşüşün de etkisiyle 
ticari araç lastik satışlarının 
da hayal kırıklığı yarataca-
ğı düşünülüyordu. Ancak 
korkulan olmadı. Özellikle 

Türkiye lastik pazarına bak-
tığımızda son kullanıcı ile bu-
luşan her üç lastikten birinin 
Brisa’ya ait olduğunu görü-
yoruz. Lassa ve Bridgestone 
gibi iki güçlü markamız sa-
yesinde tüm ürün gruplarını 
kapsayacak ülkemiz şartları-
na en uygun ürünlere sahibiz. 
Markalarımız ticari araçlarda 
kendini ispatlamış durumda. 
Bu iddiamızı korumak üzere 
önemli atılımlar yapıyoruz. 
Bu ürünlerle beraber müş-
terilerimizin ihtiyaçlarına 
cevap veren en iyi hizmetleri 
sunmaya ve ilk tercihleri ol-
maya çalışıyoruz. Şirketimiz 
bir sanayi şirketinden müşte-
rilerine değer katan bir ino-
vasyon şirketine dönüşüm 
yolculuğunda. Biz de 2016 
yılında ticari ürünler sektö-
rüne değer katmak için ça-
lıştık. Müşterilerimizin 360 
derece çözüm ortağı olmak 
için mevcut hizmetlerimizin 
yanında yenilikçi çalışmalar 
geliştirdik. Sektörümüzde 
bir ilk olan, dünyada da bir 
başka uygulamasını görmedi-
ğimiz, Brisa mühendislerinin 
geliştirdiği Mobilfix, filoları-
nın ağır ticari araç parklarına 
giderek servis ve bakım ihti-
yaçlarını mobil ünitede yer 
alan ekipmanlar sayesinde 
karşılıyor. Böylece ağır ticari 
araç sahiplerinin zaman ve 
maliyetten tasarruf etmeleri-

kamu inşaat yatırımlarının 
rüzgarı ticari araç lastik satış-
larını ve lastik kaplama sek-
törünü memnun etti. Henüz 
kesin rakamlar açıklanmasa 
da 2016 yılında 1 milyon 700 
bin civarında ağır vasıta lasti-
ği satıldığı, 500 bin lastiğin de 

ni ve iş sürekliliklerini koru-
malarını sağlıyor. Mobilfix 
2016 yılında, İstanbul’dan 
sonra Anadolu turuna çıktı 
ve Türkiye’ye yayılmış müş-
terilerimize de hizmet ver-
meye başladı.

Öte yandan Profleet aile-
mize yeni iş ortakları katıldı, 
örneğin, 2016 yılı itibarıyla 
Martaş Grup ve Kamil Koç 
filoları da Profleet hizmetle-
rinden yararlanmaya başladı. 
Profleet, filolara özel olarak 
tasarlanmış bir hizmetler bü-
tünü. Bu kapsamda, ürün da-
yanıklılık ve performans taki-
biyle beraber, yakıt tasarrufu, 
kaplama ve yol yardımına ka-
dar birçok farklı alanda ürün 
ve hizmet sunuyoruz. Bun-
ları, 360 derece danışmanlık 
olarak tanımlayabileceğimiz 
bir uzmanlık ve anlayışla özel 
eğitimli Profleet Danışman-
larımız aracılığıyla sağlıyoruz. 
En büyük hedefimiz; detaylı 
analiz ve yönlendirmelerimiz 
sayesinde filo müşterilerimi-
zin operasyonlarını sorunsuz 
bir şekilde yürütmelerine 
yardımcı olurken, raporlama 
hizmetimizle de geleceklerine 
ışık tutarak nitelikli büyü-
melerine katkıda bulunmak. 
Şimdiye dek bu hizmeti kul-
lanan filo müşterilerimizden 
özellikle verimlilik ve mali-
yet yönetimi açısından çok 
olumlu dönüşler aldık.

yoruz. Bandag ile kaplanmış 
lastikler yeni lastiklere eşde-
ğer performans gösteriyor. 
2016 yılında 127 bini aşkın 
lastik kapladık.

Brisa olarak yenilikleri ve 
sektörümüzü etkileyebile-
cek trendleri yakından takip 
ediyoruz. Ticari ürünler seg-
mentinde de sektörümüzü 
ve araç kullanıcılarını pek 
çok yeniliğin beklediğini gör-
mekten heyecan duyuyoruz. 
Özellikle sürücüsüz araçlar 
sektörümüzde emniyetli sü-
rüş, yakıt verimliliği, konfor 
ve operasyonel filo yönetimi 
konularında mükemmeli ya-
kalamak için bizlere ışık tu-
tuyor. Dijitalleşme de bizlere 
özellikle takip ve raporlama 
konularında fırsatlar sunu-
yor. Biz de Brisa olarak bu a-
lanlardaki fırsatları değerlen-
dirmek üzere çalışmalarımızı 
yapıyoruz. Sektör liderliğimi-
zi sağlamlaştırmayı ve sürdü-
rülebilir büyümemizi devam 
ettirmeyi istiyoruz. Brisa 
olarak, müşterilerimize 360 
derece değer sağlayan hiz-
metlerimize aralıksız devam 
edeceğiz. Ticari araç segmen-
tindeki müşterilerimizin ih-
tiyaçlarına cevap verebilmek 
adına bir yandan Bridgestone 
ve Lassa markamızla ürün 
portfolyomuzu genişletirken, 
diğer bir yandan da Dayton 
markamızın ürünleriyle de 

müşterilerimizi buluşturuyo-
ruz. Bu şekilde 2017 yılında 
da, ticari araç müşterileri sa-
tış noktalarımızda beklenti-
lerine uygun geniş bir ürün 
yelpazesi içinden seçim ya-
pabilecekler. Yine müşterile-
rimiz, daha önceki yıllardan 
bir miktar daha farklı bir şe-
kilde, bu yıl markalarımızın 
kendilerini memnun edecek 
ve şaşırtacak sürprizleriyle de 
karşılaşacaklar. 

Tüm bunlara ek olarak; 
2015 yılı itibarıyla Türkiye’de 
satışına başladığımız Bridges-
tone sismik izolatörler konu-
sundaki çalışmalarımızı da 
önümüzdeki dönemde hızlan-
dıracağız. Büyümekte olan bu 
pazarda biz de Bridgestone’un 
ileri teknoloji ürünleri ve 
Brisa’nın üstün hizmet ve mü-
kemmellik anlayışıyla pazara 
öncülük ediyoruz. Deprem 
kuşağında yer alan Türkiye’de 
sismik izolatör kullanımının 
yaygınlaşmasının özellikle 
sosyal sorumluluk kapsamın-
da da büyük önem taşıyor. 
Amacımız, ülkemizde yatı-
rımları hızla artmakta olan 
hastaneler, okullar, iş merkez-
leri, yüksek konutlar ve data 
merkezleri başta olmak üzere, 
olabildiğince çok alanda bi-
naları depreme dayanıklılığın 
ötesinde adeta ‘deprem-geçir-
mez’ yaparak toplumsal bir 
fayda üretmek. 

3’üncü havalimanı projesinde 
bin 700 kamyon çalışıyorken 
bu rakam 2 binlere çıktı. Aynı 
şekilde Anadolu’daki otoyol, 
tünel vb. projeler de hız kes-
meden devam edecek.  Sektör 
temsilcileri sektörün beklen-
tilerini dergimize anlattılar. 

yısıyla veriler, ülkemizde bu 
alanda önemli potansiyel ol-
duğunu işaret ediyor. Biz de 
bu rakamları her geçen gün 
artırmayı hedefliyoruz. Bu 
kapsamda; Türkiye’de bir il-
ke imza atarak Shearography 

isimli yeni bir tek-
noloji yatırımını 

hayata geçirdik. 
İleri teknoloji 
g ö r ü n t ü l e m e 
yöntemiyle las-
tiği inceleyen 
bu teknoloji 
aynı zamanda 
kaplamaya uy-
gun lastiklerin 

seçimindeki doğ-
ruluğu artırabilme 

özelliğine de sahip. Kap-
lama lastikleri segmentinde 
Bandag markamızla, yüksek 
kalite ve güvenirlik düzeyini 
sunmamızın bir kanıtı da o-
lan ECE109 belgelendirmesi 
ile, üstün bir hizmet sunu-

İnşaat Yatırımları Ticari
Lastik Pazarını Ayakta Tuttu

Brisa Ticari Ürünler Pazarlama ve Satış Genel Müdür Yardımcısı Egemen Atış

Michelin Türkiye Ağır Vasıta Lastikleri Ticari Direktörü Sertan Akçagöz
2016 yılında Türkiye ağır va-
sıta lastikleri pazarı son üç yıl-
dır olduğu gibi büyüme grafi-
ğini sürdürdü. 2013 yılından 
bu yana Avrupa bölgesinde 

ağır vasıta lastikleri segmen-
tinde liderliği elinde bulun-
duran ülkemiz, bu yıl da ö-
zellikle son 3 aylık dönemde 
gerçekleştirdiği satışlarla 
global pazarlardaki konumu-
nu pekiştirmeyi başardı. Biz 
de Michelin Türkiye olarak, 
Türkiye’de yaşanan hızlı dö-
nüşüm, büyük projelerin et-
kisiyle Michelin Grup içinde 
önemli bir ağırlık taşıyoruz. 
Ülke olarak performansımız 
Avrupa bölge sonuçlarını di-
rekt etkiliyor.

Ağır vasıta pazarı, 1 mil-
yon 700 binin üzerinde yeni 
lastik ve 450 binin üzerinde 

sırt ile toplam 2 milyonun ü-
zerine gerçekleşti. Son 3 ayda 
yüzde 15’in üzerinde büyü-
yerek ekonomiye de olumlu 
etki yaratan ağır vasıta lastik-
leri pazarı, yılı toplamda en 
az yüzde 5’lik büyüme ile ka-
pattı. Hedeflerimizle uyumlu 
bir yıl performansı gerçekleş-
tirmeyi başardık. Ülke olarak 
geçirdiğimiz süreçte hedefle-
rimizde bir değişiklik olmadı. 
Michelin olarak bizim için 
ise diğer grup markalarımızın 
performanslarının da etkisiy-
le başarılı bir yıldı.

Bütün dünyada lastik ve 
lastik teknolojileriyle ilgili 

çözümler geliştirerek müş-
terilerimize 360 derece hiz-
metler sunduğumuz Mic-
helin Solutions, güvenlik, 
uzun lastik ömrü, yüksek 
performans ve maliyet verim-
liliği sayesinde büyük filolar 
tarafından da tercih ediliyor. 
Bu anlamda sektöre 
çok büyük bir ye-
nilik sunduğu-
muzu ve fark 
yarattığımızı 
düşünüyoruz. 
Sağladığımız 
a v a n t a j l a r 
ile filoların 
elverişliliğini 

optimize edip, operasyonel 
maliyetlerini düşürerek iş-
letmelerin lastik yönetimini 
kolaylaştırıyor, maliyetlerde 
önemli oranda verimliliği 
destekliyoruz. Michelin So-
lutions ile işletmelere verdiği-

miz hizmetler, kilometre 
başına faturalandır-

ma, yol yardımı, 
raporlama, stok 
yönetimi, lastik 
bakım yöneti-
mi, filo yöneti-
mi ve çözüme 
bağlı hizmetle-
ri kapsıyor.

Bu segmentte 

Michelin olarak, pek çok filo 
ile çalışıyoruz. Lastiklerimiz 
gerek uzun ömürlülük, daya-
nıklılık gerekse de sağladıkla-
rı yakıt tasarrufu ile filolara 
önemli avantajlar sağlıyor. 
Lastiklerimiz İstanbul’da 
inşaatı devam eden şehrin ü-
çüncü havalimanında çalışan 
300 Volvo FMX kamyonunu 
donatıyor ve maliyetlerde 
önemli ölçüde verimlilik sağ-
lıyor. İstanbul’da metrobüs-
lerin lastikleri de Michelin’e 
emanet. 2017 yılında da 
önemli projelerde yer almaya 
ve büyük filoların gücüne güç 
katmaya devam edeceğiz.

Birinci sayfadaki haberin devamı
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AKO olarak Petlas’ın öncü-
lüğünde lastik sektörü ile akü 
ve jant sektöründe yaptığımız 
yatırımlarımıza son hız de-
vam ediyoruz. 2005 yılından 
bu yana AKO bünyesinde 
büyüyen Petlas’ta, 2016 yı-
lı için belirlenen 200 milyon 
dolarlık yatırım hedefini ger-
çekleştirdik. Jant ve akü sek-
törlerinde de iddialıyız; AKO 
olarak Avrupa’nın en büyük 
akü üretim merkezini kurmaya 
hazırlanıyoruz. Yeni yatırımla-
rımızla ve yeni hedef pazarlarla 
lastik, jant ve akü sektörlerinde 
ihracatımızı arttırmaya, Türk 
ekonomisine katma değer 
üretmeye kararlıyız. Yeni ya-
tırımlarımız küresel boyutta 
Türkiye’nin otomotiv sanayin-

GOODYEAR olarak bu yıl 
en çok inşaat sektörünü 
kapsayan karma servis 
ürün grubunda bü-
yüdük. Bu alanda 
en önemli proje-
lerin başında ge-
len İstanbul’daki 
üçüncü havalima-
nın lastik tedarik-
çisiyiz. Böylesine 
büyük projelerde 
yer alarak, sektörün 
en güçlü bayilerini Good-

KIŞ lastiği karda ve buzda ko-
lay ve güvenli bir sürüş sağlar. + 
7 derece ve altındaki sıcaklıklar-
da kış lastiği kullananlar, hava 
ve yol şartlarındaki ani değişime 
hazırlıklıdır. Lastik Sanayicileri 
ve İthalatçıları Derneği LASİD 
açıklamasında ‘ortak trafik’e 
vurgu yapılarak; sürücülerin kış 
aylarında araç ve lastik bakımla-
rı için yapması gerekenler sıra-
landı: İşte araç ve lastik bakımı 
için yapılması gerekenler:

• Kış last�ğ� +7 derece altın-
daki sıcaklıklarda özel sırt karı-
şımı ve tasarımı sayesinde daha 
güçlü yol tutuşu ve kısa fren 
mesafesi sağlayarak hayat kur-
tarır. Güvenli bir sürüş için kış 
lastiklerinin aracın dört teker-
leğinde de takılı olması gerekir. 

• Kış last�kler�n�ze aracını-
zın özelliklerine uygun şekilde 
doğru hava basılı olduğundan 
emin olun. 

• Akü kontrolünüzü mutla-
ka yaptırın. 

• Radyatör s�stem�ndek� su-
yun donmaması için mutlaka 
antifriz kullanın.

deki en büyük ataklarından bi-
ri olacak. Grup şirketlerimizin 
amiral gemisi Petlas’ta, üretim 
kapasitesini arttırmaya yönelik 
Ar-Ge, teknoloji ve hammadde 
yatırımları ile birlikte Petlas’ın 
kısa vadede kapasitesini 100 
bin tondan 180 bin tona çıkar-
mayı hedefliyoruz. 

Petlas her geçen gün daha 
da büyüyerek ülkemize hizmet 
ediyor. Bu büyümeyi biz değil 
rakamlar ortaya koyuyor. 2015 
yılı verileriyle İstanbul Sanayi 
Odası (ISO) “Türkiye’nin Bü-
yük 500 Sanayi Kuruluşu-ISO 
500” listesinde de Türkiye’nin 
en büyük 107’inci, Türk İhra-
catçılar Meclisi (TİM) verile-
rine göre ise ihracat rakamı ile 
genel sıralamada 90’ıncı, oto-

year ailesine katarak ve elbette 
müşterilerimiz sayesin-

de, Goodyear Şirketi 
2016 yılında, Tür-

kiye ticari lastik 
pazarının büyü-
mesinin üç katı 
büyüme sağladı. 
2016 yılında Go-
odyear Avrupa, 

Orta Doğu, Afrika 
(EMEA) bölgesin-

de yer alan pazarlar-
dan, ticari lastik işindeki 

• Soğuk ve yağışlı havalarda 
görüş mesafesi azalır. Aşınma 
olasılığı yüksek olan silecekle-
rin bakım ve kontrolünü ihmal 
etmeyin.

• S�lecek suyunuzun, cam 
yıkama sistemini sıfır dereceye 
kadar donmaktan koruyan alkol 
içermeyen uygun bir cam silecek 
sıvısı olmasına dikkat edin.

• Aracınızın sürüş problem-
lerini gözardı etmeyin. Moto-
run, zor ilk hareket, bozuk rö-
lanti ve avans ayarı, stop etme, 
düşük güç gibi sürüş problem-

motiv sektörü sıralamasında 
17’inci sırada yer alarak başarı-
sını kanıtladı. Yeni projeler ve 
yeni pazarlarla her geçen gün 
ülkemize katma değer sağlıyo-
ruz. Petlas, Türk ekonomisine 
istihdam açısında da katkı sağ-
lamaya devam ediyor. Çalışan 

en başarılı performanslarından 
birini Goodyear Türkiye eki-
binin göstermiş olmasından 
büyük gurur duyduk. Böylece; 
EMEA bölgesinin 2016 yılı 
ticari lastik iş sonuçlarına en 
büyük katkıyı sağlayan ülke, 
Türkiye oldu.

Ticari lastik pazarının 
2017’de de geçtiğimiz yıllar-
daki kadar olmasa da, ekono-
minin genel seyrine paralel 
olarak büyümesini sürdürece-
ğini öngörüyorum. Goodyear, 

leri varsa, iyi bir serviste ayar-
lanması gerekir.

• Yakıt s�stem�ndek� nem�n 
donmasını önlemek için, depo-
ya ayda bir kez bir şişe buz önle-
yici katkı eklenmelidir ve yakıt 
deposunun yarıdan fazla dolu 
tutulması gerekir. Dolu tutu-
lan yakıt deposu, borulardaki 
donmayı önleyecektir.

• Ayrıca motor yağını ve yağ 
filtresini araç üreticisinin belir-
lediği kilometrelerde değiştirin. 

• Bagajınızda mutlaka �lk 
yardım çantası, uyarı araçları, 
gerekiyorsa lastik onarım seti, 
marş kabloları, çekiş için kum 
veya paspas, çekme halatı, te-
kerlek zincirleri, el feneri, buz 
kazıyıcı, kar fırçası, küçük bir 
kürek, eldiven ve battaniye bu-
lundurun.

• Kış koşullarına özel sürüş 
teknikleri uygulayın; takip me-
safesine dikkat edin; hızınızı 
düşürün, savrulmayı ve patinajı 
önlemek için ani hızlanmalar-
dan kaçının. Durmak veya ya-
vaşlamak için vites küçülterek 
motor frenini kullanın.

sayımız, her geçen gün hızla 
artıyor. 2023 yılında istihda-
mımızı 10 bin kişiye çıkarmayı 
hedefliyoruz. Türkiye genelin-
de 850’yi aşkın bayi ile hizmet 
veriyoruz. Ar-Ge çalışmaları-
mız da hız kesmeden devam 
ediyor. Self-sealing binek lastik 

2017’de ürün portföyüne kat-
tığı yeni ürünlerle, satış son-
rası hizmetleriyle büyüyecek. 
Goodyear’ın bütün stratejile-
rinin odağında müşterileri yer 
alıyor. Bu bağlamda Goodyear, 
servis standartlarının gelişmesi-
ni de sürdürecek. Önümüzdeki 
dönemde filolaşma bir trend 
olarak daha da artacak. Buna 
bağlı olarak, biz de Türkiye’de, 
Goodyear’ın Avrupa’da ha-
lihazırda kullandığı filolara 

ve non-pneumatic 
(havasız) lastik tek-
nolojilerini de en 
kısa zamanda kul-
lanıcılarımızın hiz-
metine sunacağız.

Ticari, zirai ve 
endüstriyel araçlar 
için hali hazırda üreti-
me devam eden Ankara’daki 
jant fabrikamızda yıl sonu bü-
yüme hedefimiz ise bir önceki 
yıla göre yüzde 40 civarı. AKO 
Jant’ta geçen yıl 18 Milyon TL 
olan yıllık ciro hedefini tuttur-
duk, bu yılki ciro hedefimiz 
ise 25 Milyon TL. Yaptığımız 
yeni yatırımlarla üretim kapa-
sitesini 2015 yılına göre yüzde 
30 arttırdık. AKO Akü’nün 
hedefinde ise Avrupa pazarı 

yönelik servis programlarının 
uyarlanması üzerine çalışıyo-
ruz. 2017’de bu çalışmalarımızı 

var. Otomotiv yan sa-
nayide Türkiye’nin 

markası olma 
yolunda ilerle-
yen AKO Akü, 
küresel boyutta 
y a t ı r ı m l a r ı n a 

devam ediyor, 
akü sektöründeki 

yurtiçi ve yurtdı-
şında hedefimiz 100 

milyon dolar. Bu yatırım he-
definin merkezinde Avrupa 
yer alıyor. AKO Akü de yeni 
yatırımlarıyla Türkiye ekono-
misine ve ihracat rakamlarına 
önemli katkı sağlayacak. AKO 
Akü’nün öncü markası Turbo 
Akü de bu doğrultuda 2016 
Kasım ayı itibariyle iletişime 
başladı. Üretim teknolojisi, o-
tomasyonu, ürün performansı 
ile fark yaratmayı hedefliyoruz. 

AKO Şirketler Grubu Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Özcan

Goodyear Ticari Lastikler Direktörü Şaban Güngör

LASİD Uyarıyor! 
‘Kış aylarında araç ve lastik 
bakımı ihmal edilmemeli’

daha da hızlandırarak, müşteri-
lerimize çok daha gelişmiş bir 
hizmet sunacağız.
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Mesut Uçar ise platformu şu 
şekilde tanımlıyor: “Yük ve-
ren firmalar, kendilerine özel 
tasarlanmış olan web sayfa-
mız yuklegitsin.com üzerin-
den sistemde ücretsiz hesap 
oluşturuyorlar. Oluşturulan 
bu hesap Yükle Gitsin tara-
fından onaylandıktan sonra 
firmalar sistemde yük taşıt-
ma ihalesi açıyorlar. Diğer 
tarafta akıllı telefon uygula-
mamıza üye olan nakliyeciler 
yük veren firmaların açmış 
oldukları yük ihalelerine 
yine uygulamamız üzerin-

olarak algılanmaması gerek-
tiğini belirten Euromaster 
Türkiye Pazarlama Müdürü 
Zeynep Durusu, sürücülerin 
bu konuda giderek bilinç-
lendiğini ve kış lastiklerine 
olan talebin ülke genelinde 
kar yağışı dursa dahi artarak 
devam ettiğini söyledi. Sü-
rücüler için kış aylarında alı-
nacak önlemlerin sadece kış 
lastiğiyle sınırlı kalmadığına 
da dikkat çeken Euromaster 

den komisyonsuz ve aracısız 
bir şekilde taşıma teklifleri 
veriyorlar. Açılan ihalelere 
nakliyecilerden gelen teklif-
leri değerlendiren yük veren 
firmalar kendilerine en uy-
gun nakliyeciyi seçiyorlar. 
Yük veren firma ve nakliyeci, 
‘YükleGitsin’ vasıtası ile aracı 
olmadan anlaşarak taşımayı 
gerçekleştiriyorlar.”

NAKLİYECİLER ile yük 
veren firmaları aracısız bir 
dijital platformda buluşturan 
‘YükleGitsin’, 2015 yılında 
ilk testlerini yaptıktan sonra 
canlı yayına geçti. 2016 yılın-
da 9 aylık süreçte kullanıcıla-
rından büyük beğeni topla-
yan ‘YükleGitsin’ platformu; 
nakliyecilerden 35 bin uy-
gulama indirme aldı ve aynı 
sürede yaklaşık 2 bin 500 yük 
veren firmaya ulaştı.

Michelin Lastikleri’nin bir 
projesi olarak hayata geçirilen 
‘YükleGitsin’ ile ilgili olarak 
fikir sahibi ve inovasyon lide-
ri Alpay Selçuk ve diğer ino-
vasyon lideri ve isim babası 
Mesut Uçar projeyi tanıttı.

Dünyada dijitalleşme tren-
diyle mobil kanalların kul-
lanımı hızla artıyor. Global 
firmalar da mobil teknolo-
jileri kullanarak daha hızlı 
büyümek ve ortaya çıkan 
fırsatları değerlendirmek is-
tiyor. Michelin Grubu her 
bir lastik pazar segmentine 
ilaveten seyahat ve hareketli-
lik ile ilgili hizmetlerde de ön 
planda yer alıyor ve bu sayede 
teknolojik liderliğini, yenilik 
kapasitesini, yüksek kaliteli 
ürün ile hizmetlerini ve güçlü 
markalarını kuvvetlendirerek 
sürdürmeye devam ediyor.

Michelin Lastiklerinin bir 
projesi olarak hayata geçirilen 
‘YükleGitsin’in fikir sahibi ve 
inovasyon lideri Alpay Selçuk 
yaptığı açıklamada, ”Dünya-
nın hızla dijitalleştiği çağı-
mızda nakliye sektörü de bu 
değişime ayak uydurmak du-
rumunda. Türkiye’deki ticari 
taşımaların yüzde 25’i boş 
kat edilen kilometreler, ülke 
içinde çalışan kamyonlar do-
lu gidip ya yarı dolu dönüyor 
ya da gittikleri yerde çok fazla 
bekleyip, zaman kaybederek 
verimlilik ve karlılıklarından 

YURDU etkisi altına alan 
yoğun kar yağışı kış lasti-
ği satışlarını artırdı. Mic-
helin Grubu çatısı altında 
Türkiye’de 52 ilde yaklaşık 
200 servis noktasında lastik 
ve araç bakımı hizmeti veren 
Euromaster, Ocak ayının ba-
şından itibaren 10 günlük sü-
rede yaklaşık 15 bin adet kış 
lastiği sattı. 

Kış lastiğinin sadece karlı 
havalarda kullanılan lastikler 

kaybediyorlar. Bizler buradan 
yola çıkarak nakliye sektö-
ründe verimliliği arttırmak 
için ‘Yükle Gitsin’i geliştir-
dik” diyerek projeyi özetledi.

Uçar: “Yük veren firma 
ve nakliyeci, YükleGitsin 
ile aracı olmadan taşımayı 

gerçekleştiriyor”
‘YükleGitsin’in diğer ino-

vasyon lideri ve isim babası 

saplama aracı ‘YG Navlun 
Algoritması’nı geliştirdik. 
Taşınacak yükün, bir nok-
tadan diğer noktaya, yükün 
çeşitliliğine, istenilen kam-
yonun türüne ve kasa tipi-
ne, ayrıca güzergaha göre 
navlun değerini hesaplayan 
ve yük veren firmalarımızın 
fiyat belirleme sıkıntısını 
ortadan kaldıran bir yenilik-
tir” dedi.

Başka bir yenilik olan ‘Acil 
Boş Kamyon’ ilanı ile ilgili 
bilgi veren Mesut Uçar söz-
lerini şöyle sürdürdü: “Acil 
Boş Kamyon ilanı, nakliye-
cilerimizin bulundukları lo-
kasyonda boş olduklarını, iş 
aradıklarını belirtmelerine 
yarayan bu özellik, yük veren 
firmalara da, bu boş kamyon-
ları açtıkları ihalelere davet 
edip, zaman kazanmalarını 
sağlayacaktır. Sistemimizde, 
yük veren firmanın açtığı 
yeni ihale, ihale lokasyonu-
nun etrafında bulunan kam-
yonculara, tüm nakliye bil-
gilerinin belirtildiği detaylı 
bir mesaj olarak gönderilir. 
Taşınacak yükün daha hızlı 
taşınmasına yardım eden bu 
özelliğimizin, nakliye sektö-
ründe işleri kolaylaştıracağını 
düşünüyoruz.” 

Mesut Uçar, ”Yenilikle-

aylarında özellikle akü testi 
hayati önem taşıyor. Özel-
likle kış aylarında farlar ve 
klimalar daha fazla çalıştığı 
için aküler aniden bitebili-

rimizle sektörün referans 
noktası olmak için müşte-
rilerimize her zaman yakın 
olarak, sürekli öğrenmeye 
devam etmek, öğrendikleri-
mizi müşterimizin hizmeti-
ne sunmak ve tekrar tekrar 
bu döngüyü devam ettire-
rek, müşterilerimiz için en 
basit ve kullanışlı ürünler 
ortaya koymaya devam et-
mek temel hedeflerimizden-
dir” dedi. Alpay Selçuk ise, 
“‘YükleGitsin’i kurarken 
amacımız kullanıcılarımı-
za odaklanarak kendilerini 
teknolojilerimizle şaşırt-
mak, işlerini kolaylaştırmak 
ancak en önemlisi zaman 
ve maliyetten tasarruf sağ-
latmak” diye tamamladı. 
‘YükleGitsin’in 2017 hede-
fi kullanıcı memnuniyetini 
arttırarak, daha büyük bir 
kitleye hitap etmek. Uzun 
vadedeki hedefi ise iş mo-
delini Michelin Grubunun 
verdiği sinerji ile Avrupa ve 
diğer bölgelerdeki ülkelere 
taşıyabilmek.

yor. Bu kapsamda, Euromas-
ter olarak yaptığımız Bosch 
marka akü kampanyasıyla da 
akü satışlarını yüzde 200 art-
tırdık” dedi.

Yükle Gitsin, sisteme ka-
yıtlı olan nakliyecileri bü-
yük bir titizlikle ve özellikle 
tüm Türkiye çapında kayıtlı 
kamyon kooperatiflerinden 
seçmekte ve onaylamaktadır. 
Sisteme kayıt olmak isteyen 
tüm nakliyeciler Yükle Git-
sin tarafından istenen zorun-
lu belgeleri temin ediyorlar. 

Yükle Gitsin taşıdığı yük-
leri, 100 bin TL’ ye kadar 
ücretsiz sigortalıyor ve tüm 
taşıma GPS üzerinden onli-
ne olarak takip edilebiliyor. 
Nakliyeciler, ‘Acil Boşum’, ve 
‘Boş Kamyon’ ilanı sayesinde 
dönüş yüklerini, henüz gide-
cekleri lokasyona ulaşmadan, 
bulundukları ortamdan, ör-
neğin evlerinden rahatlıkla 
bulabiliyorlar.

Selçuk: 
“Navlun hesaplama aracı 

‘YG Navlun Algoritması’nı 
geliştirdik”

Selçuk, “Yaptığımız ye-
niliklerin amacı, var olan 
offline sistemi dijital ortama 
taşımak ve bugün yüz yü-
ze yapılan işlerin tamamını 
bilgisayar ve akıllı telefonla-
rını kullanarak daha verim-
li yapılmasını sağlamaktır. 
Bu sebeple platformumuza 
özellikle yük veren firmala-
rın ihtiyacı olan navlun he-

Türkiye Pazarlama Müdürü 
Zeynep Durusu, araçları so-
ğuk hava koşullarına hazır-
lamak üzere Euromaster ser-
vis noktalarında ‘11 Nokta 
Kontrolü’ hizmetini tama-
men ücretsiz olarak verdik-
lerini söyledi.

Euromaster Türkiye Pa-
zarlama Direktörü Zeynep 
Durusu, “11 Nokta Kont-
rolü ile birlikte far, silecek, 
lastik kontrolü, egzoz, fren 
sistemi, fren hidroliği, akü, 
sıvılar, klima, amortisör ve 
ön düzen bölümlerini Euro-
master noktalarında ücretsiz 
olarak kontrol ediyoruz. Kış 

‘YükleGitsin’ 2 Bin 500 Firmaya Ulaştı

Continental’den Yeni SUV Lastiği ‘CrossContact ATR’

Kar Yağdı Kış Lastiği Satışları Patladı

C O N T I N E N T A L ’ İ N 
yeni SUV lastiği Cross-
Contact ATR, asfaltta ve 
arazide güvenilir yol tutuşu 
sağlarken, ıslak ve kaygan 
zeminlerde dahi üstün kav-
rama ve güvenli fren perfor-
mansı sunuyor.

Continental, yeni Cross-
Contact ATR ile SUV lastiği 
portföyüne yeni bir ürün da-
ha katıyor. Continental’in 
uzman mühendisleri tara-
fından tasarlanan lastik, 

asfaltta ve arazide güvenli 
sürüş özelliklerini bir araya 
getiriyor. Gelişmiş 
silika hamuru, 
ıslak yolda dahi 
üstün kavra-
ma sağlarken, 
yoğun kılcal 
kanallı yeni 
tasarımı suyu 
hızlıca tahliye 
ediyor. Bu sayede 
yeni SUV lastiği, 
yol tutuşunu artırarak ıslak 

ve kaygan zeminlerde dahi 
maksimum çekiş gücü ve 

güvenli fren özellik-
leri sunuyor.

 CrossContact 
ATR lastiğinin 
gürültüyü bloke 
eden yenilikçi 
tasarımı, lastiğin 
merkezinden ge-

len ses dalgalarını 
keserek sarsıntısız 

ve sessiz bir sürüş 
performansı sağlıyor. Cross-

Contact ATR lastiğinin 
kanalları arasında bulunan 
özel “tutucu dişler” sayesinde 
lastik, yumuşak zeminlerde 
ekstra çekiş gücü ve güvenilir 
kavrama sunuyor. 

Daha engebeli, taşlı yol-
larda ise geniş sırt blokları 
ve dayanıklı kauçuk hamuru 
kesilme ve kırılmalara karşı 
dayanıklılığı artırıyor, ayrıca 
diş aralarına giren taşlar bu 
yenilikçi sırt deseni sayesinde 
kanallardan dışarı atılıyor. 

Bu sayede yeni CrossContact 
ATR, arazide kullanıldığı 
zaman bile yüksek kilometre 
performansı sunuyor. Yeni 
CrossContact ATR’de kaldı-
rım kenarlarına temas anında 
veya engebeli arazide jantı ve 
lastiği koruyan bir jant koru-
ma oluğu da bulunuyor. 

Asfalt ve arazi uzmanı 
CrossContact ATR, ilk 
etapta 15-20 inç jantlar için 
21 ebatta 205-275 mm ge-
nişlikte satışa sunulacak. Se-

rinin, yakın zamanda daha 
da genişletilmesi planlanı-
yor. Geniş bir SUV ve 4x4 
araç yelpazesine hitap eden 
CrossContact ATR 240 
km/s hıza kadar onaylı.

Yüzde 70 asfalt ve 
yüzde 30 arazi oranıyla 
Continental’in geniş SUV ve 
4x4 segmenti portföyünde 
yer alacak olan CrossCon-
tact ATR, bu alanda SUV 
ve 4x4 pazarının önemli bir 
ihtiyacını karşılayacak.

Michelin Grubu çatısı altında profesyonel lastik ve araç bakım hizmeti 
veren Euromaster servis noktaları, Ocak ayının başından itibaren 10 
günlük sürede yaklaşık 15 bin adet kış lastiği sattı. 

Euromaster Türkiye Pazarlama 
Müdürü Zeynep Durusu.
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Brisa Servis Deneyimini Zenginleştirdi

TyresOnTheDrive.com 
8 Milyon Sterlin 
Yatırım Aldı

BRİSA, HaynesPro B.V’nin geliş-
tirdiği sistemle Otopratik ve Prop-
ratik servis noktalarında araç bakı-
mı ve tamiri için mekanikerlere ve 
teknisyenlere anlık destek sağlama-
ya başladığını duyurdu.

Uluslararası çapta yenilikçi çalış-
maların bir ürünü olan HaynesPro 
WorkshopData™ programı, Orijinal 
Ekipman Üretici içerikleri referans 
alınarak oluşturuldu. Program, bi-
nek, hafif ticari ve ağır ticari araç-
ların bakım ve onarımında karşı-
laşılan zorlu işlemleri adım adım, 
şemalar ile beraber ve Türkçe olarak 
anlaşılır bir şekilde aktarıyor. İn-
ternet üzerinden çevrimiçi çalışan 
HaynesPro WorkshopData™ prog-
ramı herhangi bir güncellemeye ge-
rek kalmadan hizmet sağlıyor.

İnovatif ve anlık hizmet sunan 

TYRESONTHEDRIVE.COM, 
internetten Otomobil lastiği si-
pariş etmenizi sağlayan ve lastik 
değiştirme hizmeti sunan bir gi-
rişim. Bu alanda en uygun fiyata 
hizmet verdiğini iddia ediyor ve 
aldığı yatırımla bu alanda iddialı 
bir büyüme göstermişe benziyor. 
Daha önce True Capital ve MMC 
Ventures‘dan yatırım alan girişim 
bu kez otomobil yedek parça satışı 
yapan Halfords‘ı yatırımcıları ara-
sına ekledi. Mevcut yatırımcıların 
da katılımıyla 8 milyon sterlinlik 
yatırıma imza attı.

TyresOnTheDrive, otomobil 
lastiği üreticisi Michelin’de çalışan 
bir yönetici tarafından 2011 yılında 
kurulan bir girişim. Dolayısıyla bu 
trendi erkenden görerek adım atma 
cesareti göstermiş. Söz konusu yeni 
yatırım da girişimin geleceği için 
önemli bir katalizör oldu.

Yatırıma dair bir değerleme pay-
laşılmıyor ancak Halfords’un azın-
lık hissesine sahip olduğu bilgisine 
yer veriliyor. Her iki şirket de bu 
alandaki potansiyelin önemine ina-
nıyor ve karşılıklı doğru bir ilişki 
kurulduğuna inanıyor. Bu da bana 
Mark Zuckerberg’in satın alma stra-
tejisinde bahsettiği ‘ortak vizyon’ 
taktiğini hatırlatıyor.

Türkiye’de e-ticaretin halen fi-
ziki pazar ticaretinin yüzde 1-2’si 
kadar olduğu malum. Otomobil 
lastiği satışlarının internete kayması 
bu yüzdelik dilimi ne kadar etkiler 
bilinmiyor fakat en azından kendi 
içinde büyüyen bir dikey olacağı 
kesin gibi.

bakım ve tamir programının yanı 
sıra Brisa, Otopratik ve Propratik 
çalışanlarını kurduğu çağrı merkezi 
ile de destekliyor. Mekanikerler ve 
teknikerler, en iyi hizmeti en hızlı 
şekilde sunabilmek üzere çağrı mer-
kezindeki tecrübeli teknik kadro-
dan yardım alabiliyor. 

Hızlı ve kaliteli bir hizmet suna-

rak müşteri memnuniyetini artır-
mak amacıyla servis noktalarında 
teknolojik altyapı geliştirmeleri 
konusunda önemli iş birlikleri ger-
çekleştirdiklerini belirten Brisa Pe-
rakendecilik Direktörü Oğuzhan 
Avdan, “Gerek HaynesPro B.V. ile 
yaptığımız anlaşma sonucu sundu-
ğumuz HaynesPro WorkshopData™ 

ve hafif ticari araçlar, Propratik ma-
ğazalar zinciri ise ticari araçlara ve 
ağır vasıtalara lastik, akü, yağ, fren, 
klima, elektrik, bakım gibi hizmet-
lerden oluşan kapsamlı bir servis 
paketi sunuyor.

programı, gerekse oluşturduğumuz 
profesyonel teknik çağrı merke-
zi hizmeti sayesinde Otopratik ve 
Propratik servis noktalarımızda 
mükemmel servis deneyimi sun-
mayı hedefliyoruz. Bu doğrultuda 
yenilikçi fikirler ve uygulamalarla 
tüm paydaşlarımıza değer sunmaya 
ve onların ‘ilk tercihi’ olmaya devam 
edeceğiz” dedi.

Brisa’nın hızlı ve güvenilir araç 
bakımı anlayışıyla oluşturduğu 
Otopratik mağazalar zinciri binek 

Brisa, Otopratik ve Propratik servis noktalarında 
çalışanlara özel çevrimiçi destek sunmaya başladı.  
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nomik kriz sonrası satış hac-
minde yaşanan yüzde 17’lik 
gerileme 494 bin seviyesine 
düşüşe neden oldu. 2009’dan 
bu yana yükselen bir trend 
gösteren Türk otomotiv 
sektörü, son 2 senede rekor 
düzeyde satışlar gerçekleş-
tirdi. Satışların 2016 Kasım 
ayında 998 bin adetle tarihin 
en yüksek seviyesine ulaştığı 
hafif araç pazarı, Aralık ayın-
da ise toplam yüzde 1.6 bü-
yüme sonucu 984 bin adetle 

ri, basit çevrimiçi bir gösterge 
tablosu üzerinden araçlarının 
anlık hareketlerini ve yakıt 
tüketimlerini gerçek zamanlı 
olarak gösteren bir dizi bilgi-
ye ulaşabiliyor. Sistem, bütün 
faaliyetleri anında tüm ağ 
üzerinden göndererek mer-
kez ofis ekiplerini sadece kart 
kullanımı konusunda kont-
rol sahibi yapmakla kalmıyor, 
sunduğu üst seviye güvenlik 
ve detaylı yönetim imkanla-
rıyla tüm operasyon süreçle-
rinde güven veriyor.

IDS, taşımacılık alanında 
faaliyet gösteren müşterileri-
nin şoförleri için halihazırda 
elektronik ödeme kartları su-
nuyor. Kartlar, Avrupa’nın 
ana karayollarındaki 600’den 
fazla yakıt istasyonunda di-

TÜRKİYE’NİN önde gelen 
finans kurumlarından Ata 
Yatırım, 2017 yurt içi pazar 
görünümü araştırması verile-
rine göre, 2015 ve 2016 yılla-
rında hafif araç pazarında ya-
şanan yüksek satış hacminin 
2017 yılında yüzde 20 azala-
rak 791 bin adet seviyesine 
gerilemesi öngörülüyor. 

2015 ve 2016’da yapılan 
promosyonlar ile desteklenen 
yüksek alım gücü, düşük faiz 
oranları, artan kişi başı gelir 
ve filo satışları, kısa ve uzun 
araç yenileme döngülerinin 
kesişmesi araba satışlarını po-
zitif olarak etkilerken 2017 
yılında sona eren araç yeni-
leme döngüsüyle talebin aza-
lacağı düşünülse ve 2016’ya 

TÜRKİYE’DE merkezi olan 
ve Avrupa’da faaliyetlerini 
sürdüren nakliyeciler ve ka-
rayolu taşımacılığı şirketleri, 
IDS’nin, gelişmiş teknolojisi 
sayesinde artık tüm filoları-
nın yakıt tüketimini gerçek 
zamanlı olarak gözlemleyerek 
yönetebilecek. Yakıt verimini 
artırmak ve kaynak tüketim-
leri konusunda daha fazla gü-
venlik sağlamak isteyen lojis-
tik firmaları için bir kazanım 
anlamına gelen bu gelişme, 
aynı zamanda azalan nakliye 
masrafları ve emisyon salı-
nımı sayesinde, Avrupalı ve 

göre gerilese de, 2017 satış-
larının geçtiğimiz yılların or-
talamasından yüksek olacağı 
tahmin ediliyor.
Türk otomotiv sektörü son 

2 senede rekor düzeyde 
satışlar gerçekleştirdi

Türkiye’nin yaşadığı en 
sert ekonomik kriz olan 2000 
krizinden sonra hafif araç 
satışları yüzde 70 düşerek 
2001’de 184 bin, 2002’de ise 
158 bin adetle dibe vururken, 
2008 yılındaki küresel eko-

Avrupa’ya hizmet veren Türk 
üretici ve perakendecilere de 
fayda sağlayacak.

Yakıt tüketimi, yıllık işle-
tim maliyetlerinin üçte biri 
kadarını yakıt masraflarına 
ayıran karayolu taşımacılığı 
ve nakliye şirketleri için son 
derece ciddi bir konu olarak 
biliniyor. Son on yılda petrol 
fiyatlarında görülen dalgalan-
malar, filolarının yakıt per-
formansını gözlemleyebilmek 
isteyen taşımacıların, bunu 
sağlayacak en iyi teknolojiye 
olan ihtiyacını daha da artırdı.

Taşımacıların depo ekiple-

tışlardan dolayı tüketicinin 
alım gücünün zayıflamasın-
dan kaynaklanacak. Avro’nun 
TL’ye karşı yükselişinin kısa 
vadede fiyatlara yansıtılması-
nın kaçınılmaz olacağını fakat 
TL’nin bir miktar toparlan-
ması durumunda fiyatlardaki 
artışın da sınırlı kalabileceği-
ni düşünüyor. Türkiye’deki 
ithal araçların, toplam hafif 
araç pazarının yüzde 68’ini 
oluşturduğu göz önünde 
bulundurulduğunda pazar-
daki daralmanın şiddetini, 

optimum yakıt verimliliği sağ-
layan rotaların seçilmesinin 
yanı sıra finansal verilere, fiyat 
geçmişlerine ve kredi detayları 
gibi bir çok bilgiye ulaşılabil-
mesine imkan sunuyor.

Filolarının yakıt 
performansı ve maliyet 

profili her an 
görüntülenebiliyor

Taşımacılık şirketleri iAc-
count ile ilk defa tüm filo-
larının yakıt performansını 
ve maliyet profilini her an 
görüntüleyebiliyor. Müşte-
rilerden alınan geri dönüşler 
oldukça iyi diyen IDS’de BT 
İşleri Uzmanı olan Christy 
Immens, konuyla ilgili olarak, 
“iAccount’un ilk sürümünü 
kullanıma sunduğumuzda 
müşterilerimizi uygulamayı 
kullanmaları konusunda teş-
vik etmek için çok çalıştık. 
Fakat sağladığı avantajlar as-
lında o kadar netti ki, ilk yılın 
sonuna kadar kullanım 4 kat 
arttı” dedi.

Immens sözlerine şöyle 
devam etti:  “Yeni sürümün 
müşterilerimiz tarafından 
şimdiden bu kadar ilgi gör-

ithal araç üreticilerinin, Türk 
Lirası’nın Avro karşısındaki 
değer kaybını perakende fi-
yatlara nasıl yansıtacağı belir-
leyecek. Avrupalı üreticilerin 
2017 yılında pazarda yaşan-
ması beklenen daralmanın 
hızını düşürme çabası, Tür-
kiye dağıtıcılarına daha uygun 
fiyatla araç verebilecekleri bir 
dönem yaratabilir. Üretici-
lerden gelebilecek bu yönde 
bir hamlenin, Türk tüketicisi 
tarafından bir fırsat olarak de-
ğerlendirileceği öngörülüyor.

mesine çok seviniyoruz. 
Yaptıkları iş için kusursuza 
yakın bir hizmet sağladığını 
söylüyorlar, dolayısıyla biz de 
Avrupa’daki taşımacıların bir 
ihtiyacına gerçekten hizmet 
ettiğimizi hissediyoruz”

IDS Strateji ve Pazarlar-
dan Sorumlu Müdürü Mar-
tijn Hazebroek ise, “Yeni 
iAccount’un kullanıma su-
nulmasının bizim için strate-
jik önemi çok büyük ve bu ay-
nı zamanda Avrupa’nın lider 
yakıt kartı tedarikçisi olarak 
konumumuzu korumamızda 
da önemli bir rol oynuyor.” 
diyor. Hazebroek şöyle de-
vam ediyor: “Bu teknoloji 
müşterilerimiz için büyük bir 
kazanım. Nihayet kendi yakıt 
kaynaklarını en ince detayına 
kadar yönetebilir ve aradıkla-
rı güvenliğe erişebilir oldular. 
16 dilde kullanıma sunulan 
iAccount, türünün piyasada-
ki en kapsamlı ve teknolojik 
olarak en gelişmiş örneği; 
dolayısıyla müşterilerimiz 
yüklerini kıtanın dört bir ya-
nına taşırken onlar için değer 
yaratmaya devam edecek.”

2016 yılını kapatarak, 2015 
yılında yüzde 26 büyüyen pa-
zar seviyesinin üzerine çıktı. 
2017 yılında hacmin yüzde 
20 azalarak 791 bin adet ol-
ması beklenirken bu değerin 
hala son 10 yıllık ortalamanın 
yüzde 4, son 20 yıllık ortala-
manın ise yüzde 27 üzerinde 
olması, otomotiv sektörünün 
önemli bir ölçeğe ulaştığını ve 
yıllar bazında dalgalanmalar 
olsa da sağlıklı bir yapıda ol-
duğunu işaret ediyor.

2015 ve 2016 yıllarında 
yaşanan rekor düzeyde satış-
ların ardından 2017 yılı için 
öngörülen, pazarda yaşana-
cak olası bir daralma, TL’nin 
değerlenmesinden dolayı 
otomobil fiyatlarındaki ar-

zel yakıt satın alırken kulla-
nılabiliyor. IDS müşterileri 
artık iAccount sayesinde söz 
konusu kartların şoförler ta-
rafından kullanımını uzaktan 
kontrol edebilmekle kalmayıp 
(merkez ofisten kartları bloke 
etmek, blokajı kaldırmak, kart 
kapasitelerini ayarlamak, tüm 
filo için limitler belirlemek), 
kullanımı neredeyse gerçek 
zamanlı olarak gözlemleyip 
yönetebiliyor. iAccount üze-
rinden yapılan işlemler anında 
tüm ağ boyunca gönderiliyor. 
Uygulama, tam güvence sunan 
eşsiz güvenlik seviyesiyle, yakıt 
alımına izin verilen istasyonla-
rının merkez ofis ekiplerince 
sistemde açılıp kapatılmasına, 
yapılan işlemlerin neredeyse 
anında gözlemlenebilmesine, 

Otomotiv Pazarında 2017 
Yılında Azalma Bekleniyor

IDS iAccount İle Yakıt Alım ve
Tüketim Süreçleri Verimli Hale Geliyor

Yan Sanayiden 8,9 Milyar Dolar İhracat

2017 yurtiçi Pazar görünümü araştırması 
verilerine göre, 2016 Kasım ayında 998 bin 
adet satışla rekor seviyeye ulaşan hafif araç 
pazarının, 2017 yılında satışların hala son 10 
yıl ortalamasının üzerinde olması bekleniyor.  

IDS’nin (International Diesel Service) 
çığır açan iAccount uygulaması, Avrupalı 
ve Avrupa’ya hizmet veren Türk nakliye 
şirketlerine yakıt yönetimi kabiliyeti sağlıyor.  

OTOMOTİV endüstrisi, 
mal grupları bazında, geçen 
yıl en fazla Döviz girdisini 8 
milyar 336 milyon 946 bin 
dolarla otomobil ihracatın-
dan elde etti. Otomotiv Sana-
yi Derneği (OSD) ve Otomo-
tiv Endüstrisi İhracatçıları 
Birliği (OİB) kayıtlarından 
derlenen bilgilere göre, oto-
motiv ana ve yan sanayi, 
römork ve traktörler dahil 
2015’te 21 milyar 619 milyon 
324 bin dolar olan toplam ih-

racatını, 2016’da yüzde 12 
artışla 24 milyar 249 milyon 
990 bin dolara taşıdı.

Bu rakamın, 15 milyar 302 
milyon 74 bin doları otomo-
tiv ana sanayi, 8 milyar 947 
milyon 915 bin doları da 
yan sanayi tarafından sağlan-
dı. Otomotiv ana sanayinin 
2015’te 12 milyar 977 mil-
yon 346 bin dolar olan ih-
racatı, 2016’da yüzde 18’lik 
artışla 15 milyar 302 milyon 
74 bin dolara yükseldi.

Mal grupları bazında, 
2015’te 6 milyar 881 milyon 
867 bin dolar olan ihracatını, 
yüzde 21’lik artışla 8 milyar 
336 milyon 946 bin dolara 
çıkaran otomobil, liderlik 
koltuğuna oturdu.

Bu rakamlara göre, oto-
motiv sektörü ana sanayi ih-
racatının yarısından fazlası 
otomobil dış satımından gel-
di. Otomobili, yüzde 8 artış 
ve 4 milyar 616 milyon 562 
bin dolarla kamyon-kamyo-

net, yüzde 16 artış ve 1 milyar 
190 milyon 475 bin dolarla 
otobüs, yüzde 11’lik düşü-
şe rağmen 337 milyon 498 
bin dolarla tarım traktörü, 

316 milyon 355 bin dolarla 
çekiciler, yüzde 5’lik artış ve 
265 milyon 323 bin dolarla 
römork ve yarı römork, yüz-
de 84’lük artış ve 238 milyon 
911 bin dolarla midibis-mi-
nibüs takip etti.

Yan sanayi ihracatı 
yüzde 4 arttı

Yan sanayi ise 2015’te 
8 milyar 641 milyon 977 
bin dolar olan ihracatını, 
2016’da yüzde 4’lük artışla 
8 milyar 947 milyon 915 bin 
dolara çıkardı.

Mal grupları bazında, 

2015’te 7 milyar 114 milyon 
501 bin dolar olan ihracatı, 
2016’da yüzde 2’lik artışla 7 
milyar 254 milyon 909 bin 
dolara yükselen aksam ve 
parçalar, ilk sırada yer aldı.

Aksam ve parçaları, yüzde 
2 artış ve 978 milyon 284 bin 
dolarla iç ve dış lastik, yüzde 
67’lik artış ve 370 milyon 
561 bin dolarla motor, yüzde 
2 artış ve 224 milyon 590 bin 
dolarla akümülatör, yüzde 
4’lük düşüş ve 119 milyon 
569 bin dolarla emniyet ca-
mı izledi.
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OptiTruck Projesi İle Yakıt Ve Enerji Tasarrufu

Vektör 
En Hızlı 
Büyüyen 
Şirketler 
Arasında

AĞIR ticari araçların sera gazı salı-
nımlarını azaltmaya yönelik önemli 
çalışmalar yürüten optiTruck pro-
jesi, çalışmalarına Eylül 2016’da 
Avrupa’da başladı. Akıllı aktarma 
organları kontrol sistemi ve kalib-
rasyon yöntemleri ile birlikte, ITS ve 
büyük veri yönetiminin en gelişmiş 
yöntemleri kullanılarak, 3 yıl sonun-
da ortaya çıkan optiTruck projesi, 
ağır ticari araçların yakıt ve diğer e-
nerji kaynaklarının mümkün olan en 
az miktarda tüketmesini hedefliyor.

Otomotiv endüstrisi son yıllarda 
ağır ticari araçların yakıt tüketimini 
azaltacak aktarma organları tekno-
lojilerini geliştirmek üzere büyük 
bir çaba gösterdi. Buna rağmen 
önlem alınmadığı takdirde, uzun 
vadede ağır ticari araçların CO2 
salınımlarında büyük bir değişiklik 
olmayacağı, Avrupa Konseyi’nin 
öngörülerinde yer alıyor.

Akıllı ulaşım sistemlerinin ino-
vatif öngörülü güç aktarma sistem-
leri kontrolü ve kalibrasyon sistemi 
sayesinde optimum yakıt tüketimi 
sunan optiTruck projesinin geliş-
tirilecek olan bir prototipi, Euro 
6 standartlarındaki bir ağır ticari 

TÜRKİYE Odalar ve Borsalar Bir-
liği öncülüğünde, Türkiye Ekonomi 
Politikaları Araştırma Vakfı (TE-
PAV) işbirliği ile 2011 yılından itiba-
ren her sene düzenlenen ‘Türkiye’nin 
En Hızlı Büyüyen 100 Şirketi-Türki-
ye 100’ 2016 yılı araştırma sonuçları 
açıklandı. Vector A.Ş. 2012-2015 yıl-
ları arasında elde ettiği yüzde 182.9 
ciro bazlı büyüme ile bu listede yer 
alma başarısı gösterdi. Deloitte Fast 
50, Bilişim 500 ve Türkiye’nin En 
iyi İşverenleri listesinin ardından 

TOBB 100’de de yer alan Vector A.Ş. 
adından söz ettirmeye devam ediyor.

Vector A.Ş. CEO’su Halit Erol 
Şengünler;  küresel piyasalarda yaşa-
nan olumsuz gelişmeleri ve ülkemi-
zin geçirdiği zor günleri göz önünde 
bulundurduğumuzda elde edilen bu 
başarının çok değerli olduğunu vur-
guladı. Şengünler, “IT sektörü içeri-
sinde yer alan şirketimiz Vector A.Ş. 
kurulduğu günden beri iş yapış mode-
li sayesinde teknoloji alanında ulusal 
ve uluslararası çok sayıda kurum ta-
rafından ödüle layık görüldü, TOBB 
tarafından verilen bu ödül sayesinde 
ülkemizde ki farklı sektör temsilcileri 
arasında da ilk 100 içerisinde yer alma 
başarısını göstermiş olduk” dedi. 

aracın yüzde 20’nin üzerinde yakıt 
tasarrufu yapabileceğini gösterme-
yi amaçlıyor. Bu tasarruf 10 farklı 
teknoloji bileşeninin birlikte uygu-
lanmasıyla elde edilecek. Tüm bu 
elementlerin, tasarrufun sağlanma-
sında belirli bir katkısı olacak ve bir-
likte optiTruck proje konseptinin 
iskeletini oluşturacak.

optiTruck, 7 Avrupa ülkesinden 
11 ortağın birlikte odaklanacağı 
Global Optimiser adlı aktarma or-
ganları yöneticisini bir çatı altında 

buluşturuyor. Global optimizasyon 
sistemi, nakliye görevi, yolun topog-
rafisi, hava ve yol şartlarını kapsayan 
verileri kullanarak, aktarma organ-
larını maksimum verime kavuştur-
mayı hedefliyor. Projenin gelişim 
aşamasında, optiTruck çözümlerini 
ortaya koyacak olan gerçek sürüş de-
nemeleri de gerçekleştirilecek.

optiTruck projesi aynı zamanda 
otomotiv endüstrileri arasında bilgi 
alış-verişi sağlayarak, yeni işbirliği 
fırsatları da yaratacak. 
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lusu Sadrettin Kayan, DAF-
Tırsan Satış Müdürü Ertuğ-
rul Erkoç, Tırsan Bayi Satış 
Yöneticisi Osman Keleş ve 
DAF-Tırsan Satış Temsilcisi 
Ömer Tuğlu katıldı. 

BPET Yönetim Kurulu 
Başkanı M. Selahattin Bal-
kan, teslimat töreninde yap-
tığı konuşmada, filolarındaki 
araçların en son teknolojik 
donanıma sahip olduğunu ve 
enerji sektörünün tüm gerek-
sinimlerini karşılayacak nite-
likte olduğun söyledi. “ADR 
mevzuatına uygun 13 adet çe-
kici ve 13 adet tanker yatırımı 
yaptık” diyen Balkan, “Satın 
aldığımız bu araçlarla birlikte 
araç filomuzu 50 adede çıkar-
mış olduk. Tırsan Türkiye’de 
ADR mevzuatı konusunda 
kendini ispatlamış bir mar-

yetkililerinden aracın satış 
sonrasında da aynı ilgiyi bek-
lediklerini açıkladı. 

40 yıllık nakliye işinde 
olduğunu ve ilk defa filosu-
na DAF marka araç aldığını 
söyleyen Çebi,  nakliyecinin 
finansman zorluğu yaşadığına 

MADENİ yağ ve LPG taşı-
macılığı hizmeti veren BPET 
filosunu 10 adet Kässbohrer 
STB 39 akaryakıt tankeri 
ile genişletirken,  Hollan-
dalı RM Transport filosuna 
Kässbohrer K.SCC X+ Per-
deli Rulo Taşıyıcı kattı.

Tırsan, akaryakıt, made-
ni yağ ve LPG taşımacılığı 
hizmeti veren BPET firma-
sınında çözüm ortağı ol-

2016 yılında Türkiye’de yeni-
den yapılanma çalışmalarına 
hız veren DAF Türkiye’nin 
ana bayisi Glokal Motorlu 
Araçlar, gerçekleştirdiği ilk 
törenle Çebiler Uluslararası 
Taşımacılık’a 7 adet çekici, 
Medetoğulları’na 3 adet DAF 
XF 460 çekici teslim etti. 

Çebiler Uluslararası 
Nakliyat’a 7 adet DAF XF 
460 araçtan oluşan teslimat 
törenine Glokal Motorlu 
Araçlar Pazarlama A.Ş Yö-
netim Kurulu Murahhas 
Aza Ümit Karaarslan, DAF 
Trucks Türkiye Ticari Araç 
Müdürü Yusuf Can, DAF 
Glokal Satış Müdürü Soner 

du. Firma filosunu 10 adet 
Kässbohrer STB 39 akarya-
kıt tankeri ile genişletti.

Tırsan Adapazarı fabrika-
sında yapılan törene; Tırsan 
Treyler Yönetim Kurulu Baş-
kanı Çetin Nuhoğlu, BPET 
Yönetim Kurulu Başkanı 
M. Selahattin Balkan, Genel 
Müdür Yardımcısı Musta-
fa Çimen, Lojistik Müdürü 
Ertan Arsal, Lojistik Sorum-

Alperöz, DAF Glokal Ope-
rasyon Direktörü İsmail Şim-
şek, Suzuki Yönetim Kurulu 
Başkanı Yahya Üzdiyen, Çe-
biler Uluslararası Nakliyat’ın 
sahibi Ali Osman Çebi, Ope-
rasyon Müdürü Erhan Kılıç 
ve Satınalma Müdürü Tolga 
Ekmekçi katıldı.

Çebiler Uluslararası Nak-
liyat’ın sahibi Ali Osman 
Çebi, aşırı rekabetten dolayı 
sıkıntı yaşandığını, aracın sa-
tın alınmasından sonra emtia 
ve sürücüsünün ayrı sıkıntı 
olduğunu söyledi. Bazı ağır 
ticari araç markalarının sa-
tış sonrasında iyi bazılarının 
yetersiz olduğunu ve DAF 

depo ve irtibat ofislerinin ol-
duğunu belirterek bunların; 
Mersin, Kırıkkale, Antalya, 
Samsun, İzmir, Kocaeli, Bat-
man,  Tekirdağ ve Giresun’da 
bulunduğunu da söyledi. 

Kässbohrer, Hollanda-
lı RM Transport şirketine 
Kässbohrer K.SCC X+ Perde-
li Rulo Taşıyıcıyı, Goch fabri-
kasında teslim etti. Araçların 
satışı Kässbohrer Hollanda 

Ümit Karaarslan da DAF’ın 
Türkiye’de yapılanmasının 
devam ettiğine işaret ederek 
esas satışlarının bu yıl yapa-
caklarını ifade etti. Anadolu 
Yakası’nda Orhanlı’da servis 
açtıklarını ve yakın zaman 
Avrupa Yakası’nda uygun 
bir noktada  yeni bir servis 
açacakları bilgisini veren Ka-
raarslan, Mersin, Adana Ga-
ziantep bölgesine de satış ve 
satış sonrası yatırım yapacak-
larını da sözlerine ekledi. 

2017’de hızlı bir giriş ya-
pacaklarını söyleyen Kara-
arslan, özellikle 2017’nin 
ikinci yarısında pazarın hare-
ketli olacağını beklediklerini 
ve toplam satışlarda 2016 ile 
benzerlik göstermesini bek-
lediklerini kaydetti.

DAF Trucks Türkiye Ti-
cari Araç Müdürü Yusuf 
Can ise, Paccar Finance için 
çalışmalarının sürdüğünü u-
zun vadede bunu Türkiye’de 
hizmete alacaklarını açıkladı. 
Amerika ve Avrupa’da finans 
şirketlerinin olduğunu uzun 
vadede bu yapının Türkiye’ye 
de geleceğini vurguladı. 

DAF Glokal tarafından ger-
çekleştirilen ikinci törende ise 
Medetoğulları’na 3 adet DAF 
XF 460 çekici teslim edildi.

bayisi Vantilburg-Bastianen 
tarafından gerçekleştirildi.

Rulo taşımacılığı alanın-
da uzmanlaşmış Hollanda 
merkezli RM Transport şir-
keti, Kässbohrer SCC X+ 
Perdeli Rulo Taşıyıcı aracını 
tercih etmesindeki öncelikli 
nedenlerinin; şasinin güçlü 
ve sağlam olması, kayar çatı 
sistemi ve K-fix özelliği saye-
sinde taşımacılığını yaptıkları 
ürünlerde yükleme, boşaltma 
ve taşıma esnasında aracın o-
perasyonel kolaylık sağladığı-
nın altını çizdi. Ayrıca araçta 
bulunan paslanmaz çelik alet 
kutuları, led arka ışıklandır-
ma sistemi ve ek işaret lamba-
larının olması da, müşteriye 
özel yapılan bu aracı ön plana 
çıkaran diğer unsurlar olarak 
yerini aldı. 

Düzenlenen törene Glokal 
Motorlu Araçlar Pazarlama 
A.Ş Yönetim Kurulu Mu-
rahhas Aza Ümit Karaarslan, 
DAF Trucks Türkiye Tica-
ri Araç Müdürü Yusuf Can, 
DAF Glokal Satış Müdürü 
Soner Alperöz, DAF Glokal 
Operasyon Direktörü İsma-
il Şimşek, Suzuki Yönetim 
Kurulu Başkanı Yahya Üzdi-
yen, Medetoğlu Uluslararası 
Nakliyat’tan Yönetim Kurulu 
Başkanı Asım Medetoğlu, Ge-
nel Müdür Engin Medetoğlu 
ile şirket yöneticileri Fatih 
Medetoğlu ve Ömür Medetoğ-
lu katıldı.  Filolarında bulunan 
60 adet araçla İran, Azerbaycan 
ve Türki Cumhuriyetleri’ne 
taşıma yaptıklarını ve filonun 
büyük kısmının DAF marka 
araçlardan oluştuğu kaydeden 
Medetoğlu Uluslararası Nakli-
yat Genel Müdürü Engin Me-
detoğlu, faaliyet gösterdikleri 
güzergahta büyük sıkıntılar 
yaşanmadığını açıkladı. 

2017 başında hem ülke 
hem de şirketleri adına ya-
tırım yapmayı istediklerini 
kaydeden Medetoğlu, DAF’ı 
tercih etme sebeplerinin ba-
şında yakıt tüketimindeki ve-
rimliliği ve konfor olduğunu 
aktararak, “Araçlarımız ça-
lıştıkları zorlu şartlara sahip 
ülkelerde 100 kilometrede 
27-30 litre seviyesinde yakıt 
tüketiyor” dedi.

ka dolayısı ile Kässbohrer 
markası ile üretmiş olduğu 
tankerlerin de verdiği güven 
tercihimizde belirleyici oldu. 
Şirket olarak önceliğimiz her 
zaman kalite olmuştur. ADR 
standartlarını Türkiye’de ve 
Avrupa’da en iyi uygulayan 
firma olduğu için Tırsan’ı 
tercih ettik” diye konuştu. 

M. Selahattin Balkan, 
Türkiye çapında 9 bölgede 

değinen Çebi, özellikle ban-
kalardan daha iyi şartlar su-
nan finansman seçeneklerinin 
DAF tarafından sunulmasını 
da beklediklerini aktardı.

Glokal Motorlu Araç-
lar Pazarlama A.Ş Yöne-
tim Kurulu Murahhas Aza 

Tırsan Filoların Tercihi Olmaya Devam Ediyor

DAF 2017’nin İlk Teslimatını Çebiler 
Uluslararası Taşımacılık ve Medetoğulları’na Yaptı

OCAK 2017
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MARS Logistics, uluslararası 
lojistik yapmak üzerine filosu-
na 50 adet MAN TGS 18.440 
LLS-U 4x2 Euro 6 mega çe-
kiciyi dahil etti. 50 araçlık bu 
satınalma, MAN Kamyon ve 
Otobüs Ticaret A.Ş. ile Mars 
Logistics arasındaki güçlü ve 
uzun vadeli bir işbirliğinin de 
ilk adımı oldu. 

Anlaşma kapsamında Mars 
Logistics’in, 3 yıl / 300 bin 
kilometre kullanımlı bakım, 
onarım ve uzatılmış garantiyi 
kapsayan ‘Comfort Repair’ ba-
kım paketi ile birlikte satın al-
dığı 50 adet MAN TGS 18.440 
LLS-U 4x2 Euro 6 mega çekici, 
MAN’ın İstanbul İkitelli’de-
ki tesislerinde gerçekleştirilen 
törenle teslim edildi. MAN 
Kamyon ve Otobüs Ticaret 
A.Ş. adına Genel Müdür Tun-
cay Bekiroğlu, Kamyon Satış 
Direktörü Serkan Sara, İkinci 
El Satış Direktörü Aydın Yum-
rukçal, İstanbul Şubesi Kam-
yon Satış Müdürü İbrahim 
Altun ve Uzman Müşteri Tem-
silcisi Özgür Tutumlu’nun ev 
sahipliğinde gerçekleştirildi. 

MAN Kamyon ve Otobüs 
Ticaret A.Ş. adına Genel Mü-
dür Tuncay Bekiroğlu, “Araç-
larımız daha düşük emisyon 
değerleri ile de çevresel sürdü-
rülebilirlik konusunda da her 
geçen gün sektörde çıtayı daha 
da yükseklere taşıyor. MAN 
çatısı altında bu konularla il-
gili örnek gösterilecek birçok 
teknoloji, sistem ve hizmeti-
miz bulunuyor. Ancak bun-
ların arasında bugünlerde en 
çok öne çıkan ise hiç şüphesiz 
MAN uzmanlığının geliştirdi-
ği benzersiz Euro 6 teknolojisi 
oldu” dedi.

Bekiroğlu, “Mars Logistics, 
lojistik sektörünün her alanın-
da, her hizmeti bir arada sun-
ma kabiliyetine sahip ve bunu 
mükemmeliyetçi bir yaklaşımla 
uluslararası standartlarda dün-
yanın her noktasında gerçek-
leştirebilen küresel bir marka. 
MAN Kamyon ve Otobüs Ti-
caret A.Ş. olarak, Türkiye’nin 
böylesine önemli bir markasıy-
la böylesine önemli bir işbirliği 
yapmaktan, Mars Logistics’in 
başarılı çalışmalarına katkıda 

bulunabilmekten mutluluk du-
yuyoruz” şeklinde konuştu. 

Mars Logistics Genel Müdü-
rü Gökşin Günhan ise,  “Mars 
Logistics, yüksek hizmet stan-
dartlarını da birçok uluslararası 
sertifika ile tescillemiştir. Bizi 
bugün küresel arenada bulun-
duğumuz noktaya taşıyan; her 
detaydaki kalite, ileri teknoloji 
ve sürdürülebilirlik ilkemiz bizi 
MAN ile buluşturdu. MAN ile 
Mars Logistics arasında köklü 
ve güçlü olacağına inandığımız 
önemli bir işbirliğini de başla-
tan yeni aldığımız 50 adet çe-
kiciyi, uluslararası lojistik ope-
rasyonlarımızda kullanacağız” 
açıklamasında bulundu.
Sara: “Yılın ikinci yarısında 
sektör EURO 6C araçlar ile 

tanışacak”
MAN Kamyon ve Otobüs 

Ticaret A.Ş. Kamyon Satış 
Direktörü Serkan Sara da, 
“2017’nın ilk yarısında EU-
RO 6 araçların satışları devam 
edecek, yılın ikinci yarısında 
ise sektör EURO 6C araçlar ile 
tanışacak. Euro 6’da kullanılan 
Commonrail motor sistemi, 

bizim uzun yıllardır kullandı-
ğımız, bu konuda çok ciddi bir 
tecrübe ve bilgi birikimimizin 
olduğu bir teknoloji. Bu bilgi 
birikimi ve üstün MAN Ar-Ge 
çalışmaları sonucu geliştirilen 
Euro 6 ve Euro 6C teknolo-
jimiz, yakıt tasarrufu ile ön 
plana çıkan Euro 5 motorlara 
oranla yüzde 6,5’lara ulaşan 
daha fazla bir yakıt ekonomisi 
sağlıyor” dedi.

MAN Kamyon ve Otobüs 
Ticaret A.Ş. İkinci El Satış 
Direktörü Aydın Yumrukçal, 
“Ağır ticari araçlarda ikinci el 
pazarı da lojistik ağımızın hem 
genişlemesi hem de gençleşme-
si için çok büyük önem taşıyor. 
MAN, her markaya hitap eden 
TopUsed merkezleri ile ağır ti-
cari araçlarda ikinci el pazarına 
da öncülük ediyor. TopUsed, 
ikinci el pazarına kurumsal gü-
vence getirdi, standartları yük-
selti, yarattığı rekabet ortamı 
ile piyasayı geliştirdi, uluslara-
rası pazarlara taşıdı” dedi. 

Aydın Yumrukçal, “MAN, 
satış sonrası hizmetlerde düzen-
lediği kampanyalar ve bakım, 

onarım ve uzatılmış garantiyi 
kapsayan alternatifli paketler-
le, araç sahiplerine yıllar son-
rası için dahi öngörülebilir, 
sürprizsiz ekonomik maliyetler 
sunuyor. MAN, ayrıca verdi-
ği eğitimler, geliştirdiği MAN 
EfficientCruise, MAN Tele-
matics gibi özel çözümler ile de 
araçlarının en ideal şekilde kul-
lanımını sağlıyor, maliyetlerini 
daha da minimize etmek üzere 
işletmelere katkı sağlıyor” açık-
lamasında bulundu. 

Lokman Koçaslan Otomo-
tiv Yönetim Kurulu Başkanı 
Lokman Koçaslan da, “Hem 
Mars Logistics hem de bayi-
si olduğumuz MAN, birlikte 
çalışmaktan onur duyduğu-
muz, alanlarında referans olan 
iki değerli markamız. Lokman 
Koçaslan Otomotiv olarak 
hem bayisi olduğumuz marka-
ları en iyi şekilde temsil etmek, 
hem de müşterilerimiz en işi 
şekilde hizmet vermek en bü-
yük gayemiz” dedi. 

Mars Logistics Filosunu 
50 Adet MAN Çekici İle Güçlendirdi

SESLİ Turizm, Haziran ayın-
da gerçekleştirilen 41 adetlik 
Mercedes-Benz Sprinter tesli-
matının ardından tercihini bir 
kez daha Mercedes-Benz’den 
yana kullandı. Mercedes-Benz 
Türk Yetkili Bayii Has Otomo-
tiv aracılığı ile gerçekleşen satış-
la Sesli Turizm filosuna 30 adet 
daha Mercedes-Benz Sprinter 
ekledi. Firma gerçekleştirilen 
teslimatla birlikte filosundaki 
araç sayısı 150 adede yükseldi.

Has Otomotiv Avcılar lo-
kasyonunda gerçekleşen tesli-
mat törenine, Mercedes-Benz 
Türk Hafif Ticari Araçlar Pa-
zarlama ve Satış Direktörü Tu-
fan Akdeniz, Mercedes-Benz 
Türk Hafif Ticari Araçlar Filo 
ve Kamu Satış Kısım Müdürü 
Soner Gönültaş, Mercedes-
Benz Türk 2. El Hafif Ticari 
Araç faaliyetlerini yürüten 

Used1 Satış Müdürü Faruk 
Özer, Mercedes-Benz Yetkili 
Bayii Has Otomotiv Yönetim 
Kurulu Başkanı, Has Oto-
motiv İstanbul Hafif Ticari 
Araçlar Satış Müdürü Osman 
Çoban ve Sesli Turizm şirket 
sahibi Metin Sesli katıldı. 

Sesli Turizm şirket sahibi 
Metin Sesli, törende vermiş ol-
dukları kaliteli hizmetten do-
layı Mercedes-Benz Türk’e, bu 
teslimatın gerçekleşmesindeki 
katkılarından ötürü Mercedes-
Benz Türk Yetkili Bayii Has 
Otomotiv’e, Mercedes-Benz 
Used1’a ve Mercedes-Benz Fi-
nansal Hizmetler’e sağlamış 
oldukları kredi imkanları için 
teşekkür ettiklerini belirttiler. 
Sesli Turizm’in filosunudaki 
araç sayısını tamamen Mercedes-
Benz marka araçlarla çoğaltmak-
tan gurur duyduklarını ifade etti. 

SCANIA, araç filoların terci-
hi olmaya devam ediyor. Düz-
ce merkezli Düznak Nakliyat, 
25 araçtan oluşan özmal filo-
sunu Scania ile yeniledi. 

25 adet Scania R 410 LA 
4X2 HNA çekici Doğuş Oto-
motiv Scania Yetkili Satıcısı 
Erçal Otomotiv tarafından dü-
zenlenen törenle teslim edildi.

Erçal Otomotiv tesislerinde 
düzenlenen törende Düznak 
firması ortakları Aydın Kubi-
lay ve Cemil Dişli ile Doğuş 
Otomotiv Scania Bölge Yö-
neticisi Kenan Şahin Yüksel, 
Erçal Otomotiv Yönetim Ku-
rulu Başkanı Nurhan Erçal, 
İbrahim Erçal ve Erçal Oto-
motiv Satış Müdürü Muham-
met Demir hazır bulundu. 

Düznak Firması yetkili-
leri, filolarında daha önce 
Scania araç bulunmadığını 
belirterek “Özmal filomuz 
25 araçtan oluşuyor. Bugün 

filomuzun tamamını Scania 
araçlar ile yeniliyoruz. Diğer 
firmalardan ve şoförlerimiz-
den aldığımız referanslarla 
bu kararı aldık. 15 yıldan bu 
yana Ereğli Demir Çelik fab-
rikasından Türkiye’nin bir-
çok noktasına taşımacılık ya-
pıyoruz. Yeni Scanialarımız 
ile hizmet ağımızı daha da 
genişletmek istiyoruz” açıkla-
masında bulundular.

Satışı gerçekleştiren Erçal 
Otomotiv yetkilileri ise “Müş-
terimizin markamızı tercih et-
mesindeki en büyük etken ya-
kıt verileri ve yakıt konusunda 
elde etmeyi istediği tasarruf-
tur. Alım kararından önce 
aracımız takip edilmiş, yakıt 
verileri konusundaki önemli 
farklılıkları dikkatle izleyip 
sorgulanmıştır. Takas desteği-
miz ve süreç takibimiz sonucu 
projeyi gerçekleştirdik” şeklin-
de konuştular. 

Otokar’dan 
Bulgaristan’a 

10 Adet ‘Doruk T’

Sesli Turizm Tercihini 
Yine MB Sprinter’den 
Yana Kullandı

Düznak Filosu
Scania İle Büyüdü

OTOKAR, ana pazarları 
Fransa, Almanya, İspan-
ya, İtalya dışında Orta ve 
Doğu Avrupa ülkelerinde-
ki operatörlerin de tercihi 
oluyor. Otokar, son olarak 
Bulgaristan’da 20 yılı aşkın 
süredir şehirlerarası oto-
büs taşımacılığı yapan Etap 
Adress’e 10 adet Otokar Do-
ruk T aracı teslim etti.

Teslimat töreninde konu-
şan Otokar Ticari Araçlar 

Uluslararası Satış ve Pazar-
lama Müdürü Hakan Bubik 
“Bugün, Etap Adress’in viz-
yoner bakış açısı, Otokar’ın 
pazar ihtiyaçlarına ve müşteri 
isteklerine yönelik esnek çö-
züm üretebilme kabiliyetiyle 
Bulgaristan’da taşımacılık 
sektöründe bir ilki gerçekleş-
tirdik. Avrupa’da büyük ilgi 
gören Doruk T araçlarımızın 
bundan böyle Bulgaristan 
yollarında da görecek olma-

nın memnuniyetini yaşıyo-
ruz” dedi. 

Yükselen yolcu beklenti-
lerine uyum sağlayabilmek 
için Doruk T’leri tercih et-
tiklerini belirten Etap Ad-
ress yetkilileri, yeni aldıkları 
araçların Sofya’dan hareket-
le Varna, Burgaz, Kırcaali, 
Haskovo başta olmak üzere 
ana hatlarda sefere çıkacağını 
belirtti. Şirket hali hazırda 
günde 30’dan fazla seferle 

Bulgaristan’da şehirlerarası 
taşımacılık hizmeti veriyor. 
Doruk T’ler küçük otobüsle-
re göre yüksek yolcu kapasi-
tesi ve konforu sunarken; bü-
yük otobüslere kıyasla düşük 
işletme maliyetleri sağlıyor. 
Bu sayede Doruk T, şehirlera-
rası taşımacılık yapan otobüs 
şirketlerinin en büyük prob-
lemlerinden biri olan doluluk 
oranının düştüğü mevsimler-
de ideal çözüm oluyor. 



LOJİSTİK

laması’ndaki son durum gibi ticaret 
yapan şirketleri yakından ilgilendiren 
önemli konular tartışıldı.

EY Küresel Ticaret Lideri, Yetki-
li Yönetici Sercan Bahadır, gümrük 

ULUSLARARASI denetim ve da-
nışmanlık şirketi EY’nin 25 Ocak’ta 
gerçekleştirdiği ‘Gümrükte Gündem 
2017’ panelinde, EY Türkiye yöneti-
cileri ve sektöründe önde gelen firma-
ların üst düzey yöneticileri bir araya 
geldi. Panelde, gümrük denetiminde 
öne çıkan konular, yeni Gümrük 
Kanunu tasarısındaki yenilikler ve 
Yetkilendirilmiş Yükümlülük Uygu-

mevzuatlarında istenilen düzeye ulaş-
mak için Türkiye’nin dış ticaret hac-
mini artırması gerektiğini, bu doğrul-
tuda Türkiye’nin kapalı bir ekonomi 
olma şansı olmadığını dile getirdi. Ba-
hadır, “Yeni AB Gümrük Kodu’ndaki 
temel yaklaşımın uluslararası ticaretin 
kolaylaştırılması olduğunu görüyoruz. 
Özellikle, 2020’ye kadar kademeli ola-
rak kağıtsız bir gümrük ortamına geçiş, 
YYS, şirketlerin gümrük işlemlerinde 
merkezi gümrükleme ve öz değerlen-
dirme imkânının sağlanması gibi yeni 
uygulamalar öne çıkıyor. Yeni Güm-
rük Kanunu’nun bu yeniliklere para-
lel uygulamalar öngöreceğini tahmin 
ediyor ve bu bağlamda heyecanla yeni 
kanunu bekliyoruz” şeklinde konuştu.

“AB ile entegrasyon önemli”
Avrupa Birliği (AB) ile entegre ol-

manın önemine vurgu yapan Sercan 
Bahadır şunları söyledi: “Son 10 yılda 
gümrük mevzuatlarında kolaylaştırıcı 
bir takım yenilikler geliştirildi. Bütün 
bu gelişmeler olsa da gümrük işlemle-
rinde elektronik uygulamaların yeter-
li olmadığını görüyoruz. Elektronik 
uygulamalar kar marjı giderek düşen 
sektörde şirketlere maliyet tasarrufu, 
operasyonel tasarruf sağlayacaktır. 
Öte yandan YYS şirket deneyimle-
rinden de gördüğümüz gibi faydalı 
bir uygulama. YYS, mükelleflerin ve 
idarenin birbirine güveni, işlemlerin 
hızlandırılması, uluslararası ticarette 
yetkinliğin artırılması ve müessesele-
rin kendi içlerinde verimliliği yükselt-
mesi bakımından çok önemli. Ancak 
YYS şirketleri bu uygulamanın tam 
anlamı ile uygulanmasını talep edili-
yor” dedi.

Panelde küresel ekonomik yapının 
hızla değişim göstermesi ve ticareti 
daha serbest hale getirici girişimlere 
bulunulması ile uluslararası şirketlerin 
planlarını kısa vadeli olarak revize etti-
ği vurgulandı.

Yeni AB Gümrük Kodu İle
Uluslararası Ticaret Kolaylaşacak

ABD’de geçtiğimiz yıl 671 
milyar dolar değerinde 9.2 
milyar ton yük(toplam taşı-
maların %70’i) karayolu ile 
taşındı. 

Yine ABD’de ağır ve hafif 
ticari araçlar otoyol kullanımı 
için 40 milyar dolar ödediler. 
Bu rakam toplam hasılatın 
%12’sini oluşturdu.

İ
BUNLARI 
BİLİYOR MUYDUNUZ?


